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S S POLITIK, KI JE VABIL Z 
ZVIJAČAMI 
Je kriv 
sodnik? 

Milijoni štormanu in Zupanu. Stran 31. 

pohoiiSNPohcet in 
Dhcet po stari šegi 
BOSTA CELJSKA LEVA 

LE ZARJOVELA? 

V zrečah so lepo izpeljali 
prireditev Pohorska ohcet (o 
tem na strani 9). dogodek pa je 
lepo sovpadel z izidom knjige 
Jureta Krašovca "Ohcet po stari 
šegi", ki je v založbi NT&RC izšla 
te dni. in ki jo predstavljamo na 
stranll7. 

Slovo od 
peskovnikov 

Do konca tedna naj bi zasuli vse peskovnike v Celju. Stran 7. 

Marc, bos 
kaj metal? 
Marko Milic je v ZDA spremenil odnos do košarke, v Laškem 

Včeraj naj bi v Celju podpisali 
pogodbo o odkupu kompleksa EMC. 

Stran 5. 
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Pomembni, a prepočasni Icoraici 
Včeraj naj bi v Sofijinem 

dvoru podpisali pismo o na-
meri, ki predstavlja osnovno 
pravno podlago za sklenitev 
končne pogodbe o ustanovi-
tvi gospodarske družbe, ki 
bo obnovila in kasneje 
upravljala Zdravilišče Rim-
ske Toplice. Podpisniki pi-
sma so vlada in konzorcij 
vlagateljev, ki ga sestavljajo 
celjska bolnišnica ter pod-
jetji Investplan in Alpine 
CTC. 

Dejstvo, da je podpisano 
šele pismo o nameri, je marsi-
koga presenetilo, saj so ga 
bolnišnica in obe podjetji 
podpisali že pred dobrim me-
secem, z njim pa se je strinja-
la tudi vlada in bi moral biti 
njen podpis le še formalna 
zadeva. Poleg tega pa so 
prejšnji teden iz Ljubljane 
sporočili, vest smo tudi mi 
objavili, da bodo v Rimskih 
Toplicah 27. maja že podpisali 
pogodbo o ustanovitvi gospo-
darske družbe Zdravilišče 
Rimske Toplice d.o.o.. Očitno 
gre za precejšnjo neusklaje-
nost v delu vladne koalicije, 
saj so predstavniki LDS in SLS 

v preteklih dneh povsem dru-
gače razlagali, kako bo časov-
no potekalo podpisovanje 
dokumentov za ustanovitev 
družbe. 

Da so roki, ki jih določa 
pismo o nameri, zelo po-
membni, je prejšnji teden po-
trdil tudi podpredsednik vla-

de Marjan Podobnik, ki si je 
z državno sekretarko v mini-
strstvu za obrambo Marijo 
Ribič in državnim sekretarjev 
v ministrstvu za turizem To-
mažem Zajcem prvič ogledal 
že sedem let zaprto zdraviliš-
če. Poudaril je, da sicer podpi-
ra predviden projekt za oživi-

tev zdravilišča, vendar bo v 
primeru, če se bo pokazalo, 
da investitorji niso zagotovili 
vsega potrebnega denarja 
oziroma bi zamujali roke ob-
nove, potrebno takoj najti 
drugačno rešitev. Kakšno, 
Marjan Podobnik ni povedal. 

JI, Foto: GK 

Podpredsednik vlade Marjan Podobnik si je konec minulega tedna prvič ogledal zdravilišče 
v Rimskih Toplicah. 

Ali bo Dobje 
nova občina? 

Pomisleki pred pomembno referendumsko odlocitvijij 

v Dobju pri Planini, kra-
jevni skupnosti v šentjurski 
občini, se pripravljajo na 
poizvedovalni referendum o 
možnosti ustanovitve nove 
občine. Prvič, leta 1994, je 
bilo »za« 75 odstotkov glaso-
valcev. Kako bo tokrat? 

Prejšnji teden so začeli teči 
zakonski roki za pripravo re-
ferendumov, znana je volilna 
komisija. Komisija za lokalno 
samoupravo v KS Dobje bo 
zadnji teden pred 21. junijem 
pripravila zbore občanov. 
Znani so tudi njihovi izračuni, 
po katerih bi bili v samostojni 
občini na boljšem kot sedaj. 
Tako bi bilo v njihovem pro-
računu po novem 50 milijo-
nov tolarjev, v okviru šentjur-
ske občine pa so zadnja leta 
dobivali po 40 milijonov. 

Med ovirami za samostojno 
občino je dejstvo, da živi v KS 
Dobje premalo, le približno 
1100 prebivalcev, pri čemer se 
njihova komisija sklicuje na 
zakonske izjeme za demo-
grafsko ogrožena in hribovita 
območja. Po njenih ugotovi-
tvah so lahko uspešne tudi 
male občine, ki nimajo zadost-
nega Števila prebivalcev, na 
primer Osilnica ali Kobilje. 

Sicer pa je prišlo do razpisa 
referenduma o občini Dobje 
šele po aprilski pritožbi KS 
Dobje na ustavno sodišče. 
Kot so zapisali v predlogu 

pred dvema letoma, živijo i 
eni redkih slovenskih občin 
ki se ni razdelila v več občin 
V šentjurski občini so si želgj 
ločitve tudi na Ponikvi ter pĵ  
nini, vendar so bili man 
vztrajni. 

Bližnja Planina torej zag& 
tovo ostaja v šentjurski obfi 
ni. Zato imajo nasprotnild 
morebitne občine Dobje p̂  
misleke, da bi bila KS Planim 
v bodoče ozemeljsko ločem 
od preostale šentjurske obfi 
ne, nekakšna enklava. \ 
Dobjem zato opozarjajo, d, 
je KS Planina v vsakem prj 
meru ozemeljsko povezanj 
s preostankom šentjursh 
občine čez KS Prevorje, cesti 
(ki povezuje Šentjur in Plani 
no skozi Dobje) pa je regio 
nalnega pomena. Nasprotni 
ki se bojijo tudi šolski težav 
saj je šola v KS Kalobje po 
družnica Dobja. V tem pri 
meru se sklicujejo zagovor 
niki nove občine na vladno 
odločitev, po kateri ni nujno, 
da je šolski okoliš znotr^ 
ene same občine. 

V vsakem primeru bodj 
morali tisti, ki se bodo udele 
žili referenduma v Dobjeni 
pred svojo odločitvijo temelji] 
to premisliti. I 
M T M ^ M BRANE JERANK^ Î 

V Vojniku za ekološki ISO 
Občina Vojnik se kot prva lokalna skupnost v Sloveniji vključuje v postopek za 

pridobitev certifikata 14001 -Za boljše ravnanje z okoljem 

Na konferenci o okolju in 
razvoju, ki je bila v Riu de 
Janieru leta 1992, so sprejeli 
dva mednarodna sporazuma 
v zvezi z odgovornejšim rav-
nanjem do okolja, najbolj 
odmeven pa je bil projekt 
Agenta 21 (Agenda za 21 sto-
letja); dokument, ki določa 
načelno usmeritev za trajni 
ekološki razvoj. 

Ta dokument poudarja moč 
povezovanja socialnega, gos-
podarskega, okoljskega in 
vseh ostalih področij, ki vpliva-
jo na ravnanje z okoljem. Tako 
je nastal tudi projekt Sistem 
ravnanja z okoljem (EMS), ki 
jasno določa, kakšni postopki 
so potrebni za učinkovito rav-

nanje z okoljem. Celoten si-
stem je podprt z mednarod-
nim standardom ISO 14001, 
sestavljen pa je tako, da je pri-
meren za kakršno koli organi-
zacijo - tako za industrijska 
podjetja, ki se za vključitev v 
projekt odločajo v največji me-
ri, kot tudi za posamezne lo-
kalne skupnosti oziroma ob-
činske uprave. »V Sloveniji je v 
projekt vključenih deset indu-
strijskih podjetij, ki se jim sode-
lovanje v projektu pozna pred-
vsem pri prihrankih in veliko 
večjih možnostih promocije ta-
ko doma kot v tujini,« je pove-
dal mag. Alojz Bitenc iz ljub-
ljanskega podjetja PRO-ECO, 
kjer so pripravili tudi analizo 
stanja ter načrt potrebnih spre-
memb tudi za vojniško občino. 

ki bo kot prva lokalna skup-
nost v Sloveniji pričela s po-
stopkom za pridobitev certifi-
kata 14001. »Vključitev občine v 
postopek za pridobitev certifi-
kata 14001 lahko pomembno 
vpliva na marsikatero področ-
je; od bolj organiziranega dela 
v sami občini in načrtovanja 
nove okoljske politike kot tudi 
na bolj namensko porabo ma-
terialnih sredstev, s čemer je 
mogoče veliko sredstev prihra-
niti, načrtovano delo pa oprav-
ljati bolj učinkovito in racional-
no,« je še povedal mag. Alojz 
Bitenc. 

In kako bo pridobitev certi-
fikata ISO 14001 konkretno 
vplivala na organiziranje dela 
v vojniški občini? »Predvsem 
se bomo trudili za načrtovan 
ekonomski razvoj, ki bo skla-
den s primerno okoljsko poli-
tiko, s čemer je povezanih 
veliko posameznih področij. 
Gre za spremembo upravlja-
nja z občinskimi stavbami, or-
ganizacijo šolskega prevoza 
ter za upravljanje z javno raz-

svetljavo. Izboljšali bomo od-
stranjevanje komunalnih od-
padkov, načrtovano zbirali in 
čistili komunalne odpadne 
vode, načrtovali razvoj obrt-
ne in turistične dejavnosti ter 
oskrbe z vodo ter pričeli orga-
nizirano nadzirati lokalne 
prevoznike, predvsem tiste, 
ki prevažajo nevarne snovi. 
Vidike okolja bomo upošte-
vali tudi pri izgradnji nove 
obrtno-podjetniške cone in 
načrtovanju novogradenj na 
podeželju, načrtovano bomo 

pričeli s sanacijo črnih odlaga-
lišč odpadkov in z ločenim 
zbiranjem odpadkov. Projekt 
bo vplival tudi na stanovanj-
sko politiko in na tranzitni 
promet, na podlagi kriterijev 
omenjenega sistema pa bo-
mo določali tudi kriterije za 
dodelitev podjetniških kredi-
tov,« je povedala tajnica voj-
niške občine Mojca Bombek. 

NINA M. SEDLAR 

Načrt pridobitve certifikata, 
izdelan za Občino Vojnik, bo-
do avtorji predstavili na med-
narodni ekološki konferenci 
v začetku junija v Ljubljani, v 
občini pa že začenjajo izvajati 
dejavnosti v okviru projekta, 
ki jim lahko certifikat 14001 
prinese v nekaj letih. 

Intenzivna medicina je 
prihodnost bolnišnic 

v Celjskem domu je v pe-
tek in soboto potekalo peto 
srečanje slovenskih in hr-
vaških intenzivistov, ki sta 
ga pripravila Slovensko 
združenje za intenzivno me-
dicino in Splošna bolnišnica 
Celje. Začetek srečanja, ki so 
se ga udeležili številni stro-
kovnjaki tega področja iz ve-
čine slovenskih in hrvaških 
bolnišnic, je zaznamovala 
20-letnica ustanovitve celj-
skega oddelka za intenzivno 
interno medicino. 

V Celju se je intenzivna 
medicina pričela razvijati ž] 
leta 1967, ko so pri splošneni 
internističnem oddelku usta; 
novili posebno enoto, ki jc 
enajst let kasneje prerasla i 
oddelek z 22 posteljami. ^ 
naslednjih letih je oddelek 
doživel številne kadrovske 
spremembe, ves čas pa je za 
njegov razvoj značilno stalno 
strokovno izobraževanje ii] 
uvajanje novosti tako pri po; 
stopkih zdravljenja kot prj 
medicinski opremi. Leta 199; 
je predstojnik oddelka prinv 
dr. Gorazd Voga skupaj s so; 
delavci ter ob pomoči prizna 
nih evropskih strokovnjake' 
pričel načrtovati nov odde 
lek, ki so ga odprli julija lan| 
in sodi v sam vrh slovenski 
intenzivne medicine. » Cel i 
ska enota je vzor za vso Slo 
venijo,« je na srečanju poU' 
daril prof. dr. Matija Horva' 
iz ljubljanskega kliničneg^^ 
centra, ki je tudi prepričan; 
da je prihodnost bolnišnic t 
intenzivni medicini na vsel| 
področjih. Zato je potrebni 
nenehno strokovno izobra; 
ževanje in prav celjski zdravj 
niki so s prispevki, ki jih 
javljajo doma in v tujini, ž^J 
dokazali, da s svojo s trokovj 
nostjo dosegajo izjemno v^ l 
lik nivo. JI; Foto: 

Slovenski in hrvaški intenzivisti so na svojem petem srečanju izrazili veliko priznanje 
celjskemu oddelku za intenzivno interno medicino. 

NA KRATKO 
Praznik Teharcanov 

TEHARJE - Že leta praznujejo na Teharjah svoj krajevni 
praznik 25. maja, letos je minilo 401. leto kar so Celjski 
Teharčanom podelili trške pravice. Osrednje praznovanje so 
pripravili v soboto, ko so se pomerile tudi ekipe gasilcev 
veteranov in veterank iz vse Slovenije. Cicibanški ekipi doma-
čega gasilskega društva, mladinskemu pevskemu zboru ter 
Vinku Kožuhu so podelili priznanja KS, Teharske grbe so 
prejeli Branko Amon, Janez Senica, Erna Dimec, Tone Zaje in 
župnik Ivan Koren, Srebrni Teharski grb pa je letos prejel 
Sandi Zapušek. (IS) 

Posojila za podjetnike 
LJUBNO - Čeprav v zadnjih dveh letih ves denar sploh ni bil 

razdeljen, je občina tudi letos razpisala zelo ugodna posojila 
za podjetnike. Za subvencioniranje obrestne mere bo iz 
proračuna namenila 1,5 milijona tolarjev. (Ž.Z.) 

Čistilna za pošto 
LUČE - Ker občina z JP Komunala Mozirje ni uspela skleniti 

dogovora o popravilu čistilne naprave, ki je bila poškodovana 
med zadnjo zimo, se je odločila za samostojen poseg. Potre-
ben je tudi zaradi skorajšnje selitve pošte v novi večnamenski 
objekt, v katerem bodo tudi stanovanja in prostori za gasilsko 
društvo. (Ž.Z.) 
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Kritičen odnos [e še potreben 
s srečanja prekomorcev in zgornjesavinjskih borcev 

\fMozirskem gaju so se v 
[joto srečali borci V. preko-
iprske brigade Ivana Turši-
jlztoka in drugi zgornje-
,yinjski borci, ki so obudili 
^niine na preživete vojne 
pi in spregovorili o teža-
jli, ki jih prinaša današnji 
jn-

»Sedanji razdvojenosti slo-
Lske politike se mnogokrat 
Lpisuje prevelik pomen. Ne 
Lmo pozabiti, da ste borci 

Estavil i temelje za mlado 
vensko državo, vaš dopri-

los po vojni je nepozaben, 
iltrati pa ste se prvi odločali 
a samostojno Slovenijo. Zato 
la vaše sodelovanje in kriti-
en odnos več kot potrebna 
udi sedaj,« je borce v gaju 
agovoril slavnostni govornik 
1 pokrovitelj srečanja Jakob 
tesečnik, mozirski župan in 
flslanec v državnem zboru. 
Zbranim borcem je sprego-
oril tudi predsednik skupno-
ti borcev V. prekomorske bri-
jde Franjo Štebih, ki je med 
mgim povedal, da borce ni 
ihče nagovarjal za revoluci-
), temveč so se borili za osvo-
oditev slovenskega ozemlja 
pod okupatorja in izdajal-
;v, ki »danes visoko dviguje-

jo glave in skušajo razvredno-
titi narodnoosvobodilni boj... 
Morali bomo opozoriti parla-
ment, da če že najde čas za 
takšne razprave kot ob lustra-
cijskem zakonu, naj najde tu-
di čas za sprejem zakona o 
pravični odškodnini žrtvam 
vojnega nasilja,« je menil Šte-
bih. 

»Upam, da bo prevladala pa-
met in da bomo Slovenci pre-

segli te preklete delitve med 
nami, prepirljivost in nestrp-
nost. V Teharjah se dviguje 
velik'spomenik, za ureditev 
spomenika frankolovskim žr-
tvam pa država ne najde de-
narja. So stvari, ki globalno 
žalijo vse nas, ki smo se bori-
li,« je povedal predsednik re-
publiškega odbora ZZB Ivan 
Dolničar. Borce je pozdravil 
tudi Risto Gajšek, predsed-

nik celjskega odbora ZZB ter 
mnogi gosti, ki so nato pri-
sluhnili kulturnemu progra-
mu, ki so ga pripravili Zgor-
njesavinjska godba na pihala 
pod mentorstvom Francija 
Goljufa, mešanemu pevske-
mu zboru iz Mozirja pod 
vodstvom Antona Acmana 
mlajšega in recitatorjem Kul-
turnega društva Mozirje. 

Približno 300 borcev in gostov je v Moziskem gaju počastilo slovensko himno. 

PO SVETU 

Piše: DAMJAN KOŠEC, 
POPtv 

Bulafovic novi 
premier ZRJ 

Zveznega republika Ju-
goslavija je dobila novega 
premiera. To je postal 42-
letni magister ekonomije 
Momir Bulatovič, sicer 
zadnjih pet let črnogorski 
predsednik. 

Bulatovič, tesen Miloševi-
čev prijatelj in zaveznik, je 
na premierskem položaju 
presenetljivo hitro zamenjal 
Radoja Kontiča, ki so mu 
poslanci jugoslovanskega 
parlamenta (večinoma so-
cialisti) še bolj presenetljivo 
hitro izglasovali nezaupni-
co. Črnogorski predsednik 
Djukanovič je razrešitev 
Kontiča označil za brezobzi-
ren udarec Črni gori. Beo-
grad pa je obtožil, da želi s 
tem v Črni gori izzvati konf-
likte. Člani Dj ukanovičeve 
Demokratične stranke socia-
listov so zato bojkotirali za-
sedanje zveznega parlamen-
ta, ko je ta odločal o Bulato-
viču, ter ga kot premiera ne 
priznavajo. Politični analiti-
ki menijo, da bo spor med 
Miloševičem in njegovi nas-
protniki ohromil delo parla-
menta ZRJ, ne izključujejo 
pa tudi možnosti, da se zače-
nja razpad Jugoslavije. Pri-
hodnost skupne države je 
precej odvisna od parlamen-
tarnih volitev, ki bodo v Črni 
gori 31. maja. Poznavalci 
razmer v ZRJ še menijo, da 
je naslednji na listi za odstrel 
šef zvezne vojske Momčilo 
Perišič, ker je v Miloševiče-
vem političnem spopadu z 
nasprotniki vojsko obdržal 
nevtralno. 

Irci množično ZA 
mir 

Na Severnem Irskem in v 
Republiki Irski je bil refe-
rendum (prvi vseirski refe-
rendum po letu 1918) o spo-
razumu, ki so ga 10. aprila 
sklenile severnoirske poli-
tične stranke ter vladi v 
Londonu in Dublinu. Volil-
na udeležba je bila zelo vi-
soka, za mir pa je glasova-
lo dobrih 71 odstotkov 
vprašanih. 

Irci so podprli predloge 
amandmajev k ustavi - Dub-
lin bo tako spremenil dva 
člena ustave, v katerih je do-
slej izražal ozemeljske tež-
nje po Severni Irski. Prebi-
valci Severne Irske pa so se v 
veliki večini pozitivno izre-
kli na vprašanje o podpori 
sporazumu, doseženemu na 
večstranskih pogajanjih. 
Najpomembnejša točka spo-
razuma je ustanovitev sever-
noirske skupščine s sedežem 
v Belfastu, v kateri bodo tako 
katoliški kot tudi protestant-
ski poslanci. Skupščina bo 
ustanovila svet za sodelova-
nje med severnim in južnim 
delom irskega otoka. V dveh 
letih naj bi se gverilci na 
obeh straneh razorožili, v za-
meno pa naj bi iz zaporov 
izpustili nekdanje teroriste. 
Pomembna je še točka spora-
zuma, ki določa, da britan-
ska vlada brez privolitve ve-
čine prebivalcev Severne Ir-
ske ne more spremeniti nje-
nega ustavnega položaja. 

Suharlo popushl 
priliskom 

Indonezijski predsednik 
Suharto, ki je državi vladal 
kar 32 let, je po večdnevnih 
nemirih popustil protestni-
kom (predvsem študentom) 
in odstopil s položaja pred-
sednika. Kot je znano, so 
nemiri izbruhnili zaradi ve-
likih podražitev in vse hujše 
gospodarske krize v državi. 
V odstopni izjavi na televizi-
ji je prebivalce prosil, naj mu 
odpustijo napake. 

76-letni Suharto je na polo-
žaj predsednika imenovd do-
sedanjega podpredsednika dr-
žave, 61-letnega Jusufa Habi-
bija. V svetu so zamenjavo 
ocenili kot zelo pozitivno, 
vendar pa se poraja vprašanje, 
kakšno politiko bo vodil Ha-
bibi, ki ga je Suharto tretiral 
kot sina. Čeprav naj bi bil 
Habibi na čelu Indonezije do 
volitev leta 2003, nekateri 
menijo, da bo izpeljal hiter 
prehod v demokratično vlada-
vino, nato pa odstopil. In kaj 
se bo zgodilo z dolgoletnim 
predsednikom najštevilčnejše 
muslimanske države na svetu? 
Ne glede na gospodarsko kri-
zo se je Suharto na lestvici 
najbogatejših na svetu s 16 
milijardami dolarjev prihod-
ka letno znašel na četrtem 
mestu. Če mu bo v Indoneziji 
postalo »prevroče«, naj bi po 
govoricah prebegnil v majhen 
sultanat Brunei. 

Microsoft na 
sodišču 

Ameriški računalniški 
gigant Microsoft, last naj-
bogatejšega Zemljana Billa 
Gatesa, se je znašel na so-
dišču. Pravosodno mini-
strstvo in še 20 ameriških 
zveznih držav je namreč 
po neuspešnih pogajanjih 
proti korporaciji vložilo 
tožbo na osnovi zakona 
proti monopolom. 

Microsoft naj bi izkoristil 
svoj skoraj monopolni polo-
žaj na področju izdelave ope-
racijskih sistemov za izrivanje 
konkurentov s trga in za prev-
zemanje nadzora nad dosto-
pom do intemeta. Srž spora je 
v t.i. brkljalniku Internet ex-
plorerju (s katerim se lahko 
povežeš z intemetom), ki ga je 
Microsoft že leta 1995 proi-
zvajalcem računalnikov vsilil 
kot pogoj, da lahko vgradijo 
operacijski sistem Windows 
95. Podobna zgodba pa se je 
ponovila tudi letos z Window-
si 98. Tožeči zato od Gatesa 
zahtevajo, da v Windows 98 
ne vgradi brkljalnika ali pa da 
Internet explorerju doda še 
konkurenčni Netscape navi-
gator. Pri Microsoftu (doslej 
je dobil skoraj vse sodne pro-
cese) menijo, da so zahteve 
pretirane in nerazumne. Ga-
tes pa je dejal, da je to tako, 
»kot bi od Coca cole zalitevali, 
da v zaboj zapakira polovic 
steklenic Pepsi cole«. 

Mozirjani ne bodo barantaii 
v petek zvečer so se v Pros-

letnem domu na Rečici 
ibrali krajani Prihove, ki jih 
e na zbor krajanov sklical 
TCdsednik KS Rečica Jože 
iramer. 
Glavna tema zbora je bil 

eveda referendum, ki ga je za 
1 junij razpisal državni zbor, 
nna katerem se bodo Prihov-
ani odločali, ali bodo ostali v 
!S Rečica in s tem v občini 
tozirje ali pa se bodo priklju-

čili občini Nazarje. Petkovega 
zbora krajanov so se udeležili 
krajani mozirskega dela Pri-
hove, medtem ko se tisti, ki 
navijajo za priključitev k Na-
zarjam, zbora krajanov niso 
udeležili. 

Predsednik KS Kramer je 
pozval k strpnosti in izrazil 
željo, da pri referendumu ne 
bi prihajalo do osebnih obto-
ževanj. Hkrati je še povedal, 
da sta župana občin Nazarje in 

Mozirje sicer podpisala pismo 
o nameri, toda ravno zaradi 
Prihove so se odnosi med obe-
ma občinama skrhali in pov-
zročili razdor. Hkrati je Kra-
mer poudaril, da občina Mo-
zirje ne bo barantala s smetmi 
in ljudmi, in dodal, da se boji 
za krajane Prihove, ki naseda-
jo obljubam občine Nazarje. 

Zbora se je udeležil tudi 
mozirski župan in poslanec 
Jakob Presečnik, ki je pove-
dal, da bo tudi po junijskem 
referendumu veliko ljudi sla-
be volje, saj bo na koncu o 
spremembah občinskih meja 
odločal državni zbor. Hkrati 
je izrazil bojazen, da če se bo 
Prihova odcepila, bo tudi Re-
čica zahtevala svojo občino. S 
sedanjimi petimi in bodočo 
občino Solčava bi to na po-
dročju Zgornje Savinjske do-
line pomenilo 7 občin, kar je 
za 16 tisoč prebivalcev, po 
mnenju Presečnika, absolut-
no preveč. US 

Prihovčani, ki se želijo 
priključiti Nazarjam, se zbo-
ra krajanov niso udeležili, 
ker je njihova odločitev itak 
jasna. 

Potrjeni štirje 
projeicti 

Mešana meddržavna ko-
misija je v Celovcu izbrala 
projekte programa Phare, v 
katerega so se na področju 
turizma in komunalne de-
javnosti vključile tudi obči-
ne Zgornje Savinjske in Za-
drečke doline. 

Komisija je za primerne 
ocenila štiri projekte. Zgor-
njesavinjski podjetniški cen-
ter je bil prepričljiv z načr-
tom o poslovni in obrtni co-
ni, občina Gornji Grad z na-
daljevanjem projekta daljin-
skega ogrevanja, krajevna 
skupnost Solčava s trajnost-
nim razvojem naselja in oko-
lice ter vseh pet občin s pro-
jektom informacijske pove-
zave. 

Nosilec je sicer Turistično 
informacijski center iz Vele-
nja, dejavnost pa bo za vseh pet 
občin obeh dolin usklajevalo 
Podjetje za promocijo, trženje 
in razvoj turizma Zgornja Sa-
vinjska dolina. Za začetek bo v 
ospredju projekt informacij-
ske povezave avstrijske Koroš-
ke in slovenskega obmejnega 
prostora. Ž.Z. 

Bodo oškodovanci 
zaprli avtocesto? 

v ponedeljek zvečer je »padla«odločitev, da bodo člani 
IJništva oškodovancev ob trasi avtoceste Arja vas-Vran-
•ko v soboto, 30. maja, ob 8. uri zaprli avtocesto pri 
cestninski postaji na Vranskem. 

Kaj je društvo oškodovancev pripeljalo do odločitve o 
^prtju? Po izgradnji avtoceste septembra 1997 je skupina 
%odovancev opozarjala na probleme, ki so nastali v njiho-
vem bivalnem okolju, prav tako na nerešena vprašanja, na 
Itatera še danes niso prejeli odgovorov, ki bi nakazali možne 
'ešitve. Vprašanja, ki so jih oškodovanci že večkrat posredo-
vali na pristojne naslove, se tičejo izplačevanja odškodnin. 
Povračila stroškov sodne cenitve, meritev hrupa in drugih 
'^iiesnaženj z avtoceste, projekta zasaditve in ozelenitve, 
Ureditve okolice, odločb za obnovo postopka ter oprostitev 
ekoloških prispevkov, 

Društvo oškodovancev je prvi protestni shod pripravilo 
Pnbližno pred dvema tednoma v Blagovici, na shodu pa so 
pričakovali prisotnost predstavnikov Darsa, ministrstva za 
l̂̂ olje in prostor, žalskega župana, predsednike svetov KS in 

'^vajalca del. Shoda se je udeležil le predstavnik družbe za 
^ržavne ceste Franc Žagar, ki je podal odgovore na vprašanja, 

so v pristojnosti družbe. Za vsa druga vprašanja, predvsem 
'Vplačilo odškodnin in ostalo problematiko so na shodu 
JPrejeli sklep o 14-dnevnem roku, v katerem zahtevajo 
^'^nkretne rešitve. 

Ker v društvu oškodovancev dp ponedeljka še niso dobili 
"Nobenih odgovorov in rešitev, so" se odločili za zaporo 
^^oceste pri cestninski postaji, vendar pa se po besedah 
Predsednika društva Dušana Nagliča »od danes pa do sobote še 
^a kaj spremeniti«. URŠKA SELIŠNIK 

iz Sladice Gore v svet 
v šmarski občini so pred dnevi končali s preplastitvijo 

10,5 kilometra lokalne ceste Mestinje-Lemberg-Sladka Go-
ra-Pečica-Lemberg. 

Gre za povezavo v občinsko središče ter v mariborsko smer, 
kjer pripravlja občina tudi vinsko cesto. Z deli so začeli 
predlani, trenutno pa urejajo bankine ter novo prometne 
označbe. Vrednost naložbe je 48 milijonov tolai-jev, pri čemer 
je občina uspela pridobiti sredstva za demografsko ogrožena 
območja in za zimsko škodo. Naložbo je podražila sanacija 
nekaj manjših plazov. 

V šmarski občini se nameravajo letos lotiti še rekonstrukcije 
ceste iz Šmarja v KS Sveti Štefan. BJ 



• DOGODKI E l M j l l 

Previsoka izplačila 
velenjskim občinarjem 

Za nepravilno izračunane plače velenjskih občinarjev je kriv statut - Ni še jasno, ali 
bodo preplačila vračali - Dvomljivih izplačil je za 27 milijonov tolarjev 

Nadzorni odbor Mestne 
občine Velenje, predsednik 
je Gorazd Nardin, je v svo-
jem zadnjem poročilu očital 
delavcem velenjske uprave 
nekaj nepravilnosti, med 
drugim so ugotovili kar za 
16 milijonov tolarjev previ-
soko porabo denarja za pla-
če. 

Statut mestnega sveta je v 
16. členu v nasprotju z zako-
nom o lokalni samoupravi, 
gre pa za to, da nekateri 
uslužbenci ne morejo biti 
plačani kot funkcionarji. Žu-
pan Srečko Meh obenem 
očita mestnemu svetu, da še 
do danes ni sprejel že več-
krat ponujenega odloka o 
organizaciji občinske upra-
ve, tako da so delovali pač 
skladno s statutom. Ta, kot 
so ugotovili na torkovi seji. 

ni v skladu z zakonom, torej 
niso bila zakonita tudi izpla-
čila osebnih dohodkov. Po-
tem, ko je župan svetu pred-
lagal spremembo statuta v 
spornem 16. členu, pa so 
svetniki njegov predlog za-
vrnili. 

Prav nič več ni bilo jasno, 
kako so lahko najprej poroči-
lo nadzornega odbora o pre-
več izplačanih 16 milijonih to-
larjev v občinski upravi, ne-
pravilno izračunani refunda-
ciji (6 milijonov tolarjev), 3,5 
milijona tolarjih plače pred-
sednika sveta Dragana Mar-
tinška in za poldrugi milijon 
tolarjev izplačil po pogodbah 
o delu svetniki najprej spreje-
li, potem pa zavrnili predlog 
župana po spremembi spor-
nega člena v statutu. Mudili 
so se tudi okrog vprašanja, ali 
bodo morali preveč izplačane 
zneske vrniti. 

Župan Meh je večkrat apeli-
ral na svetnike, naj mu vendar 
povedo, kako naj ravna. Pou-
daril je tudi, da je pripravljen 
pogodbe za delavce v občinski 
upravi popraviti za nazaj. Mili-
ca Kovač, ki je kot članica nad-
zorne komisije tudi obrazložila 
poročilo, je celo jasno namigni-
la, da je izplačilo 6 milijonov 
tolarjev za predsednika sveta 
Dragana Martinška (LDS) na-
grada za lojalnost županu, po-
sebej pa je očitala 40-odstotno 
povečanje zaposlitve v občin-
ski upravi. Erika Veršec, tudi 
članica komisije, je izpostavila 
predvsem delo, ki je temeljilo 
na ugotavljanju pravno formal-
nih stališč oziroma neskladij z 
zakonom, ki so jih do statuta 
ugotovili. Dodala pa je, da je 
mnenje Kovačeve o »nagradi« 
Martinšku predvsem njeno 
osebno stališče. 

D.L. 

Mali kraj v velikem svetu 
Na Bavarskem Kozjanski park dobro poznajo 

v dvorani Slovenske aka-
demije znanosti in umetno-
sti v Ljubljani, kjer je bila 
pred dnevi skupščina Bavar-
sko-slovenskega društva, so 
veliko pozornost namenili 
tudi sodelovanju v okviru 
Kozjanskega parka. 

To korenini v blizu deset-
letnem povezovanju med ro-
manskima gradoma Podsre-
da in Wolfsegg. Tako so v 
Podsredi lani med drugim 
pripravili bavarsko-slovenski 
simpozij o raziskovanju 
kmečkih hiš ter koncert 
Mucnchenskega mladinskega 
orkestra. Prejšnji mesec so 
obiskali glasbeno šolo v Ro-
gaški Slatini gosti iz šole v 
Chamu, ob tej priložnosti pa 
je bil na gradu Podsreda 
skupni koncert Štajerskih ro-
gistov iz Nove Cerkve in Jagd-
hornblaeser iz Chama. Konec 
meseca je bila v Bavarsko-
slovenski hiši v Podsredi""sku-
pina iz Hemaua, ki sodeluje 
na razstavi slovenskih in ba-
varskih pletenin. Bavarci so 

prav tako sodelovali na prvo-
majskerp praznovanju v Le-
sičnem in zborovski reviji v 
Kozjem. 

Med skupnimi programi je 
potrebno omeniti mladinski 
filmski projekt Življenje v 
srednjem veku, ki ga bo dvaj-
set ustvarjalcev, z mentorji iz 
obeh držav, ustvarjalo avgu-
sta na kozjanskih gradovih. 
Za avgust so napovedali tudi 
podpis listine o sodelovanju 
med Kozjanskim parkom in 
naravnim parkom Zgornjeba-
varski gozd. To bo v kraju 
Walderbach, ko bo slavnostni 
govornik okolje varstveni mi-
nister dr. Thomas Goppl, li-
stino pa bosta podpisala di-
rektor Kozjanskega parka 
Franci Zidar in vodja okraja 

Cham in predsednik uprav, 
parka Teo Zellner. 

Sodelovanje med Slovenij, 
in Bavarsko je vse bolj pestt, 
in to na različnih ravneh, o, 
obrtnih zbornic do univerz^ 
Tako bodo letos na Bavat 
skem med drugim predstavil 
slovenske toplice, narodn, 
parke in denarništvo in slikat: 
ja Spacala, v Munchnu pa oi 
krili spominsko ploščo slikat, 
ja Ažbeta. , 

Udeležence skupščine s, 
pozdravili najvišji predstavi^ 
ki SAZU, ministrstva za zunj 
nje zadeve in nemškega vel̂  
poslaništva, vodja bavarsl^ 
državne pisarne dr. Hans Mj 
yer pa je predaval o bavat 
sko-slovenskih odnosih. 

Če poniknejo milijoni j 
Do zadnjega trenutka smo v redakciji čakali, da ne bi bilo 

prezgodaj. Toda vztrajne govorice o »poniklem denarju«! 
Šempetru se le preveč širijo, da jih ne bi vsaj približno 
zapisali. Sploh zaradi izmotavanja odgovornih, ki o stvari 
zagotovo morajo kaj vedeti, toda v smislu »je še prezgodaj« 
nočejo dati informac^. ^̂  

Tistim, ki niso iz Šempetra, naj povemo, da so menda iz 
blagajne krajevne skupnosti izginili težki milijoni. Kam in kako, 
zaenl^at ve samo ulica, tisti, ki bi to morali vedeti po uradni 
poti, pa molčijo, oziroma dajejo vtis, da bi vse skupaj raje zavili 
v celofan (o obljubljeni informaciji itak nima smisla razpravlja-
ti). Tako naj bi izginilo, seveda po govoricah, 6 milijonov 
tolarjev, ki so jih krajani zbrali namensko za vodovod Kale; še 
enkrat toliko pa naj bi »požrl« lokalni časopis. | 

Da nekaj pri teh govoricah drži, kažejo številni sestanki, m 
katerih se srečujejo predstavniki žalske občine in KS Šempe^ 
ter. Eden naj bi bil v petek, drugi v torek, o zadevi so 
razpravljali pri žalskem županu, šempetrski svetniki so imel 
menda pripravljena stališča... Menda so v Šempetru zahteva-
li, naj zadevo raziščejo pristojni v občini Žalec, v žalski občini 
pa so želeli, n ^ denar »poiščejo« znotraj sveta. Res vse kaže 
na to, da v KS Šempeter ni vse tako, kot bi moralo biti. Toda 
informacij, takšnih in drugačnih, predvsem zelo obtožujočih, 
je na šempetrskih ulicah več kot preveč. Verjetno jih bo težko 
zaustaviti - sploh če se spomnimo, da na zadnjem občinskem 
svetu, na predlog župana, žalski svetniki niso dali garancije za 
nakup avtomobila šempetrskim gasilcem. Danes bodo o 
garanciji, in upamo še o čem v Šempetru, razpravljali tudi 
svetniki v žalskem svetu. URŠKA SELIŠNIK 

| Z OBČINSKIH SVCTOV P 
Za predčasno devetletko 

LUČE - Osnovna šola v letu 1999/2000 želi predčasno začeti z 
devetletnim programom in je za svojo kandidaturo dobila 
soglasji sveta staršev in tudi občinskega sveta. Zadnji pogoj bo 
izpolnjen junija z otvoritvijo dveh novih učilnic. Za devetletko 
se je doslej prijavilo 80 osnovnih šol, izbranih pa jih bo 
polovica. (Ž.Z.) 

Načrte na ministrstvo 
LJUBNO - Za spremembe in dopolnitve prostorskega načrta 

je bilo 40 vlog. Bolj zahtevne (legalizacija počitniških hiš) so 
bile tri in po dolgi razpravi so svetniki strankam ugodili. 
Načrte bodo dopolnili v sodelovanju z velenjskim zavodom za 
urbanizem in jih kot prva zgornjesavinjska občina v dokončno 
potrditev poslali ministrstvoma za kmetijstvo ter okolje in 
prostor. (Ž.Z.) 

Kdo bo ravnatelj? 
ŠENTJUR - Občinski svet je v ponedeljek izrekel pozitivno 

mnenje k imenovanju ravnatelja OŠ Slivnica za Rudija Mestinš-
ka. (BJ) 

Preimenovanje občine 
ŠENTJUR - Šentjurski svetniki so na zadnji seji sprejeli 

odločitev o začetku postopka za preimenovanje njihove obči-
ne. Občina naj bi se v prihodnje imenovala »Šentjur« in ne več 
»Šentjur pri Celju«. (BJ) 

^ 

Gradnje na Šentjurskem 
ŠENTJUR - Občinski svet je v ponedeljek po hitrem postop-

ku sprejel dopolnitev odloka o prostorskih ureditvenih pogo-
jih za dele naselij Šentjur, Planina, Gorica, Dramlje, Proseniš-
ko, Ponikva in Loka. Kot so pojasnili predstavniki občine je 
dopolnitev potrebna zaradi širitve dejavnosti šentjurskega 
podjetnika Gabrška, za servis in obnovo gum. (BJ) 

Celje kot regijsko središče 
CELJE - Občinski svetniki so v torek sprejeli izhodišča 

razvojne vizije Mestne občine Celje in v razpravi večkrat 
poudarili, da je v občinskih strokovnih službah pripravljena 
izhodišča potrebno dopolniti v smislu dejstva, da je in Celje 
mora tudi ostati regijsko središče. Zato je v opredeljevanju 
ciljev in strategije za njihovo uresničevanje potrebno pogledati 
tudi preko občinskih meja. (IS) 

Bo premoženje razdeljeno do poletja? 
CELJE - Z večino glasov so občinski svetniki sprejeli poročilo 

o pripravi sporazuma o razdelitvi premoženja bivše občine 
Celje in zadolžili župana Jožeta Zimška, da skupaj z občinski-
mi strokovnimi službami poskrbi, da ga v enem mesecu 
dokončno uskladijo tudi z občinama Štore in Vojnik. Če do 
uskladitve ne bi prišlo in do sredine julija novonastale tri 
občine ne bi dosegle vsaj delnega sporazuma, so se celjski 
svetniki odločili, da bodo konec julija zahtevali arbitražo. (IS) 

Z julijem taksa na onesnaževanje vode 
CELJE - Vsi občani Mestne občine Celje bodo od 1. julija 

naprej plačevali po 34 tolarjev takse na onesnaževanje voda za 
vsak kubik porabljene vode. Po dveh mesecih bodo tako v 
Celju spet zbirali namenski denar za izboljšanje vodooskrbe. 
V primerjavi s prejšnjim prispevkom se za Celjane cenovno ne 
bo nič spremenilo, novost je le ta, da bodo takso morali 
plačevati prav vsi občani. (IS) 

Za odpadki vodovod 
SLOVENSKE KONJICE - Na seji občinskega sveta so predsta-

vili delo Komunalnega podjetja Slovenske Konjice, ki se je lani 
usmerjalo predvsem v organiziranje ločenega zbiranja odpad-
kov, ustvarilo pa je 21 milijonov dobička. Sedaj sanirajo 
vodovodni sistem v občini; v teh dneh gradijo vodovod 
bencinska črpalka OMV-bazen-Dobji dvor, načrtujejo pa iz-
gradnjo vodovoda Kamna Gora-Sojek. (VM) 

Čitalnica v Konjicah 
SLOVENSKE KONJICE - Svetniki so podprli predlog Sveto-

valno izobraževalnega centra, da bi pri konjiškem kulturnem 
domu v prihodnjih letih zgradili čitalnico. Sic bo kandidiral za 
državna sredstva za izgradnjo čitalnice, ki bo velika 245 
kvadratnih metrov, zgradili pa naj bi jo nad izhodom iz 
kulturnega doma. (VM) 

Nova nadomestila za stavbno zemljišče 
SLOVENSKE KONJICE - Če bodo konjiški svetniki na nasled-

nji seji podprli predlog novega odloka, bodo po novem 
nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč plačevali vsi prebi-
valci občine, ne le tisti iz Slovenskih Konjic in Loč. Poslej naj bi 
nadomestilo plačevali za vse zemljiške parcele, za tiste, ki so 
do sedaj še nepozidane, pa bo cena za 15% višja. (VM) 

Velika naložba na Gorenju 
ZREČE - V občini so začeli z aktivnostmi za gradnjo večna-

menskega objekta na Gorenju, vrednega 300 milijonov tolar-
jev. Večino bo prispevalo ministrstvo za šolstvo, saj bo večji del 
objekta namenjen Centru šolskih in obšolskih dejavnosti. 
Občina bo delno financirala prostore za osnovno šolo in vrtec, 
v celoti pa prostore za krajevno skupnost in domače gasilce -
skupno 53 milijonov tolarjev. Zreški svetniki so določili, da 
bodo za to najeli petletni kredit. (BZ) 

Najprej cesta Skomarje-Resnik 
ZREČE - Občinski svetniki so določili vrstni red prioritetnih 

zahtevkov za dodelitev sredstev za spodbujanje demografsko 
ogroženih območij. Kot prvo so predlagali rekonstrukcijo 
ceste Skomarje-Resnik, kot drugo pa ceste Zlakova-Črešnova. 
Za obe bi potrebovali 62 milijonov tolarjev. (BZ) 

Preimenovanja naselij 
ZREČE - Občinski svet je potrdil odlok, s katerim so 

preimenovali naselja Osredek v Osredek pri Zrečah, Loško 
Goro v Loško Goro pri Zrečah, Skomarje (del) bo odslej le 
Skomarje, Koroška vas pa Koroška vas na Pohorju. Preimeno-
vanje nekaterih naselij še ni zaključeno. (BZ) 

Izboljšava za bolnike 
v ponedeljek popoldne so v Zdravstvenem domu v Vel̂  

nju odprli nove prostore za nevrofizioterapijo in delovfl" 
terapijo ter logopedsko ambulanto. 

S sodobno tehnološko zdravstveno opremo in z odličnir^' 
terapevti je tako velenjski zdravstveni dom ponovno eden 
vodilnih v tej dejavnosti na Štajerskem. Novi prostori bodo, P" 
besedah dr. Stepišnikove iz Zdravstvenega doma Celje, prin '̂ 
sli izboljšavo tako za paciente kot za zdravstveno osebji 
Takšne prostore bi potrebovali tudi v Celju, vendar jih o r n e m 
prostorska stiska. Velenjski župan Srečko Meh je poudaril, ^̂  
je najpomembneje, da so investicijo zmogli iz prihodko^ 
velenjskega zdravstvenega doma. JOŽE MIKLAV^ 
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Bosta celjska leva le zarjovela? 
Včeraj naj bi v Celju s Slovensko razvojno družbo podpisali pogodbo o odkupu kompleksa Emo 

»Slovenska razvojna druž-
1,3 je pristala, da nam celo-

kompleks Ema proda za 
milijonov tolarjev, seve-

da v primeru, d a s e vemajl i r -
jici nadal juje proizvodnja,« 
je za včeraj napovedani pod-
pis kupoprodajne pogodbe 
med SRD in Mestno občino 
Celje v ponedeljek pojasnje-
val celjski župan Jože Zim-
jek. 
J-
Nakupna cena 460 milijo-

nov tolarjev (tolarske cene so 
preračunane iz nemških 
m a r k in so le okvirne, saj smo 
pri preračunu upoštevali tečaj 
54 tolarjev za marko) ostaja 
za Celjane le v primeru, da se 
zavežejo k oživitvi proizvod-
nje v emjalirnici. Za začetek 
naj bi to pomenilo 60, v roku 
enega leta že 100, v poldru-
gem letu pa okoli 250 novih 

delovnih mest, torej toliko, 
kolikor delavcev je pred ste-

čajem zaposlovala Emo Poso-
da. V primeru, da do zagona 

proizvodnje, ki naj bi jo pod-
jetje ETT Janka Turnška oži-
vilo že z julijem, ne bi prišlo, 
pa bodo Celjani dolžni plačati 
slabih 19 milijonov tolarjev 
odškodnine, dogovorjena 
obrestna mera za 8-letno po-
sojilo (z 2-letnim moratori-
jem na odplačevanje) pa naj 
bi se s 6 dvignila na 8 odstot-
kov. 

Po dogovoru s SRD naj bi 
Mestna občina Celje v celoti 
odkupila 50 tisoč kvadratnih 
metrov vseh bremen prostih 
stavbnih zemljišč ter proi-
zvodne obrate Emovega 
kompleksa, proizvodno dvo-
rano skupaj z nalogo oživitve 
proizvodnje v emajlirnici pa 
naj bi s pogodbo predala svo-
jemu partnerju, torej podjetju 
ETT, ki je predhodno SRD in 
ministrstvu za gospodarske 
dejavnosti že moralo predlo-
žiti poslovni načrt za oživitev 

emajlirnice. »Z nakupom 
kompleksa Emo na proračun-
ska pleča zanesljivo ne prev-
zemamo prevelikega tvega-
nja, saj že realna vrednost 
zemljišča zadošča za poplači-
lo kupnine,« je prepričan Zim-
šek, ki je zadovoljen tudi za-
to, ker je SRD pripravljena od 
kupnine odšteti še okoli 42 
milijonov tolarjev za ekološ-
ko sanacijo. 

V ministrstvu za gospodar-
ske dejavnosti naj bi, potem 
ko bo enak znesek zagotovil 
podjetnik Turnšek, za zagon 
proizvodnje v emajlirnici pris-
pevali 94 milijonov tolarjev, 
denar za odpiranje novih de-
lovnih mest pa obljubljajo tu-
di v ministrstvu za delo, dru-
žino in socialne zadeve. Kar 
nekaj novih delovnih mest 
bodo v Celju zagotovili tudi v 
poslovno-trgovskem objektu, 
ki naj bi zrasel na kompleksu 

Ema ob Bežigrajski cesti, to-
rej na delu od tistih 50 tisoč 

kvadratnih metrih Emovih 
stavbišč, za katera bo celjski 
Sklad stavbnih zemljišč od-
štel okoli 190 milijonov tolar-
jev kupnine. 

I. STAMEJČIČ 

Celjski svetniki so - z do-
kaj težkim srcem, kot je bilo 
razbrati iz razprave - župana 
Zimška pooblastili za podpis 
pogodbe. Veliko razprav-
ljavcev je namreč menilo, da 
bi podpis pogodbe lažje pod-
prli, če bi bila znana tudi 
pogodba oziroma vsaj izho-
dišča za pogodbo s podjetni-
kom Turnškom in njegova 
jamstva za dejansko oživitev 
proizvodnje. Dvomili so tudi 
v uspeh zagona emajlirnice, 
sa j je Emova blagovna 
znamka z dvema levoma v 
času, ko proizvodnja stoji, 
že izgubila svetovne trge, 
vprašljiva pa je tudi njena 
konkurenčnos t . 

Po zagotovilih župana 
Zimška, je Celjanom uspelo 
pridobiti bančno garancijo 
SKB banke ter zagotoviti v 
Sloveniji sploh najcenejše 
mogoče stroške garancije 
ter obresti. »Ti stroški so na 
ravni, kakršno plačuje tudi 
Dars, zanjo pa vemo, da si je 
uspela zagotoviti na jniž je 
tovrstne stroške v državi.« 

PO DRŽAVI 
Avtoprevozniki 

grozijo 
UUBUANA, 20. maja 

(Večer) - Če obrtna zbornica 
z vlado in ministrstvom za 
promet in zveze do 15. junija 
ne bo dosegla trdnega dogo-
vora o odpravi težav avto-
prevoznikov, bodo le-ti 22. 
junija s tovornjaki zaprli vse 
slovenske ceste. Zbornica 
zahteva spremembo uredbe 
o povračilu za uporabo cest 
in nekatere spremembe v 
novem zakonu o varnosti v 
cestnem prometu. 

Predlog 
opozicije 
zavrnjen 

UUBUANA, 21. maja 
Delo) - Po skoraj 23 urah 
zasedanja je parlament za-
vrnil ustavno obtožbo, ki 
so jo proti predsedniku vla-
de Janezu Drnovšku zaradi 
tajnega sporazuma z Izrae-
lom vložili poslanci SDS. 
Razprava je bila izredno 
burna, na vprašanja je ne-
kajkrat odgovarjal pred-
sednik vlade, predlagatelji 
pa so ocenili, da najpo-
membnejših odgovorov, ki 
so se nanašali na vprašanja 
o prejetih provizijah, niso 
dobili. Za ustavno obtožbo 
je glasovalo 28 poslancev, 
proti ji je bilo 46, 10, večina 
iz vrst ZLSD, pa jih ni glaso-
valo. Opozicija je, sicer neu-' 
radno, napovedala, da bo v 
dveh mesecih proti pred-
sedniku vlade vložila še 
eno ustavno obtožbo. 

Nova priložnost 
UUBUANA, 21. maja 

(Večer) - Vsi tisti, ki so jim 
junija lani v treh pidih zavr-
nili vpis lastniških certifi-
katov, bodo dobili novo 
priložnost. Gre za 43 tisoč 
državljanov, ki bodo po 15. 
juliju lahko uporabili še 
neizkoriščene certifikate, 
vpisali pa jih bodo lahko v 
tisto investicijsko družbo, 
ki ji bo agencija za trg vred-
nostnih papirjev dala do-
voljenje za povečanje kapi-
tala. 

Najemniki proti 
vladi 

UUBUANA, 22. maja 
(Delo) - Združenje najem-
nikov nacionaliziranih sta-
novanj je na ustavno sodiš-
če vložilo tožbo proti vladi 
zaradi varstva ustavnih in 
konvencijskih pravic sku-
pine posameznikov. Od 
ustavnega sodišča pričaku-
jejo, da bo naložilo vladi, 
naj v postopku sprejema-
nja novele zakona o dena-
cionalizaciji vgradi v zakon 
tudi rešitve, ki bi zaščitile 
pravice najemnikov nacio-
naliziranih stanovanj. 

Več zaposlitev 
UUBUANA, 24. maja 

(Delo) - Ministrstvo za de-
lo je pripravilo predlog 
programa aktivne politike 
zaposlovanja, ki je že v 
vladni proceduri. S progra-
mom ukrepov naj bi letos 
zaposlili preko 42 tisoč 
brezposelnih in ohranili 50 
tisoč delovnih mest. 

21 • maj - dan tajnic Slovenije 
Minuli konec tedna so v Portorožu, kot že nekaj let 

doslej, potekali dnevi strokovnega izpopolnjevanja tajnic, 
v organizaciji založniške skupine Gospodarskega Vestni-
ka, ki se ga je udeležilo preko 500 slovenskih tajnic. 

Najbolj zanimiv je bil seveda četrtek, 21. maj, saj je ta 
datum odslej razglašen za Dan tajnic Slovenije in je s tem 
postal pomembna prelomnica v zgodovini vseh tajnic. 
Slovesnost ob razglasitvi so pripravile tajnice same, osred-
nja govornica pa je bila predsednica Zveze klubov tajnic 
Slovenije - Celjanka Dragana Jusupovič. Med častnimi 
gostjami je bila tudi predsednica Evropskega združenja 
poklicnih tajnic Karen Nanninga. 

Svoj prispevek k prireditvi je pridal tudi Muzej novejše 
zgodovine iz Celja, ki je v preddverju dvorane Grand hotela 
Emona, kjer je bila prireditev, postavil na ogled priložnost-
no razstavo o zgodovini tajniškega poklica na Slovenskem. 

MOJCA MAROT 

Kaj čaka zdravilišče? 
V zvezi z razmerami v 

zdravilišču Rogaška Slatina 
je prejšnji teden poslanec 
Boris Sovič (ZLSD) naslovil 
na vlado poslansko vpraša-
nje. 

Ker je zdravilišče še vedno 
v velikih finančnih in organi-
zacijskih težavah, ga zanima, 
ali je slovenska razvojna 
družba končno pripravila na-
črt ozdravitve. Državna raz-
vojna družba je namreč ve-
činski lastnik slatinskega 
zdravilišča ter je v Rogaški 
Slatini prisotna že več kot tri 
leta. Poslanca tudi posebej 

zanimajo razlogi, zakaj z od-
ločitvami tako zelo zamujajo. 

Program ozdravitve zdravi-
lišča temelji na treh ciljih: pri-
silni poravnavi, združitvi 
dveh zdraviliških družb ter 
ohranitvi poslovnega jedra z 
odkupom hipotek na poslop-
jih zdravstva ter hotelov Sava 
in Donat. Po poslančevih po-
datkih v zvezi z zadnjo točko 
ni bilo nič storjenega, čeprav 
je pogoj sanacije. Tako nista 
razvojna družba oziroma 
prejšnji razvojni sklad posre-

dovala nobenih sredstev za 
dogovorjeno sanacijo, s hipo-
tekarnimi upniki pa ni bilo 
doseženega nobenega dogo-
vora. Kot je ugotovil, so ban-
ke svoje terjatve unovčile s 
pomočjo izvršb na objektih 
ali so jim bili prodani. 

Vlada namerava najprej 
pridobiti mnenje Slovenske 
razvojne družbe in ministrs-
tva za gospodarske dejavno-
sti, pisni odgovor poslancu pa 
naj bi posredovala v tridese-
tih dneh. BJ 

Prva dražba zakladnik menic 
V torek, 26. maja, je prek 

sistema Ljubljanske borze 
potekala prva elektronska 
dražba zakladnih menic Re-
publike Slovenije, ki jih bo 
ministrstvo za finance izda-
jalo redno vsako tromesečje 
do konca aprila prihodnjega 
leta. S temi novimi kratko-
ročnimi vrednostnimi papir-
ji naj bi v okviru državne 
Zakladnice reševali kratko-
ročno zadolževanje države 
'n polnili pr imanjkl ja j v dr-
žavnem proračunu, prispe-
\'ale pa naj bi tudi k razvoju 
denarnega trga v Sloveniji. 

Celotna emisija menic zna-
ša dve milijardi tolarjev v 
apoenih po 100 tisoč tolarjev. 
Na dražbi lahko sodelujejo le 
pooblaščeni vpisniki, s kateri-
mi je minister za finance Mitja 
Gaspari prejšnji teden podpi-
sal enoletno pogodbo. To so 
Abanka, Banka Celje, Banka 
Koper, Gorenjska banka. No-
va KBM, Nova Ljubljanska 
banka in KSB banka. Pooblaš-
čeni vpisniki so se zavezali, da 
bodo na vsaki dražbi odkupili 
vsak za najmanj 100 milijonov 
tolarjev menic, naročila inve-
stitorjev, lahko so domači in 

tuji, pa bodo zbirali najmanj tri 
delovne dni pred vsako draž-
bo. Pomembno je, da pri tem 
kupcem ne bodo zaračunavali 
provizije. Obresti za menice se 
bodo računale po linearnem 
načinu, obrestna mera za ob-
vezen nakup pooblaščenih 
vpisnikov znaša 11,75 odstot-
ka na leto. 

V ministrstvu za finance so 
prepričani, da je z izdajo trime-
sečnih zakladnih menic investi-
torjem ponujena varna nalož-
ba, kakršnih doslej ni bilo do-
volj. Dražbe bodo potekale 
vsak četrti torek v mesecu. JI 

Zbornica naj ostane enotna 
Upravni odbor celjske območne gospodarske zbornice je 

prejšnji teden zavrnil predlog zakona o gospodarskih zbor-
nicah, ki sta ga v zakonodajni postopek v državnem zboru 
vložila poslanca SKD Izidor Rejc in Benjamin Henigman. 

Novi model zbornične organiziranosti temelji na triindvajsetih 
samostojnih zbornicah, kar pomeni, da zbornica ne bi bila več 
organizirana po regijskem principu, ampak po panožnem, člans-
tvo v njej pa bi bilo prostovoljno. V celjski gospodarski zbornici 
menijo, da bi se zaradi takšne razdrobljenosti povečal vpliv 
politike na gospodarstvo, zbornica pa bi izgubila svoji osnovno 
nalogo, to je zastopanje interesov gospodarstva pred državo. 
Zato člani celjske zbornice upajo, da bo Gospodarski zbornici 
Slovenije uspelo zavrniti predlagani zakon in vložiti v proceduro 
svoj predlog zakona o gospodarskih zbornicah. JI 

V NLB ugledna celjska podjetja 
Podružnica Nove Ljub-

ljanske banke Celje te dni 
praznuje dve leti, odkar je 
pričela poslovati v celjski re-
giji. V tem času je povečala 
'ržni delež na tem območju 
'̂ r učvrstila delež stalnih 
•komitentov, med katere se 
Uvrščajo številna najugled-
•̂ ejša podjetja, obogatila pa 

tudi tržno ponudbo ter 
Povečala obseg naložb in de-
pozitov. 

Pred dnevi se je podružnica 
Preselila v nove prostore v ho-

Evropa na Kocenovi ulici v 

Celju, ki s sodobno in funkcio-
nalno opremo omogočajo še 
boljše sodelovanje s poslovni-
mi partnerji, boljša pa sta tudi 
bančni servis ter varovanje 
premoženja in ljudi. Direktor 
podružnice Ernest Žvar napo-
veduje, da bo banka še letos 
na območju celjske regije na-
mestila osem novih bankoma-
tov, s čimer želijo olajšati po-
slovanje svojim strankam tudi 
izven mesta. 

V Novi Ljubljanski banki 
ocenjuje, da so v preteklih 
dveh letih dosegli dober polo-

žaj pri velikih gospodarskih 
družbah, zato bodo v prihod-
nje poskušali povečati sode-
lovanje še s srednje velikimi 
podjetji. Pred kratkim so pri-
pravili srečanje z več kot sto 
predstavniki podjetij in obrti 
v regiji, saj želijo navezati z 
njimi čim bolj neposredne in 
pristne stike. Direktor NLB 
Marko Voljč jim je predstavil 
poslovanje banke in načrte 
razvoja, dr. Franjo Štiblar pa 
je govoril o aktualnih gospo-
darskih gibanjih in napovedih 
za prihodnje obdobje. JI 

Recepta za težave ni 
Celjski svetniki so se vse 

prej kot zavidljivega gospo-
darskega položaja lotili v za-
četku marca, za ponedeljko-
vo nadaljevanje izredne seje 
pa je posebna komisija pri-
pravila predlog 12 sklepov 
oziroma povzetkov, obliko-
vanih na osnovi svetniške 
razprave ter gradiva, pri-
pravljenega za marčno sejo. 

»Naša naloga ni bila izdelava 
občinske razvojne vizije, v ko-
misiji smo le opozorili na prob-
leme, ki so v gospodarstvu,« je 
nezadovoljnim svetnikom, ki 
so pripravljenim povzetkom 
očitali ohlapnost in splošnost, 
pojasnjeval mag. Franc Kna-
felc (ZLSD). Večina pripravlje-
nih povzetkov je res splošnih, 
vseeno pa je med njimi najti 

tudi sklep, da občinske stro-
kovne službe do septembra 
uredijo prostorske pogoje za 
ureditev parkirišča za avtopre-
voznike, že prihodnji mesec pa 
pripravijo vse potrebno za us-
tanovitev zavoda za turizem. V 
kratkem naj bi na Celjskem 
zaživel tudi garancijski sklad 
za kreditiranje malega gospo-
darstva in tudi Mestna občina 
Celje se bo morala odločiti, ali 
podpira njegovo ustanovitev in 
bo vanj vložila sorazmeren de-
lež jamstvenega denarja. 

Po daljši razpravi so svetni-
ki zaključke sprejeli, županu 
Jožetu Zimšku pa naložili, da 
skupaj z občinskimi strokov-
nimi službami pripravi opera-
tivni načrt za izvajanje za-
stavljenih nalog. IS 



• GOSPODARSTVO 

Minister Rop v 
regiji 

Pretekli teden se je v 
Žalcu mudil minister za 
delo, družino in socialne 
zadeve Anton Rop, ki se je 
s predstavniki občine in 
občinskega odbora LDS 
Žalec pogovarjal o najpo-
membnejših spremembah 
in problemih, ki se nana-
šajo na področja, za kate-
ra je pristojno njegovo mi-
nistrstvo. Napovedano je 
bilo, da bo minister Rop v 
torek obiskal tudi Rogaš-
ko Slatino. Po zaključku 
redakcije naj bi se pogo-
varjali o posameznih 
problemih, ki tarejo slatin-
sko občino in ki jih lahko 
pomaga reševati ministrs-
tvo za delo, družino in so-
cialne zadeve. US 

Banka za dobre 
gospodarje 

čeprav je Slovenska zadruž-
na kmetijska banka šele pred 
dvema tednoma odprla v Celju 
poslovno enoto, je doslej tako 
med podjetji kot občani vzbu-
dila precejšnje zanimanje. 

Banka, ki ima sedež v Ljublja-
ni, po Sloveniji pa trenutno štiri 
poslovne enote, eno predstav-
ništvo in štiri blagajniška mesta, 
je bila ustanovljena leta 1990 
predvsem zato, da ponudi učin-
kovit finančni servis slovenske-
mu zadružništvu, kmetijstvu in 
živilski industriji. Razlogov, da 
je razširila svoje poslovanje v 
celjski regiji je več, med njimi pa 
so, poudarja direktor banke Mi-
lan Kneževič, gotovo najbolj 
pomembna dejstva, da je širše 
celjsko območje med kmetij-
sko najbolj razvitimi, da postaja 
banka preko Kmečke družbe 
solastnica mnogih živilskih in 
tudi drugih podjetij in da želi 
vplivati na bančni trg na tem 
območju. 

Bilančna vsota Slovenske za-
družne kmetijske banke znaša 
trenutno 32 milijard tolarjev, 
kar jo uvršča v prvo polovico 
vseh bank v državi. JI 

Skupna skrb za bazen, 
gospodari naj eden 

Občina naj s svojim premoženjem dokapitalizira Celjski sejem d.d. do 51-odstotnega deleža 

Celjski svetniki so oceni-
li, da je pogodba o oddaji 
občinskih nepremičnin v 
najem Celjskemu sejmu 
d.d. primerna za podpis. 
Ker bo v njej kot poseben 
člen opredeljeno skupno 
gospodarjenje z z imskim 
bazenom, se z vsebino stri-
njajo tudi v upravi Celjske-
ga sejma in po besedah di-
rektorja mag. Franca Pan-
gerla lahko najemno po-
godbo podpišejo že v pri-
hodnjih dneh. 

Celjskemu sejmu d.d. kot 
najemniku je naložena skrb 
za obratovanje in sprotno 
vzdrževanje obeh dvoran, le-
tos pa mora v sanacijo in pre-
plastitev streh na dvoranah 
vložiti med 25 in 30 milijoni 
tolarjev. Pogodba določa, da 
morata najemnik in najemo-
dajalec v 2-letnem sanacij-
skem' programu natančno 
opredeliti vsa predvidena de-
la, v program pa mora biti 
zajeta tudi finančna kon-
strukcija. 

Svetniki so se strinjah, da 
za zimski bazen, ki je star 
okoU 20 let, močno dotrajan 
in potreben temeljite preno-

ve, ob Celjskem sejmu d.d. 
skrbi tudi občina. V gospo-
darski družbi bodo skrbeli 
za redno vzdrževanj ter krili 
vse stroške v času, ko je ba-
zen zaprt. Občina bo krila 70 
odstotkov stroškov ogreva-
nja, polovico stroškov vode 

ter 40 odstotkov stroškov 
elektrike za čas, ko je bazen 
odprt. »Letos bi to urejali z 
rebalansom proračuna, po 
prvih izračunih pa bi občina 
morala primakniti okoli 6 mi-
lijonov tolarjev,« je pojasnil 
občinski tajnik Aleš Vrečko. 
Svetnik Borut A l u j e v i č 
(LDS), ki sofinanciranje ba-
zena sicer podpira, pa je ob 
tem opozoril, da bi morali 
denar zagotoviti znotraj ob-

stoječe proračunske postav-
ke za financiranje športa, 
pretehtati pa bi veljalo tudi 
možnost, da bi se stroški po-
krili s trženjem pisarniških 
prostorov v dvorani A, kjer je 
bila nekdaj celotna sejemska 
uprava, zdaj pa jih zaseda 
Športna zveza Celje, ter na-
jemnino za kegljišče. 

Svetniki so opozarjali še na 
vrsto podrobnosti, ki bi jih 
morala pogodba natančneje 
opredeliti, predsednik gospo-
darskega odbora Ivan Ferme 
pa je podal predlog, da bi 

morali v občini razmisliti o 
možnosti, da vse svoje pre-
moženje na kompleksu Celj-
skega sejma v obliki dokapi-
talizacije vložijo v gospodar-
sko družbo in tako postanejo 
njen večinski lastnik. »Ni tre-
ba, da smo več kot 51-odstot-
ni lastnik. A menim, da bodo 
razmerja z gospodarsko 
družbo urejena šele takrat, 
ko bomo njen večinski last-
nik, sicer se bodo podobne 
razprave v občinskem svetu 
še ponavljale.« 

I. STAMEJČIČ 

Po verifikaciji najemne po-
godbe so svetniki v prvem 
branju sprejeli spremembe in 
dopolnitve odloka o zazidal-
nem načrtu Dolgo polje I in 
CRC Golovec-Celjski sejem, ki 
so osnova pridobivanju dovo-
ljenj za načrtovano gradnjo 
nove sejemske dvorane. A kot 
smo že pisali, bo do začetka 
gradnje prišlo šele po za-
ključku letošnjega 31. Med-
narodnega obrtnega sejma. 

Kupovanje časa za Feniks 
Usoda žalskega podjetja Feniks, ki je v 100-odstotni lasti 

celjske družbe Kovintrade, še vedno ni povsem znana, 
nekaj odgovorov pa naj bi bilo znanih v petek. 

Jutri naj bi se namreč v ministrstvu za gospodarske dejavno-
sti sešli predstavniki Feniksa, Kovintrada, Ferralita v stečaju. 
Banke Celje, pristojnih ministrstev in Slovenske razvojne 
družbe, ki naj bi podpisali neke vrste pismo o nameri. V tem 
pismu naj bi opredelili, kdaj in na kakšen način bi se v 
reševanje tegob žalskega podjetja vključila Slovenska razvoj-
na družba. V bistvu bi radi v Feniksu podaljšali najemno 
pogodbo do konca leta, in sicer brez investicij v ekologijo. Do 
takrat pa bi se lahko v Slovenski razvojni družbi odločili, če si 
Feniks zasluži njeno pozornost in pomoč. S petkovim podpi-
som pisma o nameri bi si po mnenju Dušana Zorka, predsed-
nika uprave družbe Kovintrade, kupili čas za dokončno odlo-
čitev. US 

BAROMETEj 
Pol milijarde 

tolarjev 
delničarjem 

Jutri, v petek, 29. maja, bo 
skupščina delničarjev Pivo, 
varne Laško, ki je lani 
ključila eno od uspešnejši]] 
poslovnih let po osamosvo. 
jitvi Slovenije. Prodali 55 
1.178.666 hektolitrov piva in 
zadržali skoraj 53-odstotnj 
tržni delež, izvoz so v prj. 
merjavi z letom 1996 pove. 
čali za dobro petino, celotni 
prihodek pa je bil višji za 13 
odstotkov. Čisti dobiček 
družbe znaša nekaj manj 
kot 1,254 milijarde tolarjev. 
Uprava predlaga, da Bi 575,5 
milijonov tolarjev namenili 
za izplačilo dividend - letos 
naj bi znašale 130 tolarjev 
na delnico, preostanek do-
bička pa bi šel v rezerve. 

Zunanji lastniki 
dobili večino 

TIM Laško, ki je lansko 
poslovno leto zaključil s 
183 milijoni tolarjev čistega 
dobička, bo letos drugih 
razdelil dividende. Uprava 
družbe predlaga 65 tolarjev 
bruto na delnico, kar po-
meni, da bi za dividende 
porabili tretjino dobička. 
Dokončna odločitev o tem i 
bo sprejeta na skupščini, 
delničarjev, ki bo 15. junija, 
Od lanske skupščine se je; 
lastniška struktura družbe i 
nekoliko spremenila, saj so L 
delničarji, ki so djobili delni-
ci na osnovi notranjega 
lastninjenja, izgubili večino. 
Nekaj več kot 50 odstotkov 
tovarne je sedaj v lasti 
družbe za upravljanje Ar-
kada ter kapitalskega in po-
kojninskega sklada. 

Zlatorog o 
turizmu 

Klub podjetnikov Zlato-
rog Celje je v torek zvečer 
pripravil srečanje, na kate-
rem so govorili o malem 
gospodarstvu in turizmu v 
letu 1998. Člane kluba je 
zlasti zanimalo, katere na-
loge ministrstva za malo 
gospodarstvo in turizem 
bodo letos prednostne, s 
katerimi ukrepi bo vlada 
spodbudila hitrejši razvoj 
obeh dejavnosti, kakšna je 
strategija obeh panog v no-
vem tisočletju ter kakšna 
bo njuna usoda pri vključe-
vanju v Evropsko unijo. 

Prodaja 
radiatorjev se 

povečuje 
Podjetje Emkor iz Rogatca, 

ki je v 100-odstotni lasti Gore-
nja, je letos s prodajo cevnih 
radiatorjev ustvarilo za 140 
milijonov tolarjev prihodka in 
s tem že doseglo lanske celo-
letne rezultate. Prodaja je bila 
odlična zlasti na an^eškem-
nemškem, avstrijskem in i^' 
zozemskem tržišču, kamof 
tudi sicer izvozijo 90 odstot-
kov radiatorjev. Spodbudna 
so tudi naročila do konca leta-
saj naj bi izdelali 35 tisoč ra; 
diatorjev in z njimi ustvarili 
340 milijonov tolarjev prihod-
ka. -J' 

Union v ameriškem združenju 
Pivovarna Union je ta mesec postala prva članica ameriš-

kega združenja proizvajalcev brezalkoholnih pijač iz Slove-
nije. Članstvo v združenju ji bo omogočilo sprotno sezna-
njanje z najnovejšimi dogajanji v tej industriji, z novostmi 
pri embalaži ter s trendi pri pitju in trženju brezalkoholnih 
pijač v Evropi in svetu. 

Ljubljanska pivovarna je te dni poslala na trg še eno novo 
pijačo - Za lemon, saj trdno vztraja pri svoji nameri o čim večji 
širitvi na področju osvežilnih brezalkoholnih pijač. Za lemon je 
negazirana maloenergijska pijača z okusom limone. Poleg 
naravne pitne vode vsebuje tudi naravne arome in toliko 
mešanega sadnega soka iz jabolk, grozda, breskev, limon in 
Hmete, da ima rahlo sladek okus. Energijska vrednost nove 
pijače, ki nima dodanega sladkorja in umetnih sladil, znaša le 
tri kalorije, kar je znatno manj od drugih osvežilnih brezalko-
holnih napitkov. • JI 

Javna podjetja v mejah 
pričakovanega 

Skladno z določili odlo-
kov o ustanovitvi javnih 
podjetij so celjski svetniki v 
torek obravnavali in sprejeli 
poročila o lanskoletnem po-
slovanju in letošnje progra-
me javnih podjetij Energeti-
ka, Javne naprave in Vodo-
vod-Kanalizacija. 

Po besedah vodje Komu-
nalne direkcije Mestne občine 
Cdje Ivana Pfeiferja so v 
vseh treh podjetjih poslovali 
skladno s pričakovanji, po-
slovna poročila so že potrdili 
v nadzornih svetih podjetij, 
bila pa so tudi revizijsko pre-
gledana. V Energetiki Celje, ki 
je sredi velike naložbe, saj 

gradi novo poslovno stavbo, 
so lani poslovali z dobičkom 
približno 6,5 milijona tolarjev. 
V Vodovod-Kanalizacija so 
pridelali 38 milijonov tolarjev 
izgube, nekaj manj kot 30 mi-
lijonov tolarjev izgube pa so 
zabeležili tudi v Javnih napra-
vah. V pristojnih odborih ob-
činskega sveta so opozarjali 
zlasti na to, da je zaskrbljujo-
če dejstvo, da vsem trem pod-
jetjem pada odjem, za približ-
no petino pa jim ostaja tudi 
neplačanih računov. 

Da bo treba poskrbeti za 
učinkovitejšo izterjavo, je 
opozoril predsednik gospo-
darskega odbora Ivan Ferme, 

ki je še dodal, da bi moralo 
biti za tokratno zasedanje ob-
činskega sveta pripravljeno 
tudi poročilo o izplačanih pla-
čah vseh treh direktorjev jav-
nih podjetij, saj se v Celju 
širijo govorice, da so njihove 
plače v primerjavi z direktorji 
sorodnih podjetij, nesoraz-
merno visoke. Po zagotovilih 
predsednika občinskega sve-
ta Lojzeta Oseta bo poročilo 
pripravljeno do prihodnjič, po 
vpogledu v podatke pa po 
prvih ocenah ni prihajalo do 
odstopanj in so bile izplačane 
plače skladne z zakonskimi 
predpisi in v mejah moralnih 
norm. I. STAMEJČIČ 

NOVO NA BORZI 
. 

Brez odgovorov 
Prejšnji teden je bila v Porto-

rožu že 15. borzna konferenca. 
Prvi dan so podelili priznanji 
izdajateljema vrednostnih pa-
pirjev, ki sta v preteklem letu 
najboljše obveščala delničarje 
in javnost. V okviru uradne 
borzne kotacije je zlato plaketo 
prejela Kolinska d.d., v okviru 
prostega trga pa Fruktal Aj-
dovščina. Največ vprašanj je 
bilo postavljenih pri predava-
nju o obdavčitvi kapitalskih do-
bičkov vrednostnih papirjev. O 
tej temi sta predavala direktor 
davčne uprave RS Marko Bez-
jak, ki je povedal, s kakšnimi 
težavami se srečujejo pri pobi-
ranju davkov od fizičnih oseb 
in z dostopnostjo do podatkov. 
Durs si med drugim prizadeva, 
da bi poenotila in posodobila 
sistem nadzora za pravne in 
fizične osebe. Janja Holcman, 
prav tako iz Dursa, je predsta-
vila Zakon o obdavčitvi kapital-
skih dobičkov od prodaje vred-
nostnih papirjev. Vendar na ve-
čino zastavljenih vprašanj, zla-
sti s strani borznih posredni-
kov, nismo slišali nobenih kon-
kretnih odgovorov. Zadnji dan 
borzne konference je dr. Edo 
Pirkmajer, državni sekretar za 
privatizacijo povedal, da tre-
nutno še vedno ni jasno, katero 
državno premoženje bo name-
njeno za zapolnitev privatiza-
cijske vrzeli. Prav tako smo 
izvedeli, da naj bi v četrtek na 

vladi sprejeli uredbo o certifi-
katih 43.000 državljanov, ki so 
bili pravočasno vloženi, a so jih 
morale družbe za upravljanje 
(DZU) privatizacijskih skladov 
zavrniti. 

Borzni indeks SBI že dva-
najst dni zapored pada. Dnev-
ni promet ne presega 400 mi-
lijonov SIT. Večina denarja na 
trgu se uporabi za nakupe 
delnic iz notranjega odkupa 
Telekoma Slovenije. Njihova 
tržna cena se giblje že okoli 
19.100 SIT, medtem ko jo 
imetniki delnic iz prvega od-
kupa in upravičenci lahko do 
29. maja vpišejo s popustom 
po ceni 9.120 SIT. 

S 1. junijem bodo unovčeni 
blagajniški zapisi Banke Slo-
venije 8. izdaje in izdana 9. 
izdaja z nakupnim bonom. 
Predvidena velikost je 30 mili-
jard SIT. Lastnosti devete iz-
daje so enake kot pri osmi. 
Obrestna mera novih blagaj-
niških zapisov bo 9 %. 



f. SNOPIČ NASI KRAJI IN UUDJE • 
Slovo od peskovnikov 

Zanemarjena otroška igrišča v Celju - Do konca tedna naj bi zasuli vse peskovnike 

v Komunalni direkciji 
jjestne občine Celje so se 
pred časom lotili otroških 
jgrišč v stanovanjskih sose-
skah; igrala, ki še niso po-
jsem dotrajana bodo pone-
l;od prenovili, že pred dnevi 
pa so začeli z odstranjeva-
njem peskovnikov. Na novo 
jaj bi celjski otroci in nila-
dež dobili 8 stojal s koši za 
ulično košarko. 

Roko na srce, otroška igriš-
ta v celjskih stanovanjskih 
soseskah so zadnja leta vse 
prej kot v čast urejenosti me-
sta, saj je večina igral poško-
dovanih in polomljenih, za 
otroke celo nevarnih. »Od za-
četka devetdesetih let oziro-
ma sprejema zakona o lastni-
njenju stanovanj otroška 
igrišča nimajo več pravega 
lastnika. Vemo, da se še ved-
no zatika z razdelitvijo funk-
cionalnih zemljišč ob blokih 
in večina otroških igrišč je 
prav v blokovskih soseskah,« 
pojasnjuje zdajšnjo žalostno 
podobo otrokom namenjenih 
mestnih igralnih površin Jože 
Smodila iz Komunalne direk-
cije Mestne občine Celje. 

V Komunalni direkciji so se 
zaradi neurejenega lastništva 
:n dejstva, da za otroška igriš-
ISa nihče več ne skrbi, letošnjo 
pomlad odločili, da postorijo 
vsaj najnujnejše. Vsa poško-

dovana in dotrajana igrala ter 
klopi, ki se jih ne da več po-
praviti, bodo do konca maja 
oziroma v prvih dneh junija, z 
otroških igrišč odstranili. 
Igrala in klopi, ki se jih še da 
popraviti, pa bodo »pokrpali« 
v tej meri, da ne bodo več 
nevarna za otroke. Odločili so 
se tudi za nakup in postavitev 
8 stojal s koši za ulično košar-
ko, dokončno slovo pa bodo 
v Celju vzeli vsi peskovniki, ki 

so postavljeni na javnih povr-
šinah. 

»Težko bi rekel, da so pe-
skovniki zadnja leta sploh služi-
li svojemu namenu. Namesto 
da bi se v njih igrali otroci, so bili 
leglo nesnage; v njih so se kopi-
čili odpadki, pasji iztrebki in 
podobno. Za otroke so bili celo 
nevarni,« pravi Smodila in nada-
ljuje, da vidi prihodnost peskov-
nikov zgolj v ograjenih vrtčev-
skih igriščih, na javnih otroških 

igriščih pa nikakor ne več. »De-
lavci podjetja CE-KA imajo nalo-
go, da do konca tedna vse pe-
skovnike zasujejo z zemljo, za-
tem pa bomo te novonastale 
»hribčke« prekrili s plastjo hu-
musa in poskrbeli za zasaditev 
grmičevja«. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Med prvimi z zemljo zasutimi peskovniki v Celju je bil tudi tale Na otoku. Okoliški stanovalci 
so nad kupom zemlje v peskovniku ogorčeni, v Komunalni direkciji Mestne občine Celje pa 
pravijo, da je prav zdaj priložnost, da se starši, ki si želijo primernih igral za svoje otroke v 
neposredni bližini doma, povežejo in preko krajevnih skupnosti poskrbijo za njihovo 

postavitev. Nakup igral bodo sofinancirali tudi v občini. 

Praznovanje v Mariji Reki 
Na svoji zadnji seji je svet KS Prebold razpravljal tudi o 

letošnjem praznovanju krajevnega praznika. Člani sveta 
so se dogovorili, da bo praznovanje zadnjo soboto v 
avgustu v Mariji Reki. 

Vsa društva bodo pozvali, da se s svojimi predlogi 
vključijo v program prireditev. Osrednja investicija, ki naj bi 
jo ob tem izvedli v Marija Reki, bo asfaltiranje 1,6 kilometra 
dolgega cestnega odseka Resnica-Zagožen v Veliki Reki. 
Podlaga je že urejena, od denarja pa bo odvisno, ali jim bo 
ta odsek uspelo asfaltirati v celoti. T. TAVČAR 

v breznu omame 
v Obsotelju je uživanje 

mamil vse hujši problem, 
ugasnilo je že prvo mlado 
življenje. Na območju šmar-
ske upravne enote so zato 
ustanovili LAS-Lokalno ak-
cijsko skupino, ki priprav-
lja za jutri različna preda-
vanja. 

O problematiki zasvojeno-
sti med mladimi bodo jutri, v 
petek, 29. maja, govorili v 
Podčetrtku, Rogaški Slatini 
in Šmarju pri Jelšah. Najprej, 
ob 9. uri bo pedopsihiater dr. 
Vili Ščuka predaval v Zdra-
vilišču Atomske toplice o 
možnostih preventive na po-
dročju zlorabe drog na lokal-
ni ravni, ob 12.30 pa še o 
osebnostnih lastnostih uži-
valcev. 

Popoldan ob 15.30 bo v II. 
osnovni šoli Rogaška Slatina 
predavanje o tem, kaj lahko 
storijo proti drogi v družini, 
pri tem pa so povabili starše 
ter učence višjih razredov. 
Izobraževalni dan bodo za-
ključili z okroglo mizo o mož-

nostih preventive, ki bo kul-
turnem domu v Šmarju pri 
Jelšah. Začetek bo ob 18. uri, 
sodelovali pa bodo tudi učen-
ci, dijaki in študenti. 

Predavanja so namenjena 
politikom, šolnikom, polici-
stom, duhovnikom, social-
nim delavcem, zdravnikom, 
staršem, šoloobveznim otro-
kom in članom LAS-a. BJ 

Skupno življenje je sreča 
- Biserna poroka zakoncev Lesjak iz Žalca 

že zlate poroke niso prav 
pogoste, kaj šele biserne, to 
[e 60 let skupnega življenja. 
Se manj pa je takih parov, ki 
ob tako visokem jubileju 
skupnega življenja lahko is-
kreno rečejo: »Bilo je sicer 
težko, toda lepo življenje. 
Zadovoljna in srečna sva, da 
sva vsa ta leta preživela sku-
paj,« kot sta povedala biser-
noporočenca, 82-letna Mari-
ja in 90-letni Florjan Lesjak 
iz Žalca. 

Daleč so že leta mladosti, 
predvsem otroštva, vendar se 
jih oba živo spominjata. Flor-
jan svojih mladih let v Šmihe-
lu nad Mozirjem, kjer se je 
fodil v družini osmih otrok in 
Se izučil za krojača, in Marija 
svojega otroštva v rodnih Go-
tovljah. Ko sta svoji življenjski 
poti združila, se je Marija 
Posvetila domu in družini, 
•^lorjan pa je z iglo in škarjami 
skrbel za dobrobit družine. 
Hudo je bilo med vojno, ko je 

v partizanski delavnici Šer-
cerjeve brigade, vendar je tu-

to minilo. Po vojni se je 
družina preselila v Žalec, leta 
^568 pa so se Florjan, Marija 

njuni trije otroci - Majda, 
'Alfonz in Štefka preselili v 
^vojo hišo. Kot je povedala 
'barija, so bila tudi leta, ko so 
Sradili novi dom polna trdega 
'̂ l̂a in odrekanj, vendar pa 

okronana z velikim veseljem 
ob vselitvi. 

Ko govorimo o jubilanrih, 
ne moremo mimo Florjano-
ve še ene velike ljubezni, ki 
ga spremlja domala vse živ-
ljenje. To je ljubezen do glas-
be. Najprej je igral violino, 
potem kontrabas, bas kitaro 
in orgle. Igral je v številnih 
ansamblih, ustanovil več 
glasbenih skupin, imel svoj 
ansambel, pomagal mnogim 
mladim pri začetnih korakih, 
nazadnje pa vodil tamburaš-
ki orkester v Grižah. Še da-
nes pa rad zaigra, seveda v 
veliko veselje svojih doma-
čih, na orgle. 

Bister um, odličen spomin, 
mnogo optimizma, še dokaj 
dobro zdravje pa so popotni-
ca, ki jo imata ob biserni po-
roki na poti k še žlahtnejše-
mu jubileju, železni poroki 
čez pet let. Vsi, ki so bili z 
njima, jima želijo, da ga doča-
kata. Obred biserne poroke, 
ki je bil v žalski župnijski 
cerkvi in so mu prisostvovali 
njuni hčerki, sin, njihove dru-
žine, šest vnukov, trije prav-
nuki in drugi sorodniki, je 
opravil pater Viktor Arh, v 
imenu Mestne skupnosti Ža-
lec pa jima je česrital njen 
predsednik Eran Sadnik. 

T. TAVČAR 

Bisemoporočenca Florjan in Marija Lesjak. 
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Deset let 
srebrnih orlov 

Dva Matjaža, Primož in Miran: srebrni iz Calgaryja v Juvanju 

Deset let je minilo od ko-
lajn slovenskih skakalcev na 
olimpijskih igrah v Calgary-
ju. Matjaž Debelak je 23.fe-
bruarja 1988 na veliki na-
pravi skočil do brona, na-
slednji dan pa je ekipa (Mat-
jaž Debelak, Matjaž Zupan, 
Primož Ulaga in Miran Te-
peš) osvojila srebrno kolaj-
no. 

Da veliki dnevi slovenskih 
skakalcev ne bi zatonih v po-
zabo, je minulo soboto poskr-
bel Matjaž Debelak, ki je ob 
pomoči Metoda Muhiča po-
vabil reprezentante in vods-
tvo v Šport center Prodnik v 
Juvanje, v bhžino Ljubnega 
ob Savinji. Skakalci so v Zgor-
nji Savinjski dolini preživeli 
prijeten dan, ki so ga obogatili 
s spustom s kajaki in raftom 
po Savinji, ob dobrem kosilu 
pri Prodnikovih obujali spo-
mine, nato pa se odpravili na 

ogled ljubenske skakalnice in 
se pomerili v tenisu na igriš-
čih Turistične kmetije Plaznik 
na Ljubnem. 

Matjaž Debelak živi v Ju-
vanju in je poročen z sestro 
Edija Jurjevca, lastnika 
Športnega centra Prodnik. Z 
ženo Vido pričakujeta tretje-
ga potomca (že imata sina 
Jaka in Mateja), Matjaž pa v 
ljubljanskih Fužinah še ved-
no vodi športno trgovino 
Čaplja in razmišlja o dokonč-
ni selitvi v Zgornjo Savinjsko 
dolino. 

Primož Ulaga se v soboto 
ni posvetil športnim aktivno-
stim, ker je na srečanje prišel 
z mavcem. Devetkratnemu 
zmagovalcu tekem za svetov-
ni pokal je v Turčiji počila 
tetiva na desni nogi, že nekaj 
let pa se kot zasebnik ukvarja 
z marketingom in se z nekda-
njo smučarsko tekačico Jano 
Mlakar ponaša s parom 
otrok. Dva otroka ima tudi 

Miran Tepeš, prav tako za-
sebnik in magister ekonomi-
je, medtem ko je Matjaž Zu-
pan z diplomo Fakultete za 
šport trener mladinske repre-
zentance v smučarskih sko-
kih. 

»Z reprezentančnimi kolegi 
se srečujemo, tako da se žene 
in otroci med seboj poznajo. 
Z Miranom včasih igrava te-
nis, vendarle pa se mi je zdelo 
minulih deset let dovolj dobra 
priložnost, da sem povabil 
nekdanje kolege in predvsem 
prijatelje na sobotno sreča-
nje,« je povedal Matjaž Debe-
lak. 

Srečanja so se poleg članov 
srebrne olimpijske ekipe in 
Matjaževega brata Janeza 
(zdaj je skakalni trener), ude-
ležili tedanji direktor nordij-
skih reprezentanc Lojze Gor-
janc (zadnja leta pogosto 
zmaguje na kasaških dirkah), 
trenerja Danilo Pudgar (dva 
meseca je bil direktor nogo-
metašev Primorja, pred dnevi 
pa je postal vodja reprezen-
tance v nordijski kombinaciji) 
in Luka Koprivšek (postal je 
koordinator skakalnih repre-
zentanc in shujšal za kar 25 
kg) ter fizioterapevt Gregor 
Ahčin. 

URŠKA SELIŠNIK 

Srebrni orli (z leve): Ahčin, Koprivšek, Pudgar, Debelak, Tepeš, Ulaga, Zupan in Gorjanc. 

Ko ne moreš pobegniti 
stranišča so najbrž edini kraj, kjer ni mogoče pobegni-

ti sporočilom najrazličnejše vsebine in sveti prostor so si 
kot galerijo omislili v Zlatorog clubu. 

Remark (anagramno Kramer) je v WC Art na ogled 
postavil sporočila z dvanajst področij. Med drugim lego 
kocke (interaktivne igre), Titov kip (fetišizem), časopisne 
izreke (informacije), starinski radio in še mnogo domislic. 
Edini problem je prepletenost in tako je za celovit ogled 
potrebno zaviti tudi v stranišče, ki je namenjeno nasprotne-
mu spolu. 

IZJAVA TEDNA 
»Vparlamentu seje na nepravem mestu omenjalo 
moje ime. Predčasno so naredili reklamo za razsta-
vo, moje provizije pa tukaj visijo na stenah.« 

Jure Cekuta, na petkovi otvoritvi razstave v 
ZZV Celje. 

Zlata prstana za najpodobnejši dvojčici 
Marta Gričar in Minka Teršek, ki so ju bralci Novega tednika izbrali za najpodobnejši pai 

dvojčkov, sta nas prejšnjo sredo obiskali v uredništvu, kjer jima je direktor NT&RC Jože 
Cerovšek izročil obljubljeni nagradi. Z veseljem sta si nataknili zlata prstana in sprejeli tudi 
zanimivo fotografijo, ki ju bo spominjala na našo akcijo in naslovnico Novega tednika. Čeprav 
smo z njima preživelijcar nekaj časa, niti potem, ko sta se poslovili in odhiteli na delo v frizerslii 
salon, nismo bili prepričani, katera je Marta in katera je Minka. KL, Foto: GK 

Jože, Jure in Klara Cekuta 

Pompejske barve Jureta Cekute 
Kar imajo te dni New York, Bangkog, Mexico City in Honolulu, ima od petka tudi Celje. 

Razstavo slik Jureta Cekute, ki je po več kot desetih letih pretrgal slikarski molk v domačem 
kraju in se zopet predstavil širši javnosti. Jureta v celjskih galerijah ni bilo zato, ker g 
nihče ni povabil. ^ 

Zato je bil njegov »come back« dogpdek posebne vrste, saj se je avli Zavoda za zdravstven 
varstvo Celje, kjer so na ogled Juretove najnovejše shke, ob otvoritvi kar trlo njegovih starili 
znancev, prijateljev iz kluba Lions in nekaj stalnih mestnih firbcev. Jure, ki bo v Celju samo še 
do začetka julija, nato pa bo najprej odpotoval v Avstrijo in potem spet v ZDA, je na otvoritev 
pripeljal novo prijateljico Marino, družbo pa sta mu delala tudi mama Klara in oče.Jpže. J 

GRAFIT TEDNA 

Osnovna šola Peter Šprajc-Jur v Žalcu. 
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Praznični dnevi pod Pohorjem 

V soboto bo slovesna prireditev ob prvem prazniku občine Zreče in 40. obletnici Cometa 

J joboto, 30. maja, bodo v 
âh slovesno obeležili 

^ dva, za občino zgodo-
ijlia dogodka - prvi praz-
(Občine Zreče in 40. ob-
jico zreškega podjetja Co-

jfogram prireditev, ki so or-
lizirane čez ves mesec maj, 

obsežen, glavna slove-
ost pa bo to soboto, ko bo 
fddeseto in osemnajsto dan 

odprtih vrat tovarne Comet, 
ob 18.30 pa se bo pričel pro-
menadni koncert pihalnega 
orkestra iz Slovenskih Konjic. 

Osrednja svečanost ob ob-
činskem prazniku Zreč se bo 
pričela ob 19. uri na mestnem 
trgu, kjer bo nastopilo nekaj 
otroških skupin, sledil bo kul-
turni program, ob 21.00 pa se 
bo pričelo družabno srečanje. 

Sicer pa v sklopu prazničnih 
prireditev minuli petek slove-
sno odprli novo križišče med 

Kovaško cesto in Cesto na Ro-
glo, v soboto so po desetih letih 
v življenje obudili tradicional-
no pohorsko ohcet in pripravi-
li vzpon na Nanos, dan pozneje 
pa se je v večnamenski dvorani 
v Zrečah slovesno zaključila 
VI. likovna kolonija Rogla -
Terme Zreče, na kateri je letos 
sodelovalo 32 likovnikov iz 
vse Slovenije. 

Svečana seja občinskega sve-
ta občine Zreče bo v petek 
zvečer. Na njej bo slavnostni 

govornik župan Jože Košir, po-
delili pa bodo tudi občinska 
priznanja. Po bogatem kultur-
nem programu si bodo ogleda-
li še gledališko predstavo. 

Ob osrednji slovesnosti v so-
boto, ki so jo razglasili za dan 
turizma, bodo v Zrečah slove-
sno odprli tudi nov turistično 
informacijski center s pred-
stavitvijo turistične ponudbe v 
občini. Prireditve ob te do-
godku se bodo pričele ob 9. 
uri na zreški tržnici, ko bo na 

stojnicah na ogled predstavi-
tev gostinske ponudbe in turi-
stičnih kmetij v občini. Ob 10. 
uri se bo prireditev pričela 
tudi uradno, z nekaj pozdrav-
nimi govori, sledil pa bo kul-
turni program, na katerem bo 
nastopila pohorska konjeni-
ca, pevski zbor Jurija Vodov-
nika, Tamburaši iz Starega tr-
ga, Zreška folklora in Aero-
klub iz Slovenskih Konjic. 

Novo turistično informacij-
sko pisarno bodo odprli ob 

10.45, opoldne pa se bo v Ter-
mah Zreče pričela okrogla mi-
za z naslovom Pospeševanje 
trženja turizma v občini Zreče. 

Mesec praznovanj ob občin-
skem prazniku se bo zaključil 
v nedeljo, 31. maja, ki so jo 
Zrečani razglasili za športno 
nedeljo. Na ta dan se boste 
lahko udeležili teka, odboj-
karskega turnirja ali pa si og-
ledali prijateljsko tekmo med 
svetniki treh občin. 

N.-M. SEDLAR 

Stara poliorsica olicet v Zrečah 
pri Turističnem društvu 
leče so v soboto po desetih 
jih spet pripravili tradicio-
||no staro pohorsko ohcet 
nrikazom že skoraj izumr-
[ običajev, po katerih so se 
jhorci ženili v starih časih. 

Mladoporočenca Alenka 
Bft iz Žič in Slavko Strmšek, 
ečan, sta se za pohorsko oh-
I prijavila, in kot je bilo opa-
i, jima - razen med šranga-
m, ko je bilo mladega ženina 
: strah, da svoje neveste ne bo 
sel dobiti - ni bilo žal. 
rfcer pa je sobotna pohorska 
pet predstavljala pravo zani-
bst tudi za svate, domačine 
ištevilno občinstvo, ki si jo je 
jiedalo. Vse skupaj se je priče-
iže ob 10. uri, ko so se po 
Dvaški cesti s Pohorja pripeljali 
imani. Sledilo je zbiranje sva-
vin klicanje neveste, za katero 
!se ob 15. uri, ko jo je ženin 
3tel odpeljati, .pričelo hudo 

šranganje. Za Alenko so »doma-
či« fantje namreč postavili viso-
ko ceno; kar milijon in pol, kar 
je ženinu in svatom predstavlja-
lo veliko prepreko predvsem za-
to, ker so bile banke že zaprte... 

Med ohcetjo so domačini ob 
pohorski glasbi poskrbeli tudi 
za prikaz domačih obrti; tako so 
si obiskovalci lahko ogledali, 
kako se pokrije pohorska streha, 
izdeluje cokle, podkuje konje, 
pili pohorsko žago »amerikan-
ko«, cepi drva in še marsikaj. 

Še posebej veselo pa je bilo 
zvečer v zreškem hotelu Dobra-
va, kjer so za mladoporočenca 
in vse svate pripravili veliko 
gostijo, na kateri je mladoporo-
čencema in njunim gostom 
igral ansambel Zreških 7. O 
tem, ali je v skladu s starimi 
pohorskimi običaji minila tudi 
poročna noč, pa mladoporo-
čenca naslednje jutro nista ni-
česar izdala... 

N.-M. SEDLAR 
Foto: NAREKS 

»Vi ne veste, koliko je naša Alenka v dvaindvajsetih letih pojedla in popila. Ne damo vam je 
za manj kot za milijon pa pol!« so se za nevesto neizprosno šrangali domači fantje, med 

katerimi je bil najbolj glasen Vojko Korošec. 

Nevesta Alenka Kreft in ženin Slavko Strmšek sta si v 
soboto komajda ukradla nekaj časa samo zase... 

Likovna kolonija in 
zgoščenka Jurija Vodovnika 
V večnamenski dvorani v Zrečah je bila v soboto slovesnost 

ob zaključku letošnje VI. likovne kolonije Rogla - Terme 
Zreče, na kateri je sodelovalo 32 slikarjev iz vše Slovenije. 

Med tri dni trajajočo kolonijo je nastalo preko 60 likovnih del, 
ki bodo vse do konca junija na ogled v Termah Zreče, tri najboljše 
ocenjene slike pa so bile tudi odkupljene. Prvo nagrado je prejel 
Celjan Jure Godec za sliko Črno jezero, drugo Bernarda Zajec i? 
Ljubljane za sliko z enakim naslovom, tretjo pa Niko Ribič iz 
Maribora (na fotografiji) za sliko Kmečka ohcet. 

Med podelitvijo nagrad likovnikom in otvoritvijo razstave 
slikarske kolonije, je bila predstavljena tudi nova zgoščenka 
ljudskega pesnika Jurija Vodovnika, naslovljena »Pesmi iz 
starega koša«, prireditev pa so popestrili zreški godci, ki so 
glasbo, posneto za zgoščenki, zaigrali v živo. 

N.-M. SEDLAR, Foto: NAREKS 

Memorial Milana Maljašiča 
v soboto so na igrišču v Trnavi odigrali mali nogomet v memorial Milana Matjašiča. 
Pomerile so se štiri ekipe, organizator pa je bilo športno društvo Leteči Celje. Prvo mesto je zasedla ekipa veteranov 

nogometnega kluba Juršinci, drugo mesto športna sekcija Trnava, tretje športno društvo Leteči Celje in četrto Postaja prometne 
policije Koper. 



E l TEMA TEDNA 11liLVilHHnji 

Veličina in modrost dreves 
Ob tednu gozdov so v celjski območni enoti Zavoda za gozdove letos opozorili na mogočna drevesa okoli nas 

Zadnji teden v maju je pos-
večen gozdovom in gozdarji 
ga vsako leto posebej obele-
žijo. V celjski območni enoti 
Zavoda za gozdove so se le-
tos odločili za temo o veliki 
drevesih, ki so posebna za-
radi svojih dimenzij, oblike 
ali funkcije v prostoru. Izda-
li so dve zgibanki z velikimi 
drevesi občine Celje ter Voj-
nika in Dobrne (v vsakem je 
predstavljenih osem dreves) 
ter pripravili razstave foto-
grafij o teh velikanih. 

Robert Hostnik, vodja kra-
jevna enota Zavod za gozdove 
Celje in Dejan Rosenstein, 
vodja žalske enote, sta več 
povedala o aktivnostih goz-
darjev, ki si prizadevajo ohra-
niti gozdove prihodnjim ge-
neracijam. 

Prav velika drevesa naj bi v 
ljudeh spodbudila pozitivno 
gledanje na gozd in naravo, 
predvsem pa naj bi na ta na-
čin poskrbeli za zaščito teh 
najstarejših, več sto let starih 
živih bitij med nami. Na šir-
šem celjskem območju so na-
šteli okrog 120 velikanov, ki 
jih je fotograf Franci Horvat 
poslikal in nastale so razstave 
v Celju, Žalcu, Šentjurju, 
Slovenskih Konjicah in Ro-
gaški Slatini in so te dni še na 
ogled. Zgibanki sta zaenkrat 

dve, v prihodnje jih priprav-
ljajo še za druge občine v 
regiji in čez čas bi vsa velika 
drevesa združili v poseben 
vodnik. Prav ta posebna dre-
vesa bodo namreč lahko po-
pestrila turistično ponudbo 
manjših krajev. 

Krajevna enota Celje gos-
podari z 10 tisoč hektari 
gozda v občinah Celje, Voj-
nik in Štore in sodi v sloven-
skem merilu med srednje 
velike, žalska pa je precej 
večja, saj je s 17 tisoč hekta-
ri gozda največja enota v 
celjski organizacijski enoti 
zavoda. Po svoji strukturi 
pa predstavljajo gozdovi 
žalske enote Slovenijo v 
malem, saj segajo od nižin-
skih predelov pa vse do viši-
ne 1200 metrov. Tudi prob-
lemi so enaki kot v Sloveni-
ji: gozd v nižini izginja, v 
hribih pa se zaraščajo ne-
gozdne površine, saj se 
ljudje izseljujejo. 

Pomembno je, da se že last-
niki teh dreves zavedajo bo-
gastva, ki ga imajo. Doslej se 
je namreč lahko vsak odločil, 
ali bo drevo vzdrževal in ne-
goval ali pa ga bo posekal. S 
posebnimi odloki naj bi v 
občinah ta drevesa zaščitili, 
jih razglasili za naravne spo-
menike in tudi zagotovili de-

nar iz proračuna za njihovo 
nego. V žalski občini so pri 
tem najdlje, saj računajo, da 
bi junija predlog odloka že 
lahko sprejeli v občinskem 
svetu. 

Gozdni pas Celja 
s tem projektom so se goz-

darji na Celjskem med prvi-
mi v Sloveniji lotili tovrstne-
ga evidentiranja mogočnih 
dreves. Da so zagnani in da 
iščejo nove rešitve, so v Celju 
dokazali že lani, ko jim je 
uspelo, da je mestna občina 
sprejela odlok o razglasitvi 
gozdov s posebnim namenom 
v zelenem pasu mesta. Po 
programu, ki so ga sestavili 
gozdarji, naj bi občina v pet-
najstih do dvajsetih letih od-
kupila 180 hektarov gozdov v 
najožjem mestnem pasu in za 

to v proračunu vsako leto na-
menila 8 do 10 milijonov. 
Lani je občina odkupila 12 
hektarov gozdov nad mest-
nim parkom in tudi letos bo s 
programom nadaljevala. Od-
lok je vzorčen primer za Slo-
venijo in mnoga mesta se že 
zgledujejo po njem. 

BMW sečnje 
Denacionalizacija je sicer 

prepolovila javne gozdne po-
vršine, s katerimi so gospoda-
rili, vendar gozdarji v celjski 
območni enoti ugotavljajo, 
da z novimi lastniki večino-
ma dobro sodelujejo, čeprav 

morajo ves čas usklajevati 
dolgoročni javni interes po 
varovanju in gospodarjenju z 
gozdovi in zasebni kratkoroč-
ni interes. Po zakonu o goz-
dovih morata namreč še ved-
no vsak posek označiti last-
nik in gozdar. V začetku vra-
čanja gozdov so imeli nekaj 
tako imenovanih »BMW se-
čenj«, ko so novopečeni last-
niki napravili golosek in si za 
iztržek kupili nov avto. 

Celjska krajevna enota bo 
od junija dalje poslovala v 
novih prostorih v nekdanji 
Ingradovi stavbi na Lavi 7. 

Takšne prijavijo inšpektor-
jem, ti pa sodniku za prekrš-
ke, vendar so kazni majhne in 
tudi nova zasaditev dreves ne 
more popraviti nastale ško-
de. Zato gozdarji menijo, da 
bi morale strožje kazni po-
magati preprečevati takšne 
posege. 

Velik problem je razdrob-
ljenost gozdne posesti med 
številne lastnike, kar onemo-
goča kakovostno delo gozdar-
jev z vsakim od njih in to se 
pozna tudi pri gojitvenih de-
lih, ki so po novem prepušče-
na lastnikom. Vsak jih ne zna 
opravljati, poleg tega je to 
težaško delo. Država pokrije 
od 30 do 60 odstotkov stroš-
kov, kar pa je še vedno pre-
malo za najem strokovno us-
posobljenih delavcev. Pri tem 
bo potrebno še precej izobra-
ževanja lastnikov, da bo tak-
šen sistem zaživel. 

Gozdov V dplini 
vse mani 

v zadnjih letih je vse opaz-
nejše izginjanje zadnjih hek-
tarov gozda v dolinah, saj so 
ti pod pritiskom različnih 
uporabnikov prostora. Tako 
je na primer območje levega 
brega Savinje od Polzele do 
celjske občinske meje že po-
vsem brez gozda (izjema je 
Vrbje), kar je katastrofa z 
ekološkega vidika. Biotske 
raznovrstnosti ni več in tudi 
ne ravnotežja v naravi. Ob 
Savinji je tudi vse več divjih 
vikendaških naselij, divjih iz-
kopov gramoza, drevesa se 

umikajo cestam, novim a 
bam... Eden takšnih prî ^̂  
načrtovanega posega v gQ. 
predvidena žalska obrtn^ 
na v Arnovskem gozdu. (; 
darji se pri takšnih pô ^ 
trudijo za njegovo ohranj 
vendar niso vedno uspešj^j 
ima kapital svojo računj 
Tako naj bi na primer v ^ 
logu, kjer bodo s cesto pf, 
kali edini tamkajšnji g, 
izračunali, da je gradbena 
na zemljišča šestkrat večjj 
cena gozda. 

Pri tovrstnih posegih i 
darji običajno slišijo, dab 

lahko posekane površine 
domestih kje drugje, s po 
ditvijo, vendar mlad goz( 
ma enake ekološke in soa 
funkcije kot odrasel, ki ji 
svojo rast potreboval dese 
ja. 
mmmmm TATJANA C\ 

v Celju se je zadnja 
razpasla »moda« prelir; 
ga obžagovanja dreves v 
stu. Robert Hostnik v | 
šnih posegih ne vidi prav 
smisla, saj so drevesa si 
mestnega betona tudi zai 
estetske funkcije, ki je ol 
gani štrclji prav gotovo 
majo. Sicer pa bi morali 
pri zasaditvi vedeti, kol 
zraste določena vrsta dr( 
sa in temu primerno izbi 
sadike. 

Robert Hostnik Dejan Rosenstein 

Golavškova lipa v Lokah pri Taboru z obsegom 565 cm je stara okrog 300 let. Foto: T. Ta 

odpadki v gozdu 
v okvir Tedna gozdov in osrednje teme Kaj ogn 

slovenske gozdove so se nazarski gozdarji vključil? 
temo Odpadki v gozdu. 

Savinjsko gozdarsko društvo in Območna enota zavoda 
gozdove v Nazarjah sta osrednjo prireditev pripravila včerf 
ko so izpred graščine Vrbovec v Nazarjah odšli v gozd, kjer l 
predstavili število in velikost divjih odlagališč na nazarsk^ 
gozdnogospodarskem območju in njihov vpliv na okoli 
Gozdarski inšpektor Jože Zvir je spregovoril o problemati 
odlaganja odpadkov v gozdu, komunalna inšpektorica Simd 
Volarič pa povedala, kako so problematiko odlaganja odp '̂ 
kov v gozdu uspešno rešili v občini Žalec. Potem so se go '̂ 
odpravili proti Logarski dolini in si tam ogledali čiste gozdo^ 
za katere skrbijo domačini, povezani v podjetju Logarsl* 
dolina. 

Nazarski gozdarji so se za raziskavo odpadkov v gozdu odlo^ 
zato, ker pri vsakdanjem delu večkrat naletijo na divja odlagali^ 
odpadkov, ki v gozd seveda ne sodijo. Čeprav je večina 
divjih odlagališč sanirana, pa predvsem zaradi malomarno-, 
prepogosto nastajajo manjša odlagališča. Drug problem so manK 
odpadki, ki jih v gozdu puščajo gozdni delavci in obiskov '̂̂  
gozda. Organizatoiji včerajšnjega srečanja so si zadali cilj. ^ 
bodo še bolj poučili odrasle občane in mladino, da gozd nika^ 
ni pravi kraj za puščanje odpadkov. y 



C SNOPIČ NASI KRAJI IN UUDJE 11 

počitnice na kmetiji 
tudi za invalide 

f novem objektu turistične kmetije Urška je tudi apartma za družine z invalidnimi 
osebami 

jjj turisiični kmetiji Urška 
'(riževcu pri Stranicah je 
jP včeraj slovesno - odprli 
nov objekt za namene 

(izma, v katerem bodo od 
'junija naprej lahko spre-
jtudi invalidne osebe. 
P 
f̂a kmetiji Urška sprejema-
goste šele šest let. »Pravza-
jv kratek čas, vendar je v 
m času vsak od družinskih 
inov našel v tem posebno 
selje in prav vsakega gosta 
di sprejmemo medse. Jaz 
It gospodinja in kuharica se 
(raje izkažem s svojimi ku-
aričnimi specialitetami, po 
lerih naša kmetija slovi, 
ož Tone, kletar in vinograd-
^ s ponosom ponudi naša 
la, oba otroka, Aleš (21 let) 
Urška (16 let) pa imata 

sebno veselje z organizaci-
zimskih in poletnih počit-
: za otroke. Oma Slava, 
di Ivan in Stanko pa skrbi-
da se na kmetiji pridela 

;ga dovolj,« je Vilma To-
Išek zapisala v biltenu, ki 
^a letos prvič pripravili in 
njem celovito predstavili 
ijo pestro ponudbo. 
Ler se k prijaznimTljudem 
Ije radi vračajo, je posta-
liiša, ki si jo družina deH z 
Iti, premajhna. Brez novo-
idnje ne bo šlo, so ugoto-
Topolškovi. Potem pa so 

irejeli še eno pomembno 
Iločitev: v njej bo prostor 
ili za invalide. 
Odločitev ni bila lahka, 
ibudo zanjo pa je dala ne-
)te komaj desetletna dekli-
;iz Ljubljane, hči invalid-
iga očeta, ko je bila že dru-
l pri njih na počitnicah. 

bi bila srečna, če ne bi 
lo treba sedaj v Strunjan, 
lipak bi lahko ostali pri 
s. Vi imate vse, očetu je 
eč, le spati nima kje,« je 
lokala ob slovesu. Te njene 
^ede so Vilmo ganile, 
^dvsem pa so ji dale misli-
Razmišljanje je pripeljalo 

' naslednjega vprašanja: 
l̂i je naša družina sposob-

'in pripravljena nuditi in-
'lidu vse, kar potrebuje? In 
') sploh potrebuje? Odgo-

so poiskali kar doma. 
validni mladini v Kamniku 
' podarili vikend paket na 

kmetiji in prišel je mlad 
fant. Resda ga je bilo treba 
nositi, a »ugotovili smo, da 
invalid na kmetiji ni obre-
menitev, da lahko drug dru-
gemu veliko damo. Potem 
smo se odločili.« 

V nov objekt so vključili 
tudi apartma za invalide, del 
denarja za gradnjo in opre-
mo po mednarodnih standar-
dih za invalidne osebe pa sta 
prispevali tudi celjska in 
murskosoboška enota Zava-
rovalnice Triglav. Tako se 
danes lahko gost na invalid-
skem vozičku nemoteno gib-
lje povsod po kmetiji. Poskr-
beli so tudi za ustrezno opre-
mo kopalnice, vključno z 
dvigalom, s pomočjo katere-
ga lahko invalidi brez težav 
uporabljajo kopalno kad... 

Poleg apartmaja za invali-
de, ki lahko sprejme 4 osebe, 
so v novem objektu še 4 so-
dobno opremljene dvopo-
steljne sobe. Skupaj ima 
kmetija sedaj 16 normalnih 
postelj in apartma za invali-
de, samo za turiste pa tudi 
bivalni prostor in kmečko 

sobo. Vse je v sRtJbno ureje-
nem okolju in kar je verjetno 
najpomembnejše: turista na 
kmetiji pričaka družina, ki 
ne samo skrbi zanje, temveč 
z njimi in za njih živi. To pa 
je tisto, česar ni mogoče ne 
kupiti ne zgraditi. Tisto, za-
radi česar se turisti vračajo k 
družini pod obronki Pohor-
ja. 

~~=Zi MBP 

Tukaj bodo lahko od 6. junija dalje preživljale lepe dneve na 
turistični kmetiji tudi družine z invalidni osebami. 

Štafeta solidarnosti za Sopotnico 
Od četrtka do sobote so 

člani Mladega foruma ZLSD 
od Maribora do Obale preva-
žali štafeto (natančneje za-
pisano škatlo) solidarnosti, 
postanke v vseh večjih kra-
jih pa ob zbiranju prosto-
voljnih prispevkov izkori-
stili za druženje in izmenja-
vo izkušenj. 

»V ZLSD podpirano akcijo 
našega Mladega foruma, saj 
smo prepričani, da maj ostaja 
mesec mladosti in mladi se dan-
danes vse bolj zavedajo, da jim 
nihče ne bo pomagal oziroma 
ničesar podaril, če se sami ne 
bodo znašli. Zato verjamem, da 
bo letošnja štafeta solidarnosti, 
ki jo v tem tednu še spremljajo 
številna srečanja in okrogle mi-
ze, sčasoma prerasla v majska 
druženja vseh mladih. Da bodo 
prav mladi znali preseči razpr-
tije svojih ideološko opredelje-
nih starejših kolegov,« komen-
tira očitke, da je šlo z akcijo 
štafete solidarnosti v bistvu za 
oživljanje nekdanje štafete mla-
dosti, predsednica celjskega od-
bora ZLSD Janja Romih. »Ne-
nazadnje, ne smemo pozabiti 
tudi tega, da se člani Mladega 
foruma nekdanje štafete mlado-
sti sploh ne spominjajo.« 

Člani Mladega foruma ZLSD 
so s štafeto solidarnosti minuli 

četrtek prikolesarili v Celje iz 
Rogaške Slatine, pot pa po kraj-
šem postanku pred Zlatorog 
klubom nadaljevali v Zasavje. 
Prostovoljne prispevke, ki so 
jih zbirali v škatlo, bodo v celoti 
namenili Centru za zdravljenje 
odvisnosti Sopotnica pri Škof j i 
Loki. 

Mladi forum ZLSD Celje no-
coj, v četrtek ob 18. uri, v 
zgornji stranski dvorani Na-

rodnega doma pripravlja v ok-
viru prireditev meseca mlado-
sti še okroglo mizo o aktualni 
problematiki mladih. Po bese-
dah predsednika celjskega 
Mladega foruma Primoža Br-
varja je pričakovati razpravo o 
problemih izobraževanja, za-
poslovanja in stanovanjskih te-
žav mladih, kakor tudi o teža-
vah, ki jih imajo z vključeva-
njem in uveljavljanjem v druž-

bi, pomanjkanju športnih in 
kulturnih objektov ter prosto-
rov za druženje ter pojavih 
nasilja in drog med mladimi. 
Zaključke razprave, na katero 
vabijo vse mlade, ob svojih 
članih tudi podmladke vseh 
drugih strank, bodo v Mladem 
forumu posredovali celjskemu 
županu in občinskim svetni-
kom. 

IS, Foto: SHERPA 

Odraščanje brez tobaka 
Ob 3L maju, ki ga je Sve-

tovna zdravstvena organi-
zacija proglasila za svetovni 
dan brez tobaka, je bila vče-
raj v celjskem Golovcu okro-
gla miza, na kateri so v skla-
du z letošnjim geslom govo-
rili o kajenju mladih in o 
tem, kako vzgojiti nekadil-
sko generacijo. 

Gotovo ste se že večkrat 
vprašali, zakaj otroci začnejo 
kaditi. Ne gre samo za prepro-
sto odločitev »kadil bom«, saj 
na otroke v veliki meri vpliva 
stvarnost, ki jih obdaja. »Ver-
jetnost, da bodo otroci posegli 
po tobačnih izdelkih je veliko 
večja, če je v okolju, kjer živi-
jo, prisotno privlačno oglaše-
vanje tobaka oziroma tobač-
nih izdelkov, če njihove pri-
ljubljene športne idole finanč-
no podpirajo proizvajalci to-

bačnih izdelkov, če njihovi 
filmski idoli v filmih kadijo, 
če povsod v svoji okolici vidi-
jo ljudi, ki kadijo in če so 
tobačni izdelki poceni, po-
vsod, vedno in vsem dostop-
ni,« poudarja dr. Cveta Avgu-
štin iz Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje. Jasno je torej, 
da je potrebno spremeniti 
okolje, da bi pomagali otro-
kom odraščati v svetu brez 
tobaka. Potrebna je vseobsež-
na javna politična naravna-
nost, potrebni so programi, ki 
bodo to omogočili. 

Ker je oglaševanje tobaka in 
tobačnih izdelkov eden ključ-
nih dejavnikov spodbujanja 
kajenja pri mladih, v zavodu 
pozivajo vse ravnatelje vrtcev, 
osnovnih in srednjih šol ter 
upravljavce športnih površin, 
da preverijo, kako oglaševalci 

tobaka v njihovih okoliših 
upoštevajo 10. in 13. člen Za-
kona o omejevanju uporabe 

tobačnih izdelkov, ki pravi-
ta, da se »obvestila ne smejo 
pojavljati na panojih, tablah, 
nalepnicah ali svetlobnih na-
pisih, ki so od vrtcev in šol 
oddaljeni manj kot 300 me-
trov in znotraj športnih povr-
šin...«. JI 

Pred Muzejem novejše 
zgodovine v Celju bo L juni-
ja od 1L30 do 14.30 potekala 
akcija Zdrava menjava. Na 
stojnici bo mogoče predme-
te, ki niso neposredno pove-
zani s kajenjem, so pa obele-
ženi z logotipom tobačnega 
izdelka oziroma tobačne to-
varne, zamenjati za uporab-
ne predmete, na primer maji-
ce, kape ali dežnike, okraše-
ne z znakom kaNEdim. 

Za kipec sv. Florjana 
Gasilsko društvo Gorica ob Dreti je v soboto na tabornem prostoru v Kokarjah izvedlo 

vsakoletno tekmovanje za Florjanove kipce. 
Tekmovanja se je udeležilo 11 enot gasilcev in 5 enot gasilk od blizu in daleč, kipec sv. Florjana 

pa so osvojili gasilci iz Letuša in gasilke iz Hajdoš. Pri gasilcih je bila druga enota Steklarne 
Rogaška Slatina, tretji pa domačini. Pri ženskah pa je bila druga enota Letuša. US 

Letušani so med moškimi enotami zmagali, gasilke pa so osvojile drugo mesto. 

Jubilej Savinjskih novic 
i 6. novembra bo minilo natanko 30 let, od kar so prvič 
^le Zgornjesavinjske novice. 
S proslavljanjem jubileja bodo pričeli jutri, v petek, ko 

No v hotelu Štorman na Venišah pripravili srečanje, na 
j^terega so povabili bralce, sodelavce in poslovne partnerje, 
^trišnje srečanje bo družabnega značaja, medtem ko bodo 
"tiilej Savinjskih novic uradno proslavili z izdajo jubilejne 
J^vilke in slavnostno akademijo, ki jo bodo pripravili konec 
ptobra. 
I ^ 30-ih letih se je pri Zgornjesavinjskih novicah izmenjalo 
^ nekaj sodelavcev in glavnih urednikov. Sedaj izdaja 
^opis Franci Kotnik, pred njim pa so za zgornjesavinjski 
^opis skrbeli Hubert Herček, Janez Plesnik, Aleksander 
Pdečnik, Rajko Pintar in Marko Lenarčič. Na časopis, ki 
ra ja vsakih 14 dni, je sedaj naročeno več kot vsako drugo 
•^spodinjstvo v Zgornji Savinjski dolini. US 
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Izbira je navdušila Rimljane 

o b otvoritvi prenovljenega marketa je bila prava domača veselica - Vodstvo družbe napoveduje gradnjo trgovskega 
centra v Laškem 

Gotovo se ne zgodi pogo-
sto, da bi otvoritev kakšne 
trgovine pritegnila toliko po-
zornosti, kot jo je minuli 
petek v Rimskih Toplicah. 
Vodstvo trgovske družbe Iz-
bira Laško namreč kraja-
nom tega in okoliških kra-
jev ni le odprlo vrata svojega 
popolnoma prenovljenega 
in posodobljenega marketa, 
ampak je pripravilo še pravo 
domačo veselico. S pečenim 
volom, laškim pivom, števil-
nimi pokušinami in glasbo. 

Po evropskih standardih 
opremljen Izbirin objekt ne 
pomeni le večje in bogatejše 
ponudbe živil, tekstila in teh-
ničnih izdelkov, pač pa tudi 
upanje, da se bo življenje v 
Rimskih Toplicah vendarle 
premaknilo iz sedemletnega 
mrtvila. Izbira je v prenovo 
marketa - slovesno ga je odprl 
najstarejši Rimljan in nekda-
nji poslovodja Leopold Sen-
čar, vložila kar 125 milijonov 
tolarjev, sofinancirala je pre-
plastitev ceste, ki vodi z magi-
stralke do objekta, še letos pa 
bo v neposredni bližini uredi-
la tudi prostor za gradbeni 
material. 

Kljub tako veliki naložbi, za 
katero so denar skoraj v celoti 
zagotovili sami, pa v laški Izbiri 
ne bodo zanemarili svojih dru-
gih poslovalnic. Že oktobra bo-
do razširili in posodobili trgovi-
no Tekstil v Laškem, prihodnje 
leto bodo prenovili še dva ob-

jekta v Sevnici ter razširili trgo-
vino v Debru, pripravljati pa so 
se začeli tudi na svoj doslej 
največji projekt - izgradnjo tr-
govskega centra v Laškem. Cen-
ter naj bi stal blizu zdravilišča, 
zavzemal pa bi okrog dva hek-
tarja površin. Direktor Izbire 

Ivan Grobler napoveduje, da 
bodo še letos odkupili potrebna 
zemljišča, prihodnje leto bodo 
pripravili vso potrebno doku-
mentacijo in projekte, gradnja 
pa naj bi se pričela leta 2000. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Da je bila odločitev Izbire pravilna, je dokazala množica Rimljanov in okoličanov, ki so na 
posebej zanje prirejenem prostoru pred trgovino vztrajali do poznih popoldanskih ur. 

Cepljenje psov proti steklini 
v teh dneh opravljajo veterinarji v žalski občini obve; 

cepljenje psov proti steklini. Cepljenje je obvezno, za i 
lastnike psov, ki tega ne upoštevajo, so predvidene kazni.] 
letos cepijo na številnih krajih, tako da lahko vsak prip 
svojega štirinožca. Cepili bodo okrog 3600 psov, cepivo 
stane 3.600 tolarjev, s tem, da vsak dobi še škatlico tablet p 
glistam in drugim notranjim zajedavcem. T. TAVČ 

Veterinar Jože Žolnir pri cepljenju psov v Podvinu, 

Tekmovanje v 
Lokrovcu 

Kinološko društvo Celje 
pripravlja v soboto, 30. ma-
ja, ob 8. uri na vadišču v 
Lokrovcu regijsko tekmova-
nje šolanih psov. 

Tekmovanja se bo udeležilo 
več društev, šolani psi pa bodo 
tekmovali po programu ISP A, 
ISP C in IPO 1. Najboljši trije v 
vsaki skupini bodo prejeli po-
kal, vsi udeleženci pa praktič-
na darila. 

Ob Štirih zjutraj 
Na Pilštanju nad Lesičnim 

bo v nedeljo, 31. maja, tradi-
cionalno binkoštovanje, ki 
ga pripravljata turistično in 
kulturno društvo. 

Predstavili bodo star pastir-
ski običaj z venčanjem pastir-
jev, trjančenje zvonov in petje 
jutranjice ter izbirali najlepše 
okrašeno kravo. Med drugim 
bodo tudi sprejeli pohodnike, 
ki se bodo odpraviU na Pil-
štanj iz Celja. Začetek pastir-
skega praznika bo ob 4. uri 
zjutraj. BJ 

Naša sanjski 
hiša 

Na OŠ Frana Kranjca v| 
lju je danes Unescov dan, 

Med prireditvijo, poimg 
vano Naša sanjska hiša, bo 
obeležili obletnico D e k l a r i 
je o človekovih pravicah, ui 
novih regijsko mrežo Unes 
vih šol, se pripravili na Un 
cov Tabor, za učence z dru 
šol pa bodo pripravili razl i t 
delavnice s področja delo 
nja Unesca. N| 

V nedeljo popoldne v Senbricu 
Minulo nedeljo so se v Šenbricu zbrali krajani, kulturniki in 

slikarji, domačini in prijatelji, ki so si izbrali Šenbric in domačijo 
Alojzija Jelena za prizorišče že tretjega snidenja kulture, družab-
nosti in slikarskega doživetja. 

Šaleški likovniki so že navsezgodaj namočiU čopiče in naslikah 
krajevne posebnosti, popoldanskega snidenja pa so se udeležih 
številni krajani KS Konovo in ok^olice ter kljub neobetavnemu 
vremenu doživeli prijetno druženje s kulturniki. Zapeli so domači 
Mešani pevski zbor Konovo, oktet Paka, malčki iz vrtca Konovo, ki so 
tudi zaplesali, nekateri pogumni in kraju zvesti stari »obrtniki« pa so 
ponudili stare usluge in izdelke. Lahko bi dejali, da so sejmarili pri 
svetem Brikciju v Šenbricu. Glavni podpornik in pokrovitelj srečanja 
je bil župan Mestne občine Velenje Srečko Meh, ki je tudi predsednik 
šaleških likovnikov. JOŽE MIKLAVC 

j p ^ f e l O p T I Č E K 

Na Gorjance 
Planinska skupina Pivovarna Laško pripravlja v 

soboto, 30. maja, enodnevni planinski izlet na Gor-
jance. 

Odhod avtobusa bo ob 5.45 z avtobusne postaje Laško 
v smeri Rimskih Tophc, Krškega, Novega mesta in od 
tam do izhodišča pohoda - Krvavega potoka. Pot bo nato 
potekala peš na Trdinov vrh in od tam naprej do 
planinskega doma V. Paderšiča, nedaleč od Gospodične. 
Hoje bo za približno 5 ur. Hrano in pijačo imejte s seboj. 
Izlet bo vodil Jože Kovač. MM 

Dve nevesti v Taboru 
Gledališka skupina Teloh Kulturnega društva Tabor se je po dveletnem premoru že v 

drugo odločila za komedijo avtorja Cveta Golarja - po Vdovi Rošljinki sta toicrat navdušili 
Dve nevesti. Režirala jo je Jožica Ocvirk. 

Večina igralcev je začetnikov, zato je bilo delo toliko bolj utrujajoče. Tokratne izkušnje bodo 
koristno vložili v razvoj skupine in kakovosti dela, kateremu nameravajo ostati zvesti, kajti 
tradicija Teloha ne sme usahniti, pravijo tokratni sodelujoči: Jože Zupančič - Melhar, Barbara in 
Gabrijela Blatnik - njegovi hčerki in nevesti, Jožica Ocvirk - njegova žena, Janko Natek - Andrej, 
Nejc Kugler - ženin Miha, Stanislav Gržina - Nande, Andrej Podgoršek - njegov sin Nace, Dušan 
Uranjek - Tone, Katja Sitar - Neža in šepetalka Martina Terglav. Premiera je bila v soboto v 
Taboru, ponovitev pa bo 31. maja v dvorani Doma krajanov v Taboru. T. TAVČAR 

Dobro jutro, beli dan 
Otroci iz šole s prilagojenim programom, člani orkestra Toom Mutter iz nemšKef 

Francentala, so minuli teden obiskali Osnovno šolo bratov Letonje v Šmartnem ob P̂  I 
kjer so učencem in gostom priredili nepozaben koncert. i 

Šmarški koncert je bil 40., jubilejni v petih letih gostovanja po Sloveniji, sicer pa je šol̂ ^ 
Šmartnem naklonjena socialni tematiki. »Ni nam bilo žal niti trenutka, da smo lahko pripravil' 
nenavadno kulturno druženje,« je povedala ravnateljica Nevenka Hofer. Slovenska voditi')' 
skupine je Cvetka Jagodič iz Šentjurja, ki se je zahvalila šmarškim otrokom za darove, srčke, ki so) 
po prireditvi nosili nemški otroci okrog vratu. Dveurni koncert v Šmartnem ob Paki je izzvenel , 
oda ljubezni ter prav gotovo kot nepozabna učna ura glasbe in prijateljstva. JOŽE MIKL^ 
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Zlati »da« Romihovih 
judje smo različni, eni ra-
jgsele dogodke proslav-
po bolj bučno, jih delimo 
fUgimi, drugi pa smo ob 
jI, priložnostih radi bolj 

v krogu družine. Med 
jnje sodita tudi zakonca 
jjca in Ignac Romih s Pol-

ki sta pred kratkim v 
jgu svojih najbližjih 
ĵ novala 50-letnico skup-
ka življenja. 
Jnac se je rodil v Ločici pri 
Inskem, po osnovni šoli se 
učil čevljarjenja, večkrat 
,i,jal službo in bil znan kot 
i zasebni lastnik bifeja v 
jci pri Vranskem. Po nekaj 
ti je lokal dal v najem in se 
)ravil v Nemčijo. To je bilo 

I a l 9 6 8 , ko je imel za seboj 
dvajset let zakona. Z Joži-
k̂i se je rodila v Šentjurju 

iCelju in bila vseskozi gos-
ilinja, sta imela takrat dva 
oka: sina Franca in hčerko 
)jco. Jožica se je odpravlja-
za možem v Nemčijo, ta-
li pa jih je doletela huda 

tragedija. Mojca je, stara ko-
maj 21 let, umrla v prometni 
nesreči. Pozneje se je Jožica 
vseetio pridružila možu, vrni-
la pa sta se skupaj leta 1978 in 
si na Polzeli kupila že zgraje-
no hišo. 

Njuno življenje je bilo pol-
no preizkušenj in dokaj bur-

no, morda jima praV zaradi 
tega sedaj godi čimveč miru. 
Kot pravita, sta jima v največje 
veselje vnuka Andrej in Franci, 
za katera pravita, da sta zelo 
pridna in tudi v službi vestna. 
Kljub letom sta še dobrega 
zdravja in še vedno skrbita za 
hišo in vrt. T. TAVČAR 

Zlatoporočenca Jožica in Ignac Romih. 

Ifisoic jubilej pod 
tujo streho 

Ivanka Božnik iz Lokovi-
[pri Dobrni je konec aprila 
snovala 90. rojstni dan. 
Uvoja leta je vedra, več-
P si zapoje in se sama 
*'eseli. Večje naslove v ča-
Pisu še vedno prebere brez 
al. 
Î odila se je v kmečki druži-
^uček pri Jurkloštru in ži-
3 skupaj z devetimi sestra-
in brati (danes živi še šest 

Ker je bila družina 
o številna, se je morala ta-
' po osnovni šoli zaposliti 
' kmetih kot gospodinjska 

pomočnica. Pri 45. letih se je 
poročila na kmetijo v Loko 
pri Dobrni. Tam je skrbela za 
vsa gospodinjska dela in za 
vzgojo moževih otrok. Po 
njegovi smrti se je preselila v 
hišico, ki si jo je kupila. Od 
tam je hodila na delo v kme-
tijsko zadrugo na Dobrno vse 
do upokojitve. 

Pri 79. je močno zbolela, 
tako da so celo zdravniki obu-
pali nad njo. Nekaj časa jo je 
negovala njena sestra Karoli-
na, ker pa je že sama v letih. 

tega dolgo ni zmogla. Sosedje 
so zaprosili za pomoč Karolini-
no pastorko Kristino Jurko, ki ji 
je ponudila topel dom v hiši 
svoj družine in jo vzela v celot-
no oskrbo. Ob tako skrbni negi 
je dočakala visok jubilej. Svo-
jih otrok ni imela, pa vendar je 
deležna skrbne nege, kakršne 
marsikatera mati nima pri svo-
jih otrocih. 

Za praznik so jo obiskali 
predstavniki krajevne skupno-
sti in društva upokojencev Do-
brna. Predsednik društva Vilko 
Es ji je izročili šopek. P.I. 

Slavljenka Ivanka Božnik (sedi) in njena sestra Karolina. 

blagoslov stolpa na Stolpniku 
l^e dobro leto stoji na vrhu Konjiške gore visok razgledni 

ki so ga postavili konjiški planinci s pomočjo mnogih 
Nzorjev. Stolp privablja na Stolpnik vse več pohodnikov. 
fekujejo, da se jih bo veliko zbralo tudi na binkošti, 31. 
f̂ îa, ko bodo razglednik še blagoslovili. Nato bo pod 

še maša, ki jo bo daroval konjiški arhidiakon Ivan 
Obenem bodo na Stolpniku tudi zbirali prostovoljne 

wpevke za asfaltiranje kamnogorske ceste, Id vodi proti 
^jvišjemu vrhu Konjiške gore. B. Z. 

Veter v laseh za žalske 
šolarje 

Na OŠ Žalec skupaj z žal-
skim športnim centrom in 
mestno skupnostjo v okviru 
republiške akcije Veter v la-
seh to soboto, 30. maja, pri-
pravljajo vrsto športnih ak-
tivnosti, namenjenih učen-
cem, učiteljem in staršem. 

Športni dan za Žalčane se bo 
pričel ob 8.30 v žalskem 
športnem parku, udeleženci 
pa bodo nastopili v atletiki 
(tek na 600 metrov, skok na 

daljavo in met krogle), igrali 
bodo odbojko na mivki, se 
pomerili v malem nogometu 
in se udeležili še drugih šport-
no rekreativnih iger. V sklopu 
te akcije bo v soboto ob 9.30 v 
Gotovljah tudi slovesna otvo-
ritev novega športnega igrišča, 
ob 8. zjutraj pa se bo pred 
osnovno šolo na Ponikvi pri 
Žalcu pričel tudi pohod iz Po-
nikve v Gotovlje. NMS 

Pod Pohorjem 
nad 

povprečjem 
Območno združenje 

Rdečega križa Slovenske 
Konjice je prejšnji teden 
podelilo krvodajalska 
priznanja. Podelili so jih 
na prireditvi v počastitev 
45-letnice krvodajalstva v 
Sloveniji, v Zrečah, kjer je 
koncertiral celjski orkester 
Akord. 

Za več kot 60-kratno daro-
vanje krvi si je zaslužil priz-
nanje Ivan Skale, za več kot 
50-laatno Edi Štefanič, za 
več kot 40-kratno pa Franc 
Komljanec, Janez Poznič, 
Ivan Razboršek, Anton 
Rošar in Dušan Šmalc. Vsi 
so prejeli tudi spominska 
darila, ročne ure. Sicer pa je 
na območju treh občin naj-
večkrat (68-krat) daroval kri 
Anton Ravnjak. Slavnostni 
govornik, predsednik re-
publiške krvodajalske ko-
misije prof. dr. Edvard Gla-
ser, je opozoril, da so na 
območju treh občin po daro-
vani krvi precej nad sloven-
skim povprečjem. 

Pred proslavo so župani 
Konjic, Vitanja in Zreč pri-
pravili sprejem, kjer so 37. 
krvodajalcem podelili pla-
kete za več kot 25-kratno 
darovanje krvi. Več kot 500 
dobitnikov priznanj pa je 
priznanja že prejelo po po-
šti. BJ 

Celjski Rdeči icriž v 
Grevenbroichu 

Ob praznovanju 75-letnice 
Rdečega križa VVevelingho-
fen so se predstavniki Rdeče-
ga križa iz Celja zahvalili za 
pomoč, ki so jo izkazali pri-
jatelji iz partnerskega mesta 
Grevenbroich - VVevelingho-
fen v zadnjih petih letih. 

Po izdatni pomoči ob popla-
vi so se izkazali tudi pri pomo-
či za begunce, ki jih je oskrbo-
val Rdeči križ Celje. S trinaj-
stimi pošiljkami, ki so vsebo-
vale preko 130 ton prehram-
benih in higienskih artiklov, 
pralnih sredstev in oblačil in 
so jih s kamioni pripeljali v 
Celje, so se izkazali kot veliki 
prijatelji, ki znajo pomagati 
sočloveku v sili. Poudariti je 
treba, da je bilo potrebno ve-
čino denarja, s katerim so ku-
pili prehrambene proizvode. 

pridobiti od občanov. Pri tem 
delu je bilo aktivnih več kot 
200 poverjenikov. 

Pomen 75-letnice so na 
praznovanju počastili najviš-
ji predstavniki dežele zgor-
njega Porenja, posebej pa je 
bil opazen nastop slovenske-
ga veleposlanika v Nemčiji 
Alfonza Naberžnika. Poleg 
priznanja in zahvale Rdeče-
mu križu obeh mest, je izpo-
stavil dobro medsebojno so-
delovanje občanov Celja in 
Grevenbroicha, kar poglablja 
stike med ljudmi v bodoči 
Evropski uniji. 

Rdečemu križu Weveling-
hofna so na prireditvi izročili 
zahvalo in priznanje župana 
občine Celje, ki jim ga je v 
njegovem imenu izročil po-
džupan Dušan Burnik. IP 

Na binkoštni pohod 
Društvo maratoncev in pohodnikov Celje vabi vse ljubi-

telje pohodništva, da se udeležijo 4. tradicionalnega bin-
koštnega pohoda iz Celja v Pilštanj. 

Odhod bo v soboto, 30. maja, med 19. in 20. uro izpred 
gasilskega doma v Pečovniku, prihod v Pilštanj pa v jutranjih 
urah na začetek pastirskega praznika, ki ga bodo v nedeljo 
pripravili v Pilštanju. Prijave za pohod sprejema ZŠAM vsak 
dan med 8. in 16. uro, uro pred začetkom pohoda pa bodo 
prijave zbirali tudi na startu. Vsak udeleženec pohoda prejme 
spominsko majico. 

Četrtošolci Univerze za 
III. življenjsko obdobje 

Univerza za III. življenj-
sko obdobje, ki deluje kot 
posebna dejavnost Osred-
nje knjižnice Celje, uspe-
šno zaključuje že četrto 
»šolsko« leto svojega delo-
vanja. 

Združuje 80 aktivnih čla-
nov, ki skupaj z mentorji 
zadovoljujejo svoje potrebe 
izobraževalnega in kulturne-
ga značaja kot tudi potrebo 
po druženju. V šestih študij-
skih skupinah so nastale 
mnoge prijateljske vezi. Ob 
jezikovnih krožkih so naj-
bolj priljubljena predavanja 
z domoznansko in umetnost-
nozgodovinsko tematiko. 
Pozimi so pripravili mnogo 
zanimivih srečanj s strokov-
njaki z različnih področij, 
potopisnih predavanj z dia-

pozitivi, ogledov razstav in 
muzejskih zbirk v Celju, v 
teh toplejših dneh pa jih ma-
mijo tudi bolj oddaljeni ci-
lji. 

Maja so obiskali grad Bo-
genšperk in Novo mesto, v 
začetku junija pa se bodo 

odpeljali proti Ljubljani in 
dan posvetili mojstru Plečni-
ku. Letošnje dejavnosti bodo 
zaključili sredi junija z dru-
žabnim srečanjem na Grič-
ku. »Učimo se vse življenje, 
zato upamo, da bodo naše 
dejavnosti pritegnile tudi 
nove člane,« pravijo v Uni-
verzi za III. življenjsko ob-
dobje in zato v naslednji se-
zoni vabijo v svoje vrste vse 
vedoželjne. SH 

Že več tisoč obiskovalcev 
V mesecu aprilu je Turistično društvo Šempeter v Savinj-

ski dolini odprlo za ogled jamo Pekel in Rimsko nekropolo. 
Oba objekta ima društvo v upravljanju in v celoti zanju 
skrbi in ju vzdržuje. 

Že na začetku sezone je oba objekta obiskalo okrog 6 tisoč 
obiskovalcev, močno povečan obisk pa je prav v teh dneh, ko 
prihajajo številni šolarji iz vse Slovenije na zaključne izlete. 

T TAVČAR 
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Celjani vendarle v Inlertotu? 
Do konca nogometne sezo-

ne nas so le še trije krogi DP in 
finalni obračun slovenskega 
pokala. Odprtih vprašanj je 
več, kot smo pričakovali. Vse 
bolj jasno namreč postaja le 
to, da bo Maribor Teatanic 
drugič zapored osvojil naslov 
državnega prvaka, vse ostale 
odgovore naj bi dobili ob kon-
cu prvega tedna v juniju. 

V igri za nastop v pokalu 
UEFA sta še Mura in HIT Gorica, 
proti pričakovanjem pa se za 
sodelovanje v enem izmed 
evropskih tekmovanj potegujeta 
še oba predstavnika s Celjskega -
Protonavto Publikum in Rudar. 

Za Velenjčane je bilo pokalno 
tekmovanje že pred meseci v 
ospredju, saj so si pod taktirko 
Miloša Šoškiča priigrali velik 
zaostanek za najboljšimi v dr-

žavnem prvenstvu. Sedaj imajo 
priložnost, da se maščujejo. Zdi 
se, da je lovorika na dosegu 
roke, kajti slabosti Primorja so 
vse bolj opazne. Rudar pa je 
letos precejkrat dokazal, da gre 
za spoštovanja vredno ekipo. Pri 
»knapih« ne gre le za 4.000 DEM 
premije, temveč za dokazovanje 
tistih, ki napovedujejo odhod ali 
pa si želijo v reprezentanco, 
vodstvo kluba pa bi sproščeno 
dočakalo 50-letnico, s slavjem v 
septembru. Motivov resnično ne 
manjka, prav nasprotno pa je na 
srečanjih v I. SNL. Toda v nede-
ljo prihaja Maribor Teatanic. 
Mar bodo Velenjčani tudi v obra-
čunu z vijoličastimi razmišljali le 
o Primorju? 

Na Skalni kleti se je minulo 
nedeljo zbralo le slabih 300 gle-
dalcev, pa še tem je bilo verjet-
no žal, da so sploh prišli. Ekipa 
SET Vevč je bila katastrofalna, 
domačini povprečni, a precej 
pod svojimi sposobnostmi. Tre-

ner Edin Osmanovič se je očit-
no privadil prvoligaških razmer 
in trenutno kaže, da se bo usta-
lil v Celju. To pa pomeni, da naj 
bi pripravljal ekipo za prihod-
njo sezono. Čeprav trenutno še 

ne ve, kakšna bo zasedba, se 
skrbi že kopičijo, večina pa jih 
je povezana s pokalom Interto-

to. »Bog ne daj« se je Darko 
Klarič, (še vedno) alfa in ome-
ga celjskega prvoligaša, vmešal 
v pogovor o možnostih rume-
no-modrih za nastop v najmanj 
cenjenem evropskem nogomet-
nem tekmovanju. Podobno raz-
mišlja tudi Osmanovič in še 
kdo, po drugi strani pa bi uvrsti-
tev v omenjeno tekmovanje (po 
pogodbi) prineslo tudi nekaj 
denar-fa pokrovitelja Protonav-
ta. Zgodnji termin igranja te-
kem v Intertotu bi zaradi mo-
tenj v pripravah utegnil spet 
onemogočiti izpolnitev ciljev na 
domačih tleh. A tako osovraže-
ni Intertoto je vse bližje. Iz Ljub-
ljane so namreč prišle vesti o 
nezanimanju SCT Olimpije za 
nastop v omenjenem pokalu. 
Rok za prijavo je 3. junij, naš 
predstavnik pa se bo v prvem 
krogu srečal z Makedonci, v 
primeru uspeha pa kasneje še s 
Francozi. 
• • • l i l i l M TOMAŽ LUKAČ 

Izvršilni odbor Nogometne 
zveze Slovenije je sprejel spre-
membe tekmovalnega kole-
darja do konca sezone. Ta se 
bo v pospešenem ritmu za pr-
vo in drugoligaše končala v 
nedeljo, Z junija. Dva dni ka-
sneje bo povratna tekma finala 
pokala med Rudarjem (V) in 
Primorjem, 13. in IZ junija pa 
sledijo kvalifikacije za popol-
nitev lig (žreb bodo opravili 
danes ob 14). V skladu s spre-
membami bosta zaključna 
kroga v MNZ odigrana 2. in 6. 
junija. 

Skuštrani Gabercani 
Letošnja akcija »Veter v laseh - s športom proti drogi« se j( 

Celju pričela s tradicionalnim srečanjem najmlajših v spretno 
nem poligonu. Blizu 150 cicibanov iz športnih društev in vrtt 
je pokazalo pridobljeno športno znanje in gibalne spretnost 
Organizator je zaradi slabega vremena pričetek akcije umakni 
telovadnico 90-letnega Sokolskega doma na Gaberju. Najmla 
so se poskusili tudi v likovnem ustvarjanju. 

V naslednjih dneh se bodo zvrstila tekmovanja v odboj 
košarki in balinanju. 

PANORAMA 
NOGOMET 

1.SNI 
33. krog: PA Publikum-SET 

Vevče 2:1 (1:0) Sivko 43, 
Štancar 46. Korotan-Rudar 
(V) 1:1 (0:1) Vidojevič 25. 
Vrstni red: Maribor Teatanic 
67, Mura 62, HIT Gorica 61, 
Primorje 53, SCT Olimpija 
48, PA Publikum 46, Rudar 
42, Potrošnik in Korotan 30, 
SET Vevče 19. 

2.SNL 
27. krog: Drava-Esotech 

Šmartno 1:1 (0:0) Zec 60. 
Šentjur-Zagorje 0:0. Vrstni 
red: Živila Triglav 69, Koper 
64, BST Domžale 51, Elan 45, 
Železničar 44, Drava 38, Naf-
ta 37, Esotech Šmartno 34, 
Goriške Opekarne in Šentjur 
30, Rudar (T) in Jadran Šepič 
29, Dravograd 27, Aluminij in 
Zagorje 25, Factor Črnuče 15. 

3.SNL-vzhod 
24. krog: Unior-Kungota 0: 

1, Usnjar-Varis 2:1, Črenšovci-
Dravinja 7:1. Vrstni red: Po-
horje 58, Bakovci 57, Paloma 
in Črenšovci 43, Goričanka 
39, Unior 31, Odranci 30, Us-
njar in Dravinja 28, Turnišče, 
Kungota in Pobrežje 26, Kovi-
nar 19, Variš 18. 

ROKOMET 
Pokal RS (Ž) - polfinale: 

Vegrad-Krim Electa 12:33 (6: 
15) Krajnc 5, Rodič 3, Jukič 2, 
Notersberg in Ibralič 1. Za 3. 
mesto: Vegrad-M Degro Piran 
18:35 (4:17) Madjarič, Krajnc 
in Rodič 4, Notersberg in Ibra-
lič 2, Dešman in Nojinovič 1. 
Končni vrstni red: Robit 
Olimpija, Krim Electa, M De-
gro Piran, Vegrad. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
ČETRTEK, 28 .5 . 

Odbojka 
Celje: Gaberiada 98 - turnir 

(Ž) . 

SOBOTA, 30.5. MMMMMUii .........jmmimmmmmmmmmmimmmmmm 

Nogomet 
3.SNL vzhod, 25. krog -

Sladki Vrh Paloma Šega-
Unior, Bakovci: Bakovci-Us-
njar. Slovenske Konjice: Dra-
vinja-Kungota. 
•sfmiKmsi^-tmms^mmmimsmmmmiimm i 
^ NEDELJA, 31.5. 

Nogomet 
l.SNL, 34. krog - Behinci: 

Potrošnik-PA Publikum, Vele-
nje: Rudar-Maribor Teatanic 
(obe ob 16). 

2.SNL, 28. krog - Šmartno 
ob Paki: Esotech Šmartno-Ja-
dran Šepič, Kidričevo: Alumi-
nij-Šentjur (obe ob 16). 

PONEDELJEK, 1.6." 
• «i«K:rii « k. 

Odbojko 
Celje: »Veter v laseh« - pred-

tekmovanje. 

TOREK, 2.6. 

Balinanje 
Celje: Gaberiada 98 - dvojce 

(16). 

SREDA, 3.6. 

Nogomet 
l.SNL, 35. krog - Celje: PA 

Publikum-Korotan, Nova Go-
rica: HIT Gorica-Rudar (V) 
(obe ob 17). 

2.SNL, 29. laog - Koper: 
Koper-Esotech Šmartno, Šent-
jur: Šentjur-Jadran Šepič (obe 
ob 17). 

Košarka 
Celje: »Veter v laseh« - pred-

tekmovanje. 

Roševa in Koican iiitra 
Na četveroboju reprezen-

tanc Slovenije, Češke, Polj-
ske in Madžarske so nasto-
pili štirje plavalci celjskega 
Neptuna, vsi pa so udeležbo 
upravičili. Invalida Pavlinec 
in Kužner pa sta bila odlič-
na na tekmah v Avstriji. 

Urška Roš je na 200 m delfin 
navdušila z odličnim rezulta-
tom 2:20,79, kar je zadostovalo 
za 2. mesto. Le stopničko nižje 
je pristala na 800 m prosto, kjer 
je bila prav tako zelo hitra, saj 
so se ure ustavile pri 9:06,76. 
Temu je dodala še 6. mesto na 

400 prosto in Z na 200 prosto. 
Podobno kot Roševa je z oseb-
nim rekordom nase opozoril 
Matjaž Kolčan, saj je z 2:07,88 
na 200 hrbtno osvojil 2. mesto 
in bil 6. na 100 hrbtno ter 7. na 
200 mešano. Ajda in Andraž 
Valcl se sicer nista uvrščala med 
najboljše, nista pa razočarala. 
Andraž se lahko pohvali s 6. 
mestom na 100 delfin in 5. na 
200 delfin, Ajda pa je na 100 
hrbtno zasedla 5., na dvakrat 
daljši progi pa 6. mesto. 

Dani Pavlinec in Marko Kuž-
ner pa sta nastopila na odpr-

tem prvenstvu Avstrije v kon-
kurenci 150 domačih, sloven-
skih, nemških in italijanskih 
plavalcev. Pavlinec je bil odli-
čen na 400 m prosto, kjer je 
zmagal z novim osebnim re-
kordom 5:46,05. Slavil je še na 
100 m prsno in dodal dve drugi 
mesti na 50 m prosto (22. Kuž-
ner) in 200 m mešano (26. 
Kužner 100 m prosto). 

T.L. 
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Na vrhu Lisica in Hmelj boysi 
, Konca meseca morajo 
j v 1. A in B ligi potrditi 
flvanje v prihodnji se-
KZS pa je medtem ob-

, še zadnje uradne po-
g za nedavno končano 
fO. 

,prej je bilo jasno, da bo 
jtni jugoslovanski center 
farne Laško Mileta Lisi-
postal najboljši strelec in 
I nasledil kolego iz moš-
l^latjaža Tovornika, ki ga 
;ni med deseterico. V L in 
lelu tekmovanja je Lisica 
J 576 točk, 31 več od dru-
jfrščenega Primoža Brez-
Y Kraškega Zidarja je pre-
^ v Union Olimpijo). Mi-
iGoljovič (PIL) je tretji 
)), Goran Jagodnik (KSP) 
ŝti (435). 

ijbolj disciplinrana ekipa 
lulega prvenstva je novi 
oligaš kranjski Triglav. Pi-

vovarji so končali na 6. me-
stu, šentjurski Kemoplast pa 
na osmem. 

Za najboljšo navijaško sku-
pino je KZS proglasila polzel-
ske Hmelj boyse, laški Green 
bottles (v soboto bodo pri-
pravili srečanje ob zaključku 
sezone) so takoj za njimi, 
medtem ko so Olimpijini pri-
vrženci Green dragonsi tretji. 

V pregledu najbolj nedisci-
pliniranih ekip in posamezni-
kov je tekmovalno leto s 
krepko prednostjo končala 
novomeška Krka, ki si je us-
pela nabrati kar 13 tehničnih 
napak (najbolj neukrotljiv je s 
6 TN prav najobetavnejši ko-
šarkar pri nas Matjaž Smo-
diš), ob bok bi ji lahko posta-
vili še domžalski Helios in Po-
stojno (9); Comet (7), KSP (5), 
PIL in Kemoplast (3). V skupi-
ni petih košarkarjiev in trener-
jev, ki jih je zveza kazensko 
posadila na tribuno, je tudi 
Veljko Petranovič (KSP). 

Pri dekletih so v slogu žele-
zarsko-hokejske tradicije slo-
ves nediscipliniranih najbolj 
dosledno upravičevale košar-
karice z Jesenic (5 TN), le za 
en prekršek je zaostala Ježi-
ca, Ingrad pa je po zaslugi 
Polutnikove, Ramšakove in 
nekdanjega trenerja Emeršiča 

v tem kriteriju mestu nižje 
kot v državnem prvenstvu. 
Comet je v skupini štirih klu-
bov brez kazni. Značilnost 
ženskega prvenstva je večja 
neotesanost trenerjev, ki so v 
seštevku prisojenih kazni 
prekašali svoje varovanke. 

PRIMOŽ ŠKERL 

Šacirbegoviceva že v Celju 
i)t so napovedali v taboru 
skih košarkaric, so v za-
01 tedna na preizkušnjo 
)eljali prvo morebitno 
epitev za prihodnjo sezo-

!-letna Bosanka Merima 
rbegovič naj bi pri Ingra-
avzela položaj klasičnega 
ra, saj v višino meri kar 
cm. Poprej je nastopala za 
Kvski Željezničar in za-
Bko Centar Banko. Pred 
ma letoma je kot mladin-
zaigrala za hrvaško repre-
lanco, zato za svojo ma-
10 državo trenutno ne sme 
topati. Šačirbegovičeva bo 
elju ostala do jutri (petek), 
itvo kluba pa se dogovar-
e z drugimi potencialnimi 
estopnicami«. Ingradovke 

po zaključku sezone nimajo 
prostih dni. Trener Ravnikar 
je namreč ukazal treninge do 
konca junija, v začetku avgu-
sta pa stečejo priprave na no-
vo sezono. PRIMOŽ ŠKERL 

NA KRATKO 
Kamnica: Na tridnevnem 

konjeniškem turnirju v pre-
skakovanju ovir je Matjaž Čik 
(Velenje) slavil v kategoriji 
130 cm, Primož Rifelj (Gotov-
Ije) je bil tretji. Med mladinci 
je na 110 cm zmagala Mateja 
Doberšek (Celje). 

Zagorje: Rokometašice 
Društva športne šole Celje so 
na finalnem turnirju starejših 
deklic zasedle 4. mesto in s 
tem izboljšale lanski dose-
žek. Končni vrstni red: Zagor-
je, Izola, Škofja Loka, Celje. 

Sežana: Na DP za dečke in 
deklice v karateju je Sebastijan 
Prislan zmagal v kategoriji do 
40 kg. Luka Marič je bil drugi v 
kat. do 60 kg. Robi Lukač in 
Saša Djordjevič pa tretja do 55 
oz. do 50 kg (vsi Žalec). Rok 
Leskovšek (Gaberje) je v ka-
tah med dečki do 12 let osvojil 
bronasto medaljo. 

Kisovec: Na tekmi v jadral-
nem padalstvu za slovenski 
pokal sta člana celjskega Al-
batrosa Slavko Kolar in Her-
man Čater v točnosti pristaja-
nja zasedla 15. in 18. mesto. 
Celjani so ekipno pristali na 7. 
mestu. 

Šempeter: Na šahovskem 
turnirju v spomin na Draga 
Brešnika je zmagal (po petih 
turnirjih) najhitrejši igralec 
Stane Skok (9,5) pred Štefa-
nom Šincekom (7) in Jože-
tom Grobelnikom (6). 

Žalec: Rdeči križ in Športna 
zveza občine Žalec sta prire-
dila tradicionalni šahovski 
turnir. Končni vrstni red: Bele 
(Rog. Slatina), Holobar (Ža-
lec), Jordan (Ljubljana). Ko-
nec tedna bo v Grižah še od-

prto prvenstvo v pospeše-
nem šahu. 

Šmartno ob Dreti: Na dr-
žavneni lokostrelskem pr-
venstvu za šolarje in dijake je 
nstopilo 186 tekmovalcev iz 
46 osnovnih in 16 srednjih šol. 
Renato Šporn (OŠ Braslovče) 
je zmagal v kategoriji 7. in 8. 
razredov. 

Zreče: Na nedeljskem teku 
v počastitev 40-letnice Come-
ta in občinskega praznika bo-
do tekači štartali na 1,8; 3,6 in 
5,4 km progah. Krožna steza 
je speljana v okolici športne 
dvorane in nogometnega šta-
diona. 

Velenje: Od petka do nede-
lje bo karate klub Velenje pri-
pravil seminar, ki se ga bodo 
udeležili karateisti celjske, ša-
leške in koroške regije. Govo-
ra bo o tehnikah, katah, bor-
bah, obnašanju karateistov 
izven tekmovališč, prehrani, 
duhovnem življenju ipd. 

Dunaj, Praga: Tekači MTS 
Gorenja so nastopili na dveh 
mednarodnih maratonih. 
Pranja Rejc je na Dunaju do-
segla 14. mesto (W/40), Jože 
Mori je bil 56. (M/30), v Pragi 
pa je Stanko Maček pritekel 
57. mesto. 

Pepi v celjskem 
dresu 

Nekoliko presenetljivo se 
je v vrstah celjskega roko-
metnega šampijona znašel 
Makedonec Pepi Manaskov. 
Bo Jelčičev klobčič kmalu 
razvozlan? 

Manaskov se je v Celju mu-
dil že pred dnevi, stvar pa je 
postala jasna s ponedeljko-
vim podpisom enoletne po-
godbe. 33-letni bombarder se 
bo na položaju levega zuna-
njega napadalca znašel v ostri 
konkurenci Iztoka Puca in 
Aleša Pajoviča. Kot okrepitev 
ga je predlagal novi trener 
Sead Hasanefendič, ki je ma-
kedonskega reprezentanta 
spoznal v letih, ko je ta nasto-

pal za francoski Creteil in 
nemški Hameln. Manaskov je 
rojen v Velesu, zvezdnik pa je 
postal v RK Pelister iz Bitole, 
ki ga je RK GPL že pred leti 
izločil iz pokala državnih pr-
vakov. 

Kot potencialna okrepitev 
je bil nekaj časa v igri še ruski 
reprezentančni dvometraš 
Pogorelov, ki slovi kot eden 
najbolj vsestranskih igralcev 
na svetu. Po neuradnih infor-
macijah naj bi se Celjanom 
zapletlo na levem krilu. Za 
Vladimirja Jelčiča se močno 
zanima Badel Zagreb, bojda 
pa naj bi se »Jela« z njimi že 
dogovarjal. 

PRIMOŽ ŠKERL 
Foto: GREGOR KATIČ 

Vladimir Jelčič med akcijo proti Badlu Zagrebu. Bo 30-letni 
Metkovčan resnično postal Pašnikov in Džombin soigralec? 

Velenjčanlce (spet) na začetku 
Vegradove rokometašice so že s samim sezone spet ostale brez vidnejših igralk. Ta-

nastopom na finalnem turnirju pokala lah- ko se bodo letošnje kvalifikantke po prehoje-
ko zadovoljne, pričakovani finale pa je dal nem krogu znašle na začetku poti, vprašanje 
nepričakovanega zmagovalca. Vegradovega pokroviteljstva pa je še naprej 

Velenjčanke se na Galjevici v družbi naj- odprto, 
boljših ekip seveda niso nadejale večjega Razburljivo finale je po šetih letih znova 
uspeha. Oba polfinala sta se izšla s prednost- pripadlo Robitu Olimpiji. Pavel Čumakov je 
jo 21 zadetkov za ljubljanski ekipi, poraz s prav ob izteku sezone dobil zadoščenje za 
Pirančankami v boju za 3. mesto pa tako ni številne bele zastave, ki jih je letos moral 
bil preveč boleč. Po nepopolnih podatkih izobesiti vselej, kadar so se pred njegovimi 
bodo mlade Velenjčanke do začetka nove znašle izbranke Vinka Kandije. PŠ 

Drugič na vrh 
^prezentanca MNZ Celje je osvojila zmagoviti pokal 27. mednarodnega mladinskega 
^irja v Grevenbroichu. 
' konkurenci 8 moštev iz Nemčije (Fortuna Koln, Chemnitzer, Werder Bremen, TUS Greven-
"^h, FC Grevenbroich-Sud), Belgije (Genk), Luksemburga (Jeunesse d'Esch) in Slovenije so 
^ končali brez prejetega zadetka. V finalu so odpravili Luksemburžane z 2:0 in tako ponovili do 

edini takšen uspeh, ki se je takratnemu Ingradu Kladivarju posrečil leta 1990. PŠ 
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želijo drugo mesto 

Beograjski Partizan je go-
stitelj letošnjega tekmovanja 
dtletskih državnih klubskih 
prvakov. V nedeljo se bodo 
za zmagovalca v evropski at-
letski skupini B na štadionu 
Partizana pomerili prvaki 
Portugalske, Velike Britani-
je, Grčije, Slovenije, Danske, 
Turčije, Nemčije in Jugosla-
vije. 

Zmagovalec in drugouvrš-
čeni si bosta priborila pravico 
sodelovanja v elitni skupini 
A. Direktor AD Kladivarja Ce-
tisa Roman Lešek je optimist: 
»V Beograd potujemo v sobo-
to zjutraj in tokrat bomo v 
glavnem nastopili s svojimi 
atleti. Okrepili smo se le v 
skoku ob palici (Tine Loren-

ci), metu krogle in diska (Mi-
ro Medič) ter metu kladiva 
(Dejan Kozmos). Želimo os-
vojiti 2. mesto, kar bi bilo 
največ, kar bi dosegla zdajš-
nja generacija naših atletov. 
Tudi 3. ali 4. mesto v tako 
močni konkurenci ne bi bil 
neuspeh.« 

Celjani bodo nastopili v na-
slednji postavi: Urban Acman 
(100 m), Primož Patru (200 
m), Mitja Bračič (400 m), 
Boštjan Brecelj ali Lovro Pe-
trin (800 m). Dane Ošep (1500 
m). Rok Kremžar (5000 m), 
Matjaž Voglar (110 ovire), Mi-
ro Kocuvan (400 ovire), Matej 
Kolar (3000 ovire), Sergej 
Rozman (višina), Gregor Can-
kar (daljina), Alen Topolov-
čan (troskok), Robert Teršek 
(kopje). 

Na kvalifikacijah za atletski 
pokal pa so se v Celju v konku-
renci 158 tekmovalcev iz 11 
klubov merile močne zasedbe 
domačih, velenjskih in šentjur-
skih atletov. Omeniti velja izvr-
sten tek Romea Živka, ki je na 
5000 m dosegel čas 14:36,86. 
Urban Acman je na 200 m pri-
tekel 21,84, Miro Kocuvan na 
400 ovire 51,68, Tine Matulj na 
200 m 25,15, Gluvičeva na 
3000 m 10:07,49 (vsi KLC) ter 
Osetova (Trgohlad) 10:08,88. 

JOŽEKUZMA 

Oškodovali Žolnirjevo 
Mednarodni judo turnir za pokal Bežigrada je kljub 

odpovedi nekaterih reprezentanc postregel z zanimivimi 
boji. Predstavnice JK Sankaku Celje so osvojile večino 
prvih mest. 

' Ekipno so bile najboljše v kadetski, mladinski in članski 
konkurenci. Pri kadetinjah sta zmagali Nives Pere in Jožica 
Svečak, Karmen Stiplovšek je bila druga. Med mladinkami sta 
se na zmagovito stopničko povzpeli Petra Nareks in Maja 
Frece, z drugimi mesti so njun uspeh dopolnile Jožica Svečak, 
Regina Jernajc in Simona Brežnik, s tretjimi pa Maja Šuster in 
Urška Žolnir. Žolnirjeva je bila močno oškodovana, povsem 
drugo sUko pa je prikazala v članski kategoriji, ko je v finalu 
kot za šalo opravila z Rašo Sraka, ki je nedavno uspešno 
nastopila na EP. Članske lovorike so pripadle še Petri Nareks, 
Simoni Lotrič in Regini Jerneje, srebro sta osvojili Maja Šuster 
in Maja Frece. VLADO LIPOVŠEK 

»Policistom« 8 
odličij 

Borci Policijskega kluba 
borilnih veščin Celje so na 
absolutnem in kadetskem DP 
v Mariboru svojemu klubu 
priborili en naslov, tri srebr-
na in 4 bronasta odličja. 

Nastopilo je 81 tekmovalcev 
iz 11 klubov. V kategoriji do 69 
kg je bil nepremagljiv Peter 
Petrovič. S srebrom sta se v 
razredu do 55 kg okitila kade-
ta Marko Deželak in Brina 
Straus, z bronom pa so se 
morali zadovoljiti Sašo Ubovič 
(do 77 kg) in Boštjan Bevc (do 
94 kg) pri članih ter kadeta 
Gregor Škerlak (do 48 kg) in 
Matic Seničar (nad 63 kg). Več 
kot 5. mesto ni uspelo doseči 
Bojanu Čakšu, Leonu Žaberlu 
in Dejanu Žnidarju. V ekipni 
razvrstitvi je pričakovano sla-
vil Policist Krško, Celjani so 
bili drugi. PRIMOŽ ŠKERL 

Jubilej zapostavljenih atletov Savinjske dolin 
v pol stoletja obstoja Atletskega društva 

Kladivar so njegove vrste zlasti v letih 1950-
1980 uspešno polnili atleti in atletinje iz 
različnih krajev Savinjske doline. 

Kar veliko teh tekmovalcev, ki so bili člani 
različnih državnih reprezentanc, udeleženci 
olimpijskih iger, dosegali so republiške, držav-
ne in druge rekorde in zbirali dragocene točke 
za ekipne uspehe ADK, ni bilo povabljenih na 
osrednjo jubilejno proslavo kluba. V Žalcu so 
se zato odločili za svoje spominsko srečanje 
pod pokroviteljstvom občine. Organizacijski 
odbor je pripravil seznam preko 70 atletov in 

atletinj, ki so se zadovoljno odzveli vabili 
žalski hotel. Med udeleženci so bili Ani 
Vipotnik, Drago Žuntar, Simo Važič, Fr 
Naraks, Nuša Čede-Perc, Adi Vidmajer, Zo 
Vučer, Darko Medvešek, Milena Čelesnikj 
ka Slamnik in še mnogi drugi. Jubilanta 
Kladivar sta predstavljala Jože in Marjan K( 
tar. Na srečanju so se dogovorili o ustanov 
Društva atletskih veteranov, ki bi tudi poma 
lo oživiti atletiko v Žalcu. V tej smeri bo slei 
obnova Športnega parka, kjer bodo preplai 
atletsko stezo. 

TONE VRABL, Foto: Savinji 

Cetis bo tenisiral 
»Tiskovinarji« to soboto pripravljajo že šesti teniški VIP 

turnir. Za slogan so si posrečeno omislili »S športom gre 
tudi posel bolje od rok«. 

Koliko bo udrihanje z loparji resnično pripomoglo k boljše-
mu poslu, bodo ugotavljali kolegi, zadolženi za pokrivanje 
gospodarskih tem. Cetis je razposlal kar 360 vabil, na katera 
naj bi se odzvala vsaj polovica povabljenih - neposredni 
poslovni partnerji, predstavniki ministrstev ipd. Letošnji VIP 
bo prvič presegel slovenske meje. Zagotovo naj bi prišli vsaj 
partnerji iz Madžarske. - PŠ 

Rojšek odločil na 
roierjih 

Na tretjem turnirju v Inli-
ne hokeju se je v ledeni dvo-
rani v celjskem Mestnem 
parku predstavilo kar 32 
ekip, ki so prikazale dopa-
dljive igre, že drugič pa je 
zmaga pripadla moštvu Po-
lar Bear. 

Ekipi, na čelu z Janom, 
Simšičem in Rojškom, ni bil 
tokrat nihče kos. Med drugim 
so zmagovalci v četrtfinalu 
opravili z domačini, v polfi-
nalu z Bauer Acronijem, v 
finalu pa so se srečali s Sem-
kol Motorolo. V izenačenem 
obračunu, ki se je v rednem 
delu končal z neodločenim 

izidom 3:3, sta svoje mojstrs-
tvo pri hranjenju kazenskih 
strelov dokazala vratarja Sim-
šič in Petronijevič. Prvi je bil 
uspešnejši, saj je mrežo ohra-
nil nedotaknjeno, slednjega 
pa je prelisičil Rok Rojšek, ki 
je odločil zmagovalca. Polar 
Bear po treh turnirjih na les-
tvici neuradnega državnega 
prvenstva v hokeju na roier-
jih vodi s 25 točkami, Semkol 
Motorola zaostaja za 7. V 
konkurenci do 15 let je na 
vrhu Keser, ki je v Celju klonil 
v finalu, kjer so bili s 3:2 
boljši Kengo Kings. 

TL., Foto: GK 

Največ naslovov za 
Braslovčane 

v organizaciji Mladinske 
komisije Planinske zveze 
Slovenije in Mladinskega od-
seka Gornji Grad je bila na 
Menini planini druga tekma 
slovenskega planinskega 
orientacijskega tekmovanja. 

Udeležilo se jo je 29 ekip. V 
posameznih kategorijah so 
zmagali: učenci do 6. razreda -
Poljčane, učenci 7. in 8. razre-
dov - Ljubno ob Savinji, mladin-
ci do 25 let - Šoštanj, člani do 40 
let - Poljčane, člani nad 40 let -
Braslovče, družine - Braslovče 
(Marovt Jože, Milica, Grega, Sil-
vija), v kategoriji lažja rekreativ-

na - OŠ Griže, težja rekreativna -
Domžale itd. 

Seštevek obeh finalnih te-
kem (prva je bila v Braslovčah) 
pa je pokazal, da so državni 
prvaki postali: učenci do 6. 
razreda - mladi planinci OŠ 
Braslovče, učenci 7. in 8. razre-
dov- OŠ Ljubno, mladinci do 
25 let - Šoštanj, pri članih do 40 
let si prvo mesto delita Vinska 
Gora in Poljčane, pri članih 
nad 40 let so zmagale Braslov-
če, v kategoriji družine pa si 
prvo mesto delita družini Ma-
rovt (Braslovče) in Planinšeč 
(Zabukovica). T.TAVČAR 

Dan 
triatlona 9 

Priprave na osrednjo tr j 
Ionsko prireditev v Celju s 
polnem teku. 20. junija I 
sta na sporedu »supeRi 
»šprinterski« triatlon. 

V šprinterskem triatlonul) 
do tekmovalci premagov 
750 metrov plavanja (letnii 
zen), 5 km teka (ob Savinji) 
20 km kolesarjenja (po Lji 
Ijanski cesti). V super šprinii 
ski inačici so te razdalje 2; 
m, 2 km in 8 km. Organiza! 
Stop Team pričakuje vse i 
mače tekmovalce ter 10 gosi 
iz Italije. Hkrati bodo izve. 
še državno prvenstvo štude 
tov in odprto prvenstvo si 
venske vojske. Med favoii 
sodi lanski zmagovalec 
Kogoj, ki se je že šestle 
preizkusil v naj znamenit 
šem triatlonu Iron Man nal 
vajih, ob bok bi mu laH 
postavili še zmagovalca si 
venskega pokala Grego Hoi 
varja. f 

Celjan Niko Cokan 
Team) je v šprinterskih . 
Ionih lani osvojil tri 
mesta. Na dnevu triatlo^^^ 
obeta ponovitev lanskih " 

sežkov. 



Ohcet po stari segi 
Odlična knjiga Jureta Krašovca o svatbenih šegah na Kozjanskem 

fc . ' j * ^ - j . i - - . - , 

fp^oznanskega pisanja, 
•rateljstva ljudskega bla-
hn podobnih opravil se 
flje lotijo iz dveh razlo-
^ ali jih k temu početju 

l^lje poklicna kariera iz 
bke, ki se praviloma uk-
ma s preučevanjem nači-
fživljenja, ali pa, pravilo-
L v zrelejših letih, neu-
bvljiva sila, ki je rezultat 
[Jlgoletnega nabiranja zna-
p in izkušenj iz prakse 
^e druge stroke, pa jo pi-
(C sprošča tedaj, ko začuti, 
la je snov dozorela in da jo 
avereno podpiše s polnim 
penom. 

Ze kar lepo število let je od 
[ga, ko mi je Jure Krašovec 
ffočil v tipkopisu svoje vide-
ije opisov svatbenih običajev 
Šentjurju rojenega župnika 
Iragotina Ferdinanda Ripšla v 
toniki župnije Sv. Miklavža 
ud Laškim. Že tedaj je, mi-
fan, tlela v njem želja, da bi 
t iz teh kronističnih besedil 
alo nekaj narediti za današ-
jo rabo in knjiga, ki jo je 
rtor posvetil mami, je zdaj 
led bralci. 
llure Krašovec ima to srečo 
i smolo, da ga ljudje v zad-
em desetletju poznajo po 
ideljskih oddajah na Radiu 
elje in zaradi tega nekateri 
Blijo, da se je šele v zadnjih 

desetih letih začel ukvarjati z 
zbiranjem in preučevanjem 
ljudskih šeg in navad. Kajpak 
je pri njem zanimanje za te 
vsebine vzklilo že mnogo 
prej, dolgoletna novinarska 
praksa pa ga je samo bogatila. 
Živo mi je ostalo v spominu, 
kako naju je z novinarskim 
kolegom Milenkom Straškom 
Jure Krašovec peljal na Sveti-
no na božični večer k polnoč-
nicam poslušat nepozabno 
godbo družine Ivana Ulage in 
to v začetku sedemdesetih let, 
ko se naj ne bi novinarjem kot 
tedaj družbenopolitičnim de-
lavcem, spodobilo hoditi po 
cerkvah. Ta uvod se mi je zdel 
potreben zaradi tega, da bi z 
njim uokviril in poudaril kul-
turno in duhovno širino avtor-
ja omenjene knjige, ki je v 
svojem dosedanjem dolgolet-
nem zapisovanju ustvaril izre-
den opus dragocenih pripove-
di iz življenja našega podeže-
lja, če se omejim samo na to 
socialno strukturo. Zato je po-
vsem natančna ugotovitev dr. 
Janeza Bogataja v spremni 
besedi: »...z vehkim zado-
voljstvom prebereš delo, ki je 
nastalo kot plod dolgoletnega, 
strokovno neoporečnega pri-
zadevanja Jureta Krašovca. Za 
razliko od številnih ljubitelj-
skih avtorjev ni stopil po poti 
kompilacije objavljenega gra-
diva in površnega prepisova-

nja strokovnih etnoloških raz-
prav, ampak se je odločil za 
lastno raziskovanje določene-
ga kulturnega pojava v doma-
čem kulturnem okolju.« 

Knjiga je razdeljena na dva 
vsebinska sklopa: prvi zajema 
številne naslove, ki so v nepo-
sredni zvezi z ohcetjo. V tem 
delu bralec izve takorekoč 
vse: zakaj poroka, kako do nje 
pride, kaj vse je potrebno po-
storiti znotraj tega »podjetja« 
in kakšne so njene socialne, 
ekonomske, kulturne, verske 
in še kakšne razsežnosti. Av-
tor je zgradil pravi dramaturš-
ki lok zaporednih postopkov, 
ki se pred bralcem nizajo kot 
slikovit film, predvsem po za-
slugi žlahtnosti materije same 
in seveda značilnega Krašov-
čevega jezika, ki je berljiv, 
sočen, poln besednega zakla-
da in prepoznavne jezikovne 
kulture, a je hkrati na srečo 
zelo daleč od sladkobesedne-
ga vezenja novodobnih turi-
stičnih leporečnikov. Drugi 
del knjige so takoimenovane 
Priloge, s katerimi je Jure Kra-
šovec popestril in ilustriral 
ohcetno dogajanje v drugi po-
lovici 19. stoletja in še kakšno 
desetletje pozneje, kot piše v 
podnaslovu knjige. Priloge so 
posebej dragocene zaradi te-
ga, ker pokažejo, s čim in 
kako so najpomembnejši de-
javniki sodelovali pri ohceti 

(starešinski brevir, nagovori, 
faksimilirane objave Ripšlo-
vih besedil, dokumentov in 
družinskih fotografij informa-
torjev, ipd). Zanimivo in 
hkrati poučno branje so re-
snične ohcetne zgodbe, ki so 
jih pripovedovalci nanizali po 
spominu. Jure Krašovec vero-
dostojno zapisal, urednik 
knjige Branko Stamejčič pa 
tudi ni hotel posegati vanje in 
je tako ravnal nadvse modro. 
Ducat ohcetnih pesmi in zdra-
vice in napitnice so dodatek, 
ki daje knjigi še posebno mi-
kavnost: iz bogate dediščine 
so napisane tako, da so v ko-
ristno rabo tudi za današnji 
čas, torej niso v narečju, doda-
ni pa so jim notni zapisi, s 
katerimi jih je opremil prof. 
Nenad Firšt, tudi sam tenko-
čutek glasbeni strokovnjak na 
tem področju. 

Knjiga ima še eno sporočilo 
oziroma je uporabna za da-
našnji čas tudi zaradi tega, ker 
bralcu kljub časovnemu od-
miku od tistega, kar je v njej 
popisano, daje iztočnico za 
temeljna pravila pri poroki še 
danes: kje začeti z obredom, 
kako po nevesto in podobno. 
Vem, da se mnogi sprašujejo, 
ko pride do tega trenutka v 
družini, kako vso stvar organi-
zirati, da bi bilo vse v redu in 
še malce po starem. S tega 
vidika je Krašovčeva knjiga 
imeniten priročnik za vse so-
delujoče pri poroki, vključno 
z godci. Še včasih, ko so bile 
razlike med vasjo in mestom 
vidnejše, so se nekateri mestni 
običaji selili tudi na podeže-
lje. Danes je ta meja še manj 
opazna in je knjiga tudi po tej 
plati aktualna, ker pomaga 
razpoznavati te razlike. Dobi-
li smo torej delo, ki je vsebin-
sko vezano na Kozjansko, pa 
še to bolj na njegov zahodni 
del, a je kljub temu zanimivo 
za širši kulturni prostor, saj se 
bistvena pravila ohcetnih na-
vad v različnih regijah niso 
spreminjala. 

Knjigo je izdal Novi tednik-
Radio Celje d.o.o., uredil jo je 
Branko Stamejčič, lektoriral 
Anton Šepetavc, notni zapis je 
na osnovi magnetofonskih po-
snetkov opravil Nenad Firšt, 
notografijo Kristian Kolman, 
smiselno in pregledno pa jo je 
oblikoval Minja Bajagič. 

DRAGO MEDVED 

ZAPISOVANJA 
Kasandrin kompleks 

Piše: TADEJ ČATER 

Zgodbo o Kasandri, hčerki 
Priama in Hekube, najbrž vsi 
poznate; njeni klici, njena 
svarila so bila brezuspešna. So 
vselej naletela na gluha ušesa. 
Ko je napovedala' skorajšnje 
uničenje Troje, so se ji ali po-
sijiehovali ali je niso jemali 
povsem resno. bJo ja, njena 
prerokovanja so se uresničila; 
Troja je padla in bila uničena. 

Kasandra je takorekoč prva 
vedeževalka. Pa za svojo obrt, 
kije ni imela prijavljene (kot je 
nima danes skorajda nihče od 
tistih, ki se trudijo, da bi nam 
napovedali prihodnost, pred-
vsem pa zvabili čim več tolar-
jev iz naših žepov!), ni uporab-
ljala ne kart, ne kavnih skode-
lic, ne kamnov, katerih ji tam v 
antični Grčiji gotovo ni manj-
kalo... Ne, niti svoje telefonske 
številke ni imela. Sodobni ve-
deževalci imajo skratka vse ti-
sto, kar je pogrešala naša mito-
loška junakinja, imajo celo 
več, kot bi rabili, pa jih kljub 
vsemu ne jemljemo resno. Se 
jim posmehujemo. Jih imamo 
za neke kvazifuturologe, kakr-
šnim bi se bržkone v velikem 
loku izognil celo italijanski fu-
turist z začetka stoletja Emilio 
F. T. Marinetti. Noja, že res, da 
nihče izmed naših prerokoval-
cev še ni napovedal kakšne 
velike katastrofe, da tovrstne 
napovedi nimajo nikakršnega 
komercialnega učinka, pa 
vendar ima Kasandrina mito-
loška zgodba tudi svojo sodob-
no plat medalje. Ko smo tam 
na začetku osemdesetih napo-
vedovali, da se bo jugoslovan-
ski lonec slejkoprej razpočil, 
so nas naši evropski prijatelji 
samo debelo gledali in sko-
migali z rameni. Ko so se 
kosovski rudarji zaprli v svoje 
jaške, se je naša Evropa le 
nemo muzala in odgovornost 
za morebitne posledice, kijih 
tako in tako ni slutila, prela-
gala na druge. Ko je počilo v 
Sloveniji in na Hrvaškem, ni 
nihče izmed naših današnjih 
evropskih partnerjev jemal 
resno svaril, da se bo vojna 
vihra razširila še kam dru-
gam. In se je. In še vedno ni 
nihče zares dojel, kaj se prav-
zaprav dogaja. Svarila so bila 
skratka brezuspešna. Kot so 
bili brezuspešni tudi Kasan-
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drini klici. In kot postajajo 
vedno bolj brezuspešni tudi 
klici tistih, ki svarijo pred 
širšimi spopadi na Kosovu. 
Kasandrin kompleks je pač 
premočan. In ravno o moči 
tega kompleksa so se odločili 
razpravljati pisatelji z vsega 
sveta; zbrani na Bledu so 
skušali anemično evropsko 
javnost prepričati, da se Ka-
sandra ni motila in. da se ne 
motijo tudi tisti, ki svarijo, da 
bi vojna širših balkanskih 
razsežnosti lahko tako mi-
mogrede oplazila tudi njih. 
Da je ves svet ena sama veli-
ka vas. Vse lepo in prav. To-
da. na katera ušesa so pisate-
lji sploh zakričali? Spomnim 
se namreč blejskih srečanj iz-
pred petih, šestih, sedmih, 
desetih let, ko so kričali o 
bližajočem se jugoslovan-
skem eksplozivnem telesu. 
Pa ni nihče zares ukrepal. 
Humanisti, pač, ki v času 
postmodernističnS izpraznje-
nih »velikih zgodb« nimajo 
več o čem govoriti. Pisatelji, 
preprosto, ki so s padcem ko-
munizma izgubili svojo druž-
beno moč. Že res in prav je 
tako. Toda svarila so vendar-
le bila umestna. Pa se nihče 
zares ni zganil. 

Nočem reči, da so tovrstna 
srečanja nesmiselna, toda 
smiselno bi bilo razmisliti ne 
toliko o ušesih, ki poslušajo 
napovedi, marveč o ustiK ki 
te napovedi izrekajo. Živimo 
pač v svetu, ki ga obvladujejo 
telekomunikacije. Ki ga ob-
vladujejo mediji. Pisatelji, ki 
so zbrani na Bledu opozarja-
li. pa medijsko žal niso zani-
mivi. So zgolj lokalno zani-
mivi. Ni pomembno, koliko 
pisateljev se je tam na Bledu 
zbrap, marveč kdo je tam pri-
soten. 

Celfslci - stara tema, 
nova spoznanja 

Včeraj se je v Celjskem 
domu pričel mednarodni 
simpozij z naslovom Celjski 
grofje, stara tema-nova 
spoznanja, na katerem so-
deluje 32 strokovnjakov iz 
petih držav. Do petka, 29. 
maja, bodo razpravljali o 
vlogi in pomenu Celjskih, o 
katerih kljub mnogim preu-
čevanjem še ni bila izrečena 
zadnja beseda. 

Celjski ostajajo mit in legen-
da kljub temu, da so živeli pred 
več kot pol tisočletja in še ved-
no burijo strokovne duhove. 
Vsak, ki je raziskoval srednje-
veško obdobje, se je srečal z 
njimi, toda celovite zgodovine 
tega grofovskega in kasneje 
knežjega rodu se ni lotil še 

nihče. Ta ostaja izziv sloven-
skim zgodovinarjem. Verjetno 
jim bodo v pomoč tudi referati 
s simpozija, na katerem se bo-
do Celjskih lotili z različnih 
zornih kotov, in ki bodo ob 
koncu leta izšli v posebnem 
zborniku Celjski grofje. 

Simpozij so organizirali Po-
krajinski muzej Celje, Zgodo-
vinski in Arheološki oddelek 
Filozofske fakultete Univerze v 
Ljubljani ter Zavod za varstvo 
naravne in kulturne dediščine 
v Celju. Ob njem bo za udele-
žence v Pelikanovem stolpu 
Starega gradu odprta razstava o 
zgodovini Celjskih, ki si jo bo-
do po zaključku obnovitvenih 
del lahko ogledali tudi drugi 
obiskovalci. TC 

Revija pevsicih 
zborov 

V laškem kulturnem 
centru se bo jutri, v petek, 
29. maja ob 19.30 pričela 
tradicionalna prireditev 
Musica noster amor, na 
kateri se bodo predstavili 
pevski zbori iz občine Laš-
ko. 

Na reviji bo tokrat nasto-
pilo kar dvanajst vokalnih 
skupin in zborov iz Laškega, 
Jurkloštra, Šmiklavža, Rim-
skih Toplic, Sedraža in Šen-
truperta, kot gost večera pa 
bo nastopilo še Pevsko druš-
tvo upokojencev Celje. JI 
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V znamenju slik, vina in golfa 
Četrta likovna prijateljevanja v^Slovenskih Konjicah se začenjajo 

Do sobote bodo Slovenske 
Konjice znova utripale v zna-
menju likovnih prijatelje-
vanj. Odmevno slikarsko ko-
lonijo, ki se konča z napeti-
ma dražbama slik in vrhun-
ske polnitve konjiškega vina, 
pripravljajo v Slovenskih Ko-
njicah letos že četrtič, pričela 
pa se je včeraj, v sredo. 

Konjiška likovna prijateljeva-
nja združujejo nosilce turistič-
nega razvoja Dravinjske doline, 
lokalno skupnost, organizator-
je kulturnega življenja in širok 
krog podjetnikov s širšega celj-
skega območja. Zamisel zanje 
je zrasla v uredništvu lokalnega 
tednika Novice iz Slovenskih 
Konjic. Lani so druženju slikar-
jev in ljubiteljev slikarstva us-
pešno pridružili še promocijo 
najboljših konjiških vin. Stekle-
nica s številko ena je dosegla 
najvišjo ceno v Sloveniji po 
drugi svetovni vojni; 305 tisoč 
tolarjev je zanjo odštel domačin 
podjetnik Franc Riemer. Letos 
pa nameravajo z likovnimi pri-
jateljevanji povezati tudi pro-
mocijo golfa. V Konjicah na-
mreč že živi tovrstna šola, ure-
jena sta zunanje in pokrito vad-
bišče, med vinorodnimi griči 
nad Konjicami pa nastaja igriš-
če za golf. Prijateljevanja spod-
bujajo tudi mlade v kraju, izku-

piček lanske dražbe vin je orga-
nizacijski odbor namenil za dve 
enoletni štipendiji in tako na-
meravajo storiti tudi letos. 

Kdo so nosilci letošnjih pri-
jateljevanj? Ker so po pravilih 
slikarji lahko uradni udeležen-
ci kolonije le dve leti zapored, 
bodo v Slovenskih Konjicah le-
tos spoznali kar nekaj novih 
prijateljev. V mesto v sredo 
prvič prihajajo Sežančan Pol-
de Oblak, Mariborčanka Ire-
na Polanec, Žirovčan Pavle 
Sedej, Jeseničan Jaka Torkar, 
Ljubljančanka Wang Huiqin 
in domačin Zlati Prah. Rado-
meljčan Črtomir Frelih, Mari-
borčan Zmago Jeraj, Cerkni-
čan Tomaž Perko in Ljubljan-
čana Milan Rijavec ter Savo 
Sovre pa bodo gostje prijatelje-
vanj že drugič. 

Po sprejemu in ogledu me-
sta z okolico so se slikarji ude-
ležili slavnostnega kosila pri 
konjiškem županu Janezu Jaz-
becu, zvečer pa je bila tudi 
prva javna degustacija vin ko-
njiškega Zlatega griča v kleti 
dvorca Trebnik. Danes, v četr-
tek, bo že tradicionalno delov-
no srečanje vseh udeležencev 
likovnih prijateljevanj na kar-
tuzijanskem pikniku v Žički 
kartuziji, v petek zvečer bo v 
zabavišču Tarantela umetniški 
večer z zbirateljico slovenske 
duhovne kulture Ljobo Jenče 

in pevko Terezo Kesovijo, v 
soboto pa bodo slikarji gostje 
šole golfa in zreškega Pohorja. 

Zagotovo bo znova eden naj-
lepših delov likovnih prijatelje-
vanj sobotna večerna razstava 
in dražba v zabavišču Tarante-
la. Takrat bodo razstavljena de-
la, nastala na koloniji, predva-
jan bo film o štiridnevnem dru-
ženju v Slovenskih Konjicah, 

sledili pa bosta dražbi nekate-
rih slik in trinajstih steklenic 
druge posebne polnitve vina 
Zlatega griča. Sobotno srečanje 
je odprto za vse ljubitelje umet-
nosti, ne samo za dražitelje. 
Slike, nastale na letošnjih likov-
nih prijateljevanjih, bo mogoče 
v prvi polovici junija videti v 
konjiški Mestni galeriji Riemer. 
HMMM VALERIJA MOTALN 

Linhartovo priznanje 
Dušanu Zevniicu 

V petek, 29. maja, bo 
Združenje gledaliških in 
lutkovnih skupin Slovenije 
na letošnjem Linhartovem 
srečanju gledaliških skupin 
v Slovenj Gradcu Dušanu 
Zevniku, amaterskemu gle-
dališkemu igralcii KUD Zar-
ja Trnovlje Celje, podelilo 
pomembno priznanje - Zlato 
Linhartovo značko. 

Dušan Zevnik bo to vidno 
priznanje prejel za kreacijo 
vloge trgovskega pomočnika 
Barnaby Tuckerja v komediji 
Ženitna mešetarka Thontona 
Wilderja, ki jo je ansambel 
KUD Zarja Trnovlje Celje kot 
svojo letošnjo premiero pod 
režijskim vodstvom Štefana 

Žvižeja pripravil konec mar-
ca. 

Dušana Zevnika, po poklicu 
je trgovski poslovodja, veliko 
Celjanov pozna iz poslovalnice 
Volna trgovskega podjetja Mo-
da, kjer je zaposlen. Njegovi 
gledališki začetki segajo v se-
zono 1982/83, ko je v vrste 
amaterskih gledališčnikov tr-
noveljske Zarje pristopil kot 
član tehnične ekipe, že v na-
slednji gledališki sezoni pa je 
že enakovredno s starejšimi 
kolegi stal na odru kot igralec v 
Gogoljevi klasični komediji Že-
nitev, v svoji prvi vlogi Stariko-
va - gospodarja. Za tem so 
sledile številne gledališke vlo-
ge. Njegove kreacije vlog v 
smislu posameznih tipov so 
bile iz sezone v sezono bolj 
opazne in vedno bolj samo 
njegove. Spomnimo se bogata-
ša Vrtačnika, ki v Nušič-Jesi-
hovi komediji Mister Dollar za-
kuha osnovni dramski zaplet 
(1991/92), pa grofa Oboljani-
nova v Bulgakovovem Zojki-
nem stanovanju (1992/93), ali 
pa nadškofa v Anouilhovem 
Škrjančku (1994/95). Že s svo-
jo pojavnostjo pa seveda tudi s 
kreacijo je Dušan Zevnik pri 
občinstvu vzbudil salve smeha 

v vlogi dr. Ninkoviča v Nušiče-
vi Gospe ministrici, vlogo Bar-
naby Tuckerja pa je ob obisku 
v Celju opazil tudi letošnji se-
lektor Združenja gledaliških in 
lutkovnih skupin Slovenije in 
jo predlagal za Zlato Linharto-
vo značko. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

PRIREDITVE 

[rOLEMiLflgElI 
V SLG Celje bodo danes ob 

11. uri za Abonma Srednje fri-
zerske, tekstilne in strojne šole 
II Celje uprizorili Ministra v 
škripcih, jutri ob 10. uri za 
Srednjo rudarsko šolo iz Vele-
nja in v soboto ob 17. uri za 
Abonma sobota popoldan in 
izven, pa predstavo Mož za Zo-
fijo. V ponedeljek bo ob 15.30 
gostovalo Lutkovno gledališče 
Glasbene mladine z Jesenic s 
predstavo Janko, Metka in Pa-
vliha, za abonma Čebelica in 
izven, ob 20.30 zvečer pa bodo 
za abonma Oderpododrom in 
za izven uprizorili Nemir. V 
torek ob 10.30 bo zaključena 
predstava Mož za Zofijo. 

V večnamenski dvorani v 
Zrečah bo jutri ob 19.30 gleda-
liška predstava Denar z neba. 

V Kulturnem domu v Dob-
ju pri Planini bo v nedeljo ob 
16. uri gostovalo Šentjakob-
sko gledališče iz Ljubljane s 
predstavo Partija remija, v re-
žiji Dušana Mlakarja. 

| H K O N C E R i r i j 

V Kulturnem centru Laško 
bo drevi ob 19.30 koncert de-
setletne pianistke Nastasije 
Žibrat iz Murske Sobote. Jutri 
zvečer ob 19.30 pa bo občin-
ska revija odraslih pevskih 
zborov občine Laško. 

V Narodnem domu v Celju 
bo jutri ob 19.30 redni letni 
koncert Akademskega pev-
skega zbora Celje, pod vods-
tvom Sonje Paulič-Čendak. 

V dvorani Zdraviliškega 
dema na Dobrni bo jutri ob 
20. uri koncert orkestra 
Akord iz Celja, pod vodstvom 
Matjaža Brežnika. 

V klubskem prostoru hote-
la Atomske toplice v Podče-
trtku bo jutri ob 20.15 kon-
cert ljudskih pevk in pevcev iz 
bližnjega Nimnega, pod ime-
nom Obsoteljski slavčki. 

V Domu kulture v Velenju 
bo nocoj ob 19.30, v okviru 
koncertnega abonmaja Glas-
bene šole F. Koruna Koželj ske-
ga, koncert Simfoničnega or-
kestra slovenske filharmonije. 

V osnovni šoli v Štorah bo 
nocoj ob 19.30 letni koncert 
vokalne skupine Kompolčani. 

V dvorani Gasilskega do-
ma v Novi Cerkvi bo v soboto 
ob 20. uri letni koncert Moš-
kega pevskega zbora KUD No-
va Cerkev, ki ga vodi Peter 
Selčan. Gostje večera bodo tu-
di člani seksteta Vigred z Do-
brne. 

V Knjižnici v Šentjurju je 
na ogled razstava Mogočna 
drevesa v občini Šentjur. 

V galeriji Riemer v Sloven-
skih Konjicah je razs tava 

Leonide Goropejec Kočar 
naslovom Vrnitev, 

V Kulturnem centru Ivj. 
Napotnika v Velenju je. 
ogled fotografska razstava (; 
rila Velkovrha z naslov(̂  
Znamenja. 

V Občinski matični knjj 
niči v Žalcu je do 4. ju^ 
odprta razstava fotografij 
drevesa v občini Žalec. 

V Muzeju novejše zgo^ 
vine je na ogled razstava K 
se skriva pod klobukom? 

V Likovnem salonu je o 
prta fotografska razstava V̂  
ka drevesa Celja in okolic 
Francija Horvata. 

V pritličju Stare grofije in 
Pokrajinski muzej dve razst 
vi: Habsburžani na portret« 
podobah in Habsburžani -p̂  
treti članov družine Habsbu 
na novcih in medaljah. 

V Ipavčevi hiši v Šentjurj 
je odprta kiparska razstai 
Dragice Čadež. 

V avli II. nadstropi 
Osrednje knjižnice Celje 
na ogled razstava o JovaBi 
Veselu Koseskem. ; 

V Pokrajinskem muzeju i 
Celju so na ogled prvič zbt 
ne in predstavljene slike i i 
karja Karla Mehleta V La; I 
dariju pa je na ogled razsta*' 
Rimske nekropole severne H 
vaške. V juniju nudijo vsai' 
soboto in nedeljo ob 9. u 
strokovno vodstvo po njihi' 
vih zbirkah in razstavah. ! 

V nakupnem centru Centi 
Lava razstavlja Stane Petri 
vič-Čonči, v tovarni Etol VI 
do Geršak in v avli Sploša 
bolnišnice je razstava z naiiy 
vom Mednarodni dan mei 
sester in zdrav, tehnikov. ' 
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V Celjskem domu danes i | 
jutri še poteka mednarodni in | 
terdisciplinarni simpozij o zia j 
meniti družini Celjskih grofov, j 

V knjižnici Zdravilišč | 
Laško bo nocoj ob 20. m 
predavanje Aljaža Majcnaij 
popotovanju po Skandinaviji; 

V Hermanovem brlogi [ 
Muzeja novejše zgodovini ^ 
lahko danes in v soboto ob 10 5 
uri otroci še sodelujejo v dej 
lavnici gibanja v vodi, v torelj 
ob 10. uri pa se bo pričel j 
delavnica z naslovom Pr^t 
vrati so počitnice. ( 

V hotelu Evropa pripravljal 
Elvita klub v soboto ob 20. û l 
srečanje vseh samih in osaH ;̂ 
Ijenih. i 

V kavarni Celjskega doin̂  i 
bo v torek ob 18. uri predstavi; j 
tev pesniške zbirke Dializ"' 
stroj, avtorja Jana Bervarja. 

V okviru Univerze za l" 
življenjsko obdobje bo v srf 
do ob 18. uri v Levstikovi sot" 
Osrednje knjižnice predav '̂ 
nje višje medicinske sestri 
Viktorije Rehar z naslovoi^ 
Humor in zdravje. 

Carmen v izvedbi celjskega Akorda 
Redni letni koncert celjskega Orkestra 

Akord, ki ga bodo pod taktirko Matjaža 
Brežnika izvedli v ponedeljek, 1. junija, ob 
20. uri v celjskem Narodnem domu, bo to-
krat v stilu španske glasbe. 

Program bo v glavnem vseboval odlomke iz 
popularne Bizetove opere Carmen. Izvedli bo-
do deset odlomkov ob pomoči opernih soli-
stov: Dunje Spruk - sopran, Renate Pokupič -

mezzosopran, Andreja Debevca - tenor in 
lentina Enčeva - bariton. Pri izvedbi bo sodel"" 
val tudi celjski Akademski pevski zbor, ki 
vodi Sonja Pavlič-Čendak. , 

V uvodnem delu koncerta bo orkester zaig^^ 
španske skladbe za violino in orkester. Pri tem 
bodo predstavili solisti na violini: Vasilij Melĵ '̂ 
kov, Zdravko Pleše in Mojca Križnič. ^ 

ŽIVKO BEŠKOVNIÎ  
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Bogastvo, ki ga ni mogoče odvzeli 
Sedem desetletij moškega pevskega zbora v Laškem 

\fsak kraj in njegovi prebi-
jlcl so ponosni, ko lahko 
rfznujejo tehtne obletnice, 
ŝo kakorkoli povezane s 

rfteklostjo njihove skup-
iti, v kateri delajo, »diha-
jo in ustvarjajo. Takšni ob-
jtnici je bil posvečen petkov 
^er v lepi dvorani kultur-
ifga doma v Laškem, ko je 
ijihov moški pevski zbor 
ifaznoval sedemdeseto ob-
((nico dela in nastopanja. 

2e slavnostni govornik, žu-
0 Peter Hrastelj, je dogod-
ji vtisnil prepričljivost in ši-
po, saj je prav kulturni utrip 
la j a najbolj neposredno pri-
anje o pristnosti raznolikih 
dnosov v kraju in širše. 
S celovečernim koncer-

)m, katerega programska za-
rtova je bila prilagojena do-
odku, ko poskušajo zbori 
redvsem predstaviti skladbe 
!SVojega ustaljenega progra-
la, se je zbor dostojno pred-
avil. Prvi del so zaokrožili z 
metnimi pesmimi, v drugi 
el pa so postavili našo slo-
ensko ljudsko pesem v ob-
elavi različnih skladateljev, 
azgiban koncertni spored, 
: je nudil vsakemu nekaj: 
jvcem občutek sprostitve 

po napornem pevskem delu, 
krajanom pa prepričanje o 
potrebnosti zborovske pous-
tvarjalnosti. 

Moški pevski zbor Laško je 
že ob svojem rojstvu pred 
sedemdesetimi leti pokazal 
vitalnost in vztrajnost. Zaži-
vel je in preživel vse viharje, 
težave in stiske, menjaval di-
rigente, se pomlajeval in si 
postavljal umetniške kriteri-
je, ki jih želi doseči. Iz časov 
pred vojno so pevci ponosno 

nosili ime Hum ter prav tako 
ponosno brusili svoje pevske 
nastope pod vodstvom Rado-
vana Gobca in sodelovali pri 
njegovih operetah. Naj mi ne 
bo šteto v zlo, če med števil-
nimi zborovodji, ki so obli-
kovali umetniški obraz tega 
zbora omenjam le tiste, ki so 
na tem prijetnem večeru spet 
stopili pred svoje fante - Ju-
lij Gorič, Mitja Žnidaršič in 
Milan Kasesnik. S vsako od 
dveh pesmi, ki so jih zapeli 

skupaj, so zavrteli čas nazaj 
in tudi to je bil čar tega 
večera. Še ena obletnica bo 
kmalu; sedanjemu požrtvo-
valnemu dirigentu Lojzu 
Švecu se bliža dvajseto leto, 
kar stoji pred zborom - jubi-
lantom. 

Naj zaključim z mislijo iz 
koncertnega lista: »Pesem je 
bogastvo, nihče ti je ne more 
vzeti, lahko pa jo vsakemu 
podariš.« 

MARJAN LEBIC 

Koroški lilerafi v 
Celjskem domu 

Svoja dela so brali Anita Hudi, Tonci Haderlap in Lipej 
Kolenik 

Minuli četrtek so na pova-
bilo Zveze združenj borcev 
NOV obiskali Celje trije lite-
rati iz avstrijske Koroške: 
Anita Hudi, Lipej Kolenik in 
Tonči Haderlap. 

V kavarni Celjskega doma 
jih je v imenu organizatorjev 
pozdravil predsednik zgodo-
vinske komisije Bogdan 
Šnabl. Pogovor je vodil Drago 
Medved, sicer pa so brali svoja 
najnovejša dela. Anita Hudi, 
uveljavljena pisateljica, po ro-
du iz Kamnika, ki živi v Nonči 
vasi pri Pliberku (njen soprog 
Jožko Hudi je šolnik in zavzet 
gledališki ter kulturni delavec 
in organizator, sedaj predsed-
nik pliberške Edinosti), je 
brala kratke zgodbe iz svoje 
najnovejše knjige Navadne 
zgodbe. Izšla je leta 1994 pri 
Mohorjevi založbi v Celovcu. 
Pisati je začela že kot dijaki-
nja, njen prozni knjižni prve-
nec pa je izšel leta 1977 v 
Mladinski knjigi z naslovom 
Slike samostanskega vrta. Na-
pisala je tudi dva politična 
kabareta Šel je popotnik skozi 
koroški vek in 1x1=1. Obču-
dovanja so vredne njene pe-
smi v podjunskem narečju, 
mnoge prepevajo pevski zbori 
na Koroškem. Prav letos mi-
neva 25 let od ustanovitve in 
uspešnega vodenja igralske 
skupine Oder, za katero piše 
tudi besedila. Za literarni ve-
čer je Anita Hudi izbrala tri 
krajše zgodbice iz omenjene 
knjige Navadne zgodbe. 

Tonči Haderlap iz Železne 
Kaple je kot predstavnik sta-
rejše generacije koroških lite-
ratov začel pisati sorazmerno 
pozno in kakor je sam dejal, iz 
čuta odgovornosti, da nekaj 
naredi za slovenstvo in ohra-
nitev slovenske besede v po-
vojnem neprijaznem času do 
slovenske narodne skupnosti, 
tbda njegova poezija ne izra-
ža le uporniškega duha, tem-
več tudi slikovite odzive na 
naravo in njene lepote, zlasti 
je podroben v opisovanju 
gozda. 

Lipej Kolenik je predstavil 
odlomke iz svoje najnovejše, 
lani izdane knjige (izdajatelj 
Slovenska prosvetna zveza, 
založnik celovška Drava) z 
naslovom Mali ljudje na veli-
ki poti, ki jo je avtor podna-
slovil s Spomini na predvoj-
ni, vojni in povojni čas na 
Koroškem. Gre za spomine, 
ki jih je Lipej Kolenik Stanko 
zapisoval od leta 1961 do 
1987 in nimajo le avtobio-
grafskega, temveč tudi zgo-
dovinski značaj. Že naslov 
pove, da so junaki spominov 
mali ljudje v boju za preživet-
je, zlasti v hudih časih naciz-
ma, pa tudi v veselju in prija-
teljstvu. 

Tudi pogovor občinstva z 
avtorji je pokazal, kako bi 
bilo treba večkrat sesti skupaj 
in se pogovarjati o njihovem 
življenju onkraj državne me-
je, za katero upajo, da bo po 
vstopu tudi Slovenije v 
Evropsko unijo manj opazna 
in boleča. 

DRAGO MEDVED 

Pričevanja o taborišču Jasenovac 
m 
Junija bo izšla knjiga Spo-
Dini Slovencev na Jaseno-
ac. Staro Gradiško in Lepo-
Javo. Za tisk jo je pripravil 
lovenski odbor za Jaseno-
ac. Ta odbor združuje in 
astopa vse bivše taboriščni-
e ustaških koncentracij-
kih taborišč s področja na-
e države. 

Knjiga bo zanimiva za vse, 
i jih zanima naša narodna 
godovina in tok osvobajanja 
J osamosvajanj a našega naro-

prav posebno pa še za 
vojce oziroma za sorodnike 
lekdanjih taboriščnikov jase-
lovškega taborišča. To bo v 
loveniji prva knjiga o tem 
^borišču, ki je med desettiso-
i drugih življenj utrnilo tudi 
eč sto slovenskih življenj, 
'sebovala bo seveda tudi sez-
nam Slovencev, ki so trpeli v 

taborišču, bili mučeni, 
'fčinoma zverinsko pobiti ali 
'a pomrli od lakote in kužnih 
'olezni. Le redki so preživeli. 
Gre za memoarsko delo -

^jigo pričevanj preživelih o 

oblikah, v katerih se je udeja-
njal »zločin stoletja« - naci-
stični genocid kot posledica 
blodne zamisli o večvrednosti 
germanske (arijske) rase. Iz 
knjige je razvidna zavest nje-
nih avtorjev, da gre za dolg 
zgodoj/ini in dolg narodu -
pričevanje sodobnikom in za-
namcem, predvsem pa gre za 
sveto obvezo, ki so jo nekateri 
imeli priložnost dati svojim 
taboriščnim tovarišem - umi-
rajočim in mrtvim, da bodo 
namreč poskrbeli za to, da bo 
svetu sporočeno, da so trpeli 
in umrli ter zakaj in kako so 
trpeli in umrli, vse to pa z 
enim samim namenom: da se 
kaj takšnega ne bi zgodilo ni-
koli več in da bi bil naš jutriš-
nji svet bolj človeški. 

Gradivo za knjigo je zbral 
Jernej Borovnik iz Šentjurja, 
predsednik Odbora taborišč-
nikov, ki pravzaprav že vse od 
osvoboditve dalje prizadevno 
sistematično zbira podatke in 
pričevanja o taborišču Jaseno-
vac in njegovih postojankah. 
Zamisel o knjigi se je porodila 
že pred dvema desetletjema. 

vendar se je njena uresničitev 
nepredvidljivo zavlekla. 
Glavnemu uredniku zborni-
ka so pri delu pomagali vsi 
člani-odbora in seveda tudi 
sami napisali svoje spomine 
na zagotovo najstrašnejši čas 
svojega življenja. 

Uredniški odbor prosi vse 
sorodnike in znance umr-
lih ali preživelih iz taborišč 
Jasenovac, Stara Gradiška 
in Lepoglava, da mu pošlje-
jo podatke o teh mrtvih ozi-
roma preživelih. Podatki 
naj vsebujejo taboriščniko-
vo ime in priimek, rojstni 
datum, kraj (stalnega) bi-
vališča, (vsaj približni) da-
tum aretacije kot tudi da-
tum smrti (če gre za premi-
nulega), lahko tudi kratek 
življenjepis in pa seveda 
osnovne podatke o dajalcu 
podatkov. Podatke pošljite 
najkasneje do 20. junija na 
naslov: Jernej Borovnik, 
predsednik Odbora za Jase-
novac RS, 3230 Šentjur, Ce-
sta Milana Zidanška 1. 

Knjiga ima tudi uvodni -
zgodovinski del - napisala 
sta ga zgodovinarja dr. Tone 
Ferenc in mag. Damijan Gu-

štin, oba z Inštituta za novej-
šo zgodovino v Ljubljani. 
Dodanega je tudi mnogo raz-
novrstnega dokumentarnega 
gradiva: faksimilov fotogra-
fij, dokumentov, rokopisov 
ipd. 
WMMMMMMM RADO PALIR 

ob 130-letnlci tabora na Polzeli 
Letos mineva 130 let, odkar se je začelo 

taborsko gibanje na Slovenskem s cilji: 
oblikovanje zedinjene Slovenije, ustanovi-
tev slovenske univerze ter popolno poslove-
njenje šolstva ter uradov v Sloveniji. Na 
prvo septembrsko nedeljo leta 1868 je bil 
sklican drugi slovenski tabor v Žalcu. 

Pripravljalni odbor za izvedbo prireditev 
ob tem pomembnem jubileju je odločil, da 
se bodo prireditve vrstile skozi vse leto v 
raznih krajih občine Žalec. Tako je bila 
minulo nedeljo na Polzeli prireditev pod 

naslovom Slovenija, zapojmo ti. V dvorani 
kulturnega doma na Polzeli so nastopili me-
šani pevski zbor, moški pevski zbor, tambu-
raški orkester, pevski duet, vokalni kvintet 
Lastovka, mešani pevski zbor Oljka, gledališ-

J<a skupina in ansambel Palma, delujejo pa v 
okviru Kulturno umetniškega društva Polze-
la, in harmonikar Aleš Hribernik. Prireditev 
je režirala Urška Jeršič. Ob koncu so ob 
spremljavi tamburaškega orkestra vsi skupaj 
zapeH pesem Savinjska dolina. 

T. TAVČAR 

Med nastopom moškega pevskega zbora, ki ga vodi Mija Novak. 

Plesne miniature šestič v Celju 
V organizaciji Plesnega teatra Igen Studia za ples Celje 

'II Zveze kulturnih društev Celje bo v nedeljo, 31. maja ob 
uri, na odru SLG Celje 6. republiško tekmovanje 

iiladih plesnih ustvarjalcev Slovenije Opus 1. 
Okoli 90 plesalk in plesalcev, starih od 9 do 21 let, iz 

Celja, Ljubljane, Litije, Izole, Kranja, Maribora, Novega 
pesta, Nove Gorice, Pirana, Ptuja, Tržiča, Velenja in Žalca 

nastopilo z 49 koreografijami, razdeljeni pa bodo v tri 
?^arostne skupine. Tekmovanje plesnih miniatur Slovenije 

tako kot vsako leto posvečeno 29. aprilu, mednarodnemu 
'̂ nevu plesa, z našega območja pa bodo nastopili mladi 
Mešalci Plesnega teatra Igen Studia za ples Celje, Plesnega 
'Oruma Celje, Harlekinove šole Celje, Plesne skupine Švrkle 
^KD Šaleške doline. Oddelka za izrazni ples Glasbene šole 
Igrana Koruna Koželjskega Velenje, Plesnega studia »N« 
^'elenje in Plesnega ateljeja Sava iz Žalca. IS 
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PREJEU 
SMO 

Ob tednu 
gozdov 

Gozd je sam po sebi najvišja 
oblika skupnosti in hkrati najpo-
polnejši primer naravne uravno-
teženosti. Navkljub človekove-
mu poseganju je zelo pomem-
ben del človekovega prostora. 
Zato je njegov obstoj za nadaljnje 
ohranjevanje ravnotežja zelo po-
memben. Gozd ni le gospodar-
sko pomemben, ampak tudi v 
zdravstvenem, sociološkem, psi-
hološkem in kulturnem pogl^ 
du. Malokje so naravne razmere 
za uspevanje gozdov tako dobre 
kot v Sloveniji. Dovolj vlažno in 
toplo podnebje v času, ko uspe-
va rastje, pripomore k izrazito 
gozdnati deželi. Gozd je hribov-
skim kmetijam gospodarsko po-
memben, vendar bi ga morali 
izkoriščati le do določene meje. 
V nekaterih zahodnih državah se 
le z 30 odstotki preživljajo iz 
gozda, 70 odstotkov pa iz drugih 
panog kmetijstva. Pri nas je žal 
večinoma obratno. 

Zaradi tehničnega razvoja in 
naraščanja sodobnega prometa 
bi bilo treba gozdove v prosto-
ru natančnejše ovrednotiti, se-
veda ne v pridobitniškem po-
gledu. Predvsem bi bilo potreb-
no opredeliti pomen gozdov za 
preprečevanje erozije. 

Razvoj po svetu kaže, da 
ljudje vedno bolj cenijo oddih 
v zeleni gozdnati naravi kot 
obiskovanje razvpitih in pre-
glasnih zabavišč in letovišč. 
Moram pa poudariti, da se naj 
obiskovalci z avtom pripeljejo 
le do bližnjega gozda, naprej 
pa se odpravijo peš, saj bo le 
tako popoln užitek v gozdu. 

Na koncu bi še rad omenil, da 
vse preveč poslušamo in gleda-
mo dnevna dogajanja, kar pov-
zroča živčne strese, premalo pa 
imamo stikov z naravo oziroma 
z gozdom, kjer se obnavlja du-
ševna in telesna moč. 

IVAN JESENIČNIK, 
Vitanje 

Prometne 
zagate 

Septembra 1995 je občinski 
izvršni organ na predlog ne-
katerih krajanov dovolil za-
prtje Uhce bratov Dobrotinš-
kov (UBD) in jo tako spreme-
nil v slepo ulico brez preho-
da. Seveda ni nihče pomislil, 
da bi ta ukrep lahko promet-
no prizadel druge krajane, ki 
so omenjeno ulico 25 let upo-
rabljali kot prehod na spodnjo 
Hudinjo (takrat povezava z 
bodočo obvoznico še ni bila 
urejena). Tako se tudi nihče 
ni nadejal, da bo ta akt razbu-
ril prizadete krajane, ki smo 
nato decembra 1995 dosegli 
odprtje omenjene ulice. Po 
ureditvi druge prometne po-
vezave so UBD spet zaprli in z 
zaporo odrinili druge uporab-
nike javnega prostora. Hkrati 
z garažami so namreč ogradili 
tudi del ceste, ki poteka mi-
mo. Ograjeni prostor je seve-
da občinska last, da ne govori-
mo o cesti, za gradnjo katere 
smo prispevali vsi krajani. A 
glej čudo, zadeva se odgovor-
nim sploh ne zdi sporna. 

Kmalu pa so sosedje iz UBD 
sami občutili povečanje pro-
meta in nelogičnost opisanega 
stanja ter začeli svoja vozila 
parkirati na gornji strani zapo-
re, tako da je prostor, ki so ga 
sami ogradili, sedaj premalo 
izkoriščen. 

Zaradi nastale situacije smo 
krajani, ki se čutimo prizade-
te, na KS Gaberje, KS Hudinja 
in MO Celje naslovili pobudo 
za ureditev parkirnih prosto-
rov, ki bi služili tako krajanom 
iz UBD kot tudi Dobojske uli-
ce. Po ogledu prostora je bilo s 
strani stroke ugotovljeno, da 
sta za ta namen primerni dve 
lokaciji: 

1. Ali vzhodni zaključek ga-
raž, ki sameva in si ga nekdo s 
postavitvijo betonskih ovir pri-
lašča. Naj povem, da te ovire 
uvrščamo med posege v pro-
stor, ki ga urejuje 50. člen ve-
ljavnega Zakona o graditvi ob-
jektov ali veljavni občinski Od-
lok o določitvi pomožnih ob-
jektov za potrebe občanov in 
njihovih družin, ki določa ob-

jekte, za katere je potrebna le 
priglasitev del. Kljub brezplač-
nem pravnem poduku ome-
njene betonske ovire ne uvrš-
čamo ne v prvo, ne v drugo 
kategorijo, temveč v tretjo: 
brezobzirni mikro interesi. 

Gradbeni inšpektor bi se ob 
ogledu verjetno od srca na-
smejal. zato vas obveščamo, 
da za nelegalne posege v pro-
stor obstajajo sankcije. 

2. Prostor med cesto in kam-
nitim podpornim zidom - pod 
vrtom Cvenk. Naša pobuda za 
ta prostor ni tako nerealna, kot 
se zdi. Zakaj? V skladu z ob-
činsko politiko se je leta 1997 s 
širšega območja kompleksa 
Golovec odstranila večina ob-
činskih vrtov, ki so kazili obli-
ko tega dela Celja. Prav tako se 
bo v prihodnosti godilo tudi 
drugim vrtičkarjem, ki se bo-
do morali umakniti na obrob-
je, saj občinski vrtovi ne sodijo 
v urbane dele mesta. V nekaj 
letih bo ta del ožje mestno 
središče s severno obvoznico 
Trnovlje-Lopata, nogometnim 
stadionom in pomožnimi ob-
jekti, novimi hišami ter ureje-
no infrastrukturo, odgovorni 
pa so dovolili na tem mestu 
ureditev edinega občinskega 
vrtička v krogu enega kilome-
tra. Vrtičkarju verjetno sploh 
niso pojasnili, da se bo moral 
prej ali slej zaradi širitve druž-
benega interesa s tega koščka 
umakniti. 

Upamo in pričakujemo, da 
bodo prisotni organi vzeli na 
znanje naše navedbe ter pri 
odločanju upoštevali mnenje 
širšega števila krajanov. 

SAŠO ŠOŠTARIČ 
za podpisnike pobude 

Poziv 
razlaščencev 
Državni zbor RS bo v nasled-

njih dneh odločal o spremem-
bah veljavnega Zakona o dena-
cionalizaciji (ZDEN). Predlog 
sprememb so vložili nasprotni-
ki denacionalizacije. 

Kakšna je pri tem vloga Slo-
venske ljudske stranke (SLS)? 
SLS je takoj po vstopu v vlado 
pristala na spreminjanje ZDEN 
na škodo slovenskih razlaščen-
cev in Slovenije kot pravne dr-
žave. S tem se je izneverila 
svojemu predvolilnemu pro-
gramu in obljubljam o pospeše-
nem izvajanju ZDEN, s pomoč-
jo katerih si je zagotovila števil-
ne volilne glasove upravičen-

cev do denacionalizacije. SLS 
ne nasprotuje tistim političnim 
silam, ki zavirajo denacionali-
zacijo in s tem odobravajo zlo-
činsko razlaščanje slovenskega 
prebivalstva v času komunistič-
nega nasilja. 

Pri odločilnem glasovanju v 
Državnem zboru bo stališče SLS 
ključnega pomena za izvedbo 
denacionalizacije na Sloven-
skem, saj ostali dve pomladni 
stranki odločno nasprotujeta 
vsakršnemu spreminjanju 
ZDEN. Če bo namreč SLS po-
novno glasovala za razdiralni 
Bavčarjev zakon, kar je doslej 
storila že dvakrat, bo sokriva za 
oživljanje komunizma na Slo-
venskem; bo sokriva omalova-
ževanje pravnega reda v Slove-
niji; bo s tem ovirala vstop Slo-
venije v Evropsko unijo, saj je 
eden od pridružitvenih pogojev 
prav pošteno izvedena denacio-
nalizacija; bo sokriva za veliko 

škodo, ki bo s tem prizadejana 
vsem slovenskim razlaščencem; 
bo dokončno požrla svoje pred-
volilne obljube; bo izgubila 
podporo vseh tistih volivcev, ki 
tudi v politiki cenijo načelnost 
in poštenost; bo kmalu tudi sa-
ma postala žrtev komunističnih 
metod kot nekoč slovenski raz-
laščenci. 

SLS bi lahko z glasovanjem 
proti vsem predlaganim spre-
membam ZDEN dokazala, da 
je bilo njeno dosedanje prista-
janje na rušenje veljavnega za-
kona samo prehodna, čeprav 
za razlaščence bridka zablo-
da. SLS naj izjavi, da predlaga-
nega zakona o spremembah in 
dopolnitvah ZDEN ne bo pod-
prla. S tem bi tudi drugim 

parlamentarnim strankai^ 
DZ dala jasno vedeti, da z ni 
mi ne namerava deliti kriJ 
za morebitni sprejem neustj, 
nega in neevropskega Bavf̂  
jevega zakona. 

Združenje lastnikov razlaĵ ^ 
nega premoženja (ZLRP) 
poskrbelo za poimensko obj| 
vo glasovanja v DZ, tako ( 
nobeden poslanec pred voliv, 
ne bo mogel prikriti svoje« 
stališča do pravičnega vračan 
premoženja, spoštovanja ustj 
ne ureditve in odnosa do dem, 
kracije. Čas laži, izmikanj, ^ 
čij in praznih obljub se tudi p 
izvajanju Zakona o denacion, 
lizaciji dokončno izteka. 

MARTIN JAKLK 
predsednik ZLU 

OBČINA ŽALEC 
Oddelek za okolje, prostor 
In komunalne zadeve Žalec, Savinjske čete 5 

razpisuje na podlagi 6., 7. in 8. člena Pravilnika o oddajanju 
poslovnih prostorov v najem (Uradni list RS, št. 5/93) 

JAVNI NATEČAJ 
za oddajo poslovnega prostora 

v Braslovčah 27 v najem. 

1. Poslovni prostor meri 49,10 m^, mesečna najemnina znaša 
46.571,00 SIT, prispevek za uporabo stavbnega zemljišča 673,00 
SIT, prometni davek 3.027,00 SIT, skupaj 52.326,00 SIT 
Podlaga za mesečno usklajevanje najemnine je Odlok o najemni-
nah za poslovne prostore in garaže v občini Žalec (Ur. list RS, št. 
2/91). 

2. Poslovni prostor se oddaja v najem za nedoločen čas. 
3. Poslovni prostor je namenjen za opravljanje mirne dejavnosti 

(izključeno opravljanje gostinske dejavnosti). 
4. Prijavi na razpis je potrebno priložiti: 

a) dokazilo o usposobljenosti za opravljanje dejavnosti 
- za fizične osebe: izpisek iz registra samostojnih podjetnikov 
pri Davčnem uradu, 
- za pravne osebe: izpisek iz sodnega registra in odločbo o 
izpolnjevanju pogojev za opravljanje gospodarske dejavnosti; 
b) dokazilo o plačilni sposobnosti za zadnjih 6 mesecev za pravne 
osebe in dokazilo o plačanih dajatvah za fizične osebe. 

5. Prijave oddate na naslov; Občina Žalec, Oddelek za okolje, 
prostor in komunalne zadeve, Savinjske čete 5, Žalec, v zaprti 
kuverti s pripisom »za javni natečaj«. 

6. Rok za prijavo je do vključno 15. 6. 1998. 
Poslovni prostor si interesenti lahko ogledajo po predhodnem 
dogovoru z Tatjano Urlep po telefonu 717-121. 

7. Najemnik si poslovni prostor za potrebe svoje dejavnosti uredi 
sam na svoje stroške in priskrbi potrebno upravno tehnično 
dokumentacijo. 

8. Upoštevane bodo samo tiste prijave, ki bodo v celoti ustrezale 
pogojem razpisa. 

9. O izboru najemnika bo odločila komisija dne 17. 6.1998 ob 16. uri. 
10. Pogoj za sodelovanje je plačana varščina v višini enomesečne 
najemnine, ki se nakaže na žiro račun proračuna Občine Žalec, št. 
50750-630-10238 pri Agenciji za plačilni promet Žalec z navedbo 
plačila »za varščino«. 
Ponudniku, ki bo izbran za najemnika, se bo plačana varščina 
obračunala pri plačilu najemnine, drugim udeležencem pa se bo 
vrnila v roku 3 dni, brez obresti. 
11. Izbrani najemnik mora pričeti svojo poslovno dejavnost v 
najkrajšem možnem času (vezanost na pridobitev uporabnega 
dovoljenja). 
12. Poslovni prostor bo predan najemniku v 8 dneh po izboru, o 
najemu bo sklenjena najemna pogodba. 
13. Najemnik prične plačevati najemnino in ostale obratovalne 
stroške s 1. 7. 1998. 

PREDILNICA LAŠKO d.o.o. 
v stečaju objavlja 

JAVNO DRAŽBO 
ZA PRODAJO POSLOVNIH PROSTOROV 

i. Predmet prodaje ' 
Predmet prodaje so nepremičnine - poslovni prostori »Prodajalna' 
Tekstilček« v pritličju poslovno-stanovanjske hiše Zdraviliška I ' 
Laško, površine 105 m^ (pare. št. 168/1), s pripadajočo komunal-' 
no ureditvijo in stavbnim zemljiščem (delež na pare. št. 169/3 in' 
170/2) in ima kot celota po cenitvenem poročilu izvedenca in i 
cenilca gradbene stroke gospoda Draga Žlajpaha, dipl. gradb. ing, i 
z dne 20.11.1997 vrednost 4.458.196,00 SIT 
Nepremičnine iz prejšnjega odstavka bodo prodane kot celota po 
načelu »videno-kupljeno« na javni dražbi, ki bo v sredo,10. junija 
1998, ob 13. uri v sobi št.106/1 Okrožnega sodišča v Celju,' 
Prešernova 22, 3000 Celje. Izklicna cena je 4.458.196,00 SIT ' 

II. Pogoji javne dražbe ' 
Na javni dražbi lahko so^lujejo pravne osebe, ki imajo sedež na' 
območju Republike Slovenije, in fizične osebe, kr so državljani' 
Republike Slovenije in predložijo dokazilo o zagotovitvi varščine <• 
Kupci ne morejo biti fizične osebe, določene v čl.153 ZPPSL. '' 

r 
Zakoniti zastopnik ali pooblaščenec pravne osebe mora predi 
dražbo predložiti izpisek iz sodnega registra za pravno osebo, * 
pooblaščenci pa še pisno pri notarju overjeno pooblastilo zakon/fe-i 
ga zastopnika pravne osebe za draženje in oba z ustrezno listii«( 
izkazati osebno identiteto. Fizične osebe morajo pred dražbo 
predložiti potrdilo o državljanstvu, njihovi pooblaščenci pa še pisno' 
pri notarju Overjeno pooblastilo za zastopanje na dražbi, oba pa 
tudi listino, s katero dokazujeta identiteto. 
Pred javno dražbo mora vsak ponudnik plačati varščino v višini 10 
7o izklicne cene in jo nakazati na žiro račun stečajnega dolžnika, 
številka 50710-690-1034 pri Agenciji za plačilni promet. Ekspozi-
tura Laško, z navedbo »plačilo varščine za javno dražbo«. Pred 
začetkom javne dražbe se mora ponudnik izkazati s potrjenim 
prenosnim nalogom ali položnico. 
Plačana varščina se bo kupcu vštela v kupnino, dražiteljem, ki na 
dražbi ne bodo uspeli, pa se bo vmila v roku treh dni po končani 
javni dražbi brez obresti. 
Dražitelj, ki bo na dražbi uspel, mora skleniti kupoprodajno 
pogodbo v roku 15 dni po opravljeni javni dražbi in plačati celotno 
kupnino na žiro račun stečajnega dolžnika v roku 15 dni po sklenitvi 
pogodbe. Če uspešni ponudnik ne bo sklenil kupoprodajne 
pogodbe in plačal celotne kupnine v določenem roku, lahko 
stečajni dolžnik odstopi od pogodbe, plačano varščino pa zadrži v 
korist stečajne mase. 
Kupec mora pred sklenitvijo kupoprodajne pogodbe stečajnemu 
upravitelju predložiti javno listino pristojnega organa, s katero 
dokazuje, da ne obstojajo dejstva in okoliščine iz I., II. in III. odst 
čl.153 ZPPSL ali poda izjavo, overjeno pri notarju, s katero pod 
materialno in kazensko odgovornostjo izjavi, da ne obstajajo 
dejstva in okoliščine iz I., II. in III. odst. čl.153 ZPPSL. 
Prometni davek, druge dajatve, stroške sestave kupoprodajne 
pogodbe in druge stroške, povezane s prenosom lastništva, mora 
plačati kupec. 
Kupljene stvari bodo kupcu izročene v last in posest po plačilu 
celotne kupnine. 
Pregled cenitvenega poročila oziroma ogled premoženja, ki se 
prodaja, je možen na sedežu stečajnega dolžnika po predhodnem 
dogovoru s stečajnim upraviteljem gospodom Zvonimirom Hude-
jem. Spominska 16, Celje, telefon (063) 34-730 in mobitel (041) 
705-697. 

III. Pravila javne dražbe 
1. Dražbo vodi stečajni upravitelj. 
2. Draži lahko tisti, ki je plačal varščino in to dokaže s pisnim 

dokazilom o plačilu. 
3. Zastopnik dražitelja mora predložiti pooblastilo. 
4. Dražitelji lahko dvigajo ceno za najmanjši znesek 50.000,00 

SIT 
5. Dražitelj je vezan na svojo ponudbo, dokler ni podana višja 

ponudba. 
6. Na dražbi uspe tisti dražitelj, ki ponudi najvišjo ceno. 
7. Dražba Je končana 10 minut po najvišji ponudbi. 
8. Ugovore proti dražbenemu postopku je mogoče vložiti dekle'' 

ni zaključen zapisnik o poteku javne dražbe. 
9. Ugovore reši stečajni upravitelj takoj. 

10. Premoženje proda stečajni upravitelj po navodilih in po'̂  
nadzorstvom predsednika stečajnega senata (čl .154/1 ZPPSL). 



t. SNOPIČ RADIO - INFORMACIJE | ^ 

RADUSKISKRATKI 
(̂ e bi v soboto dopoldne kdo 
j vas, spoštovani bralci in 
jjlušalci, stopil v prostore 
jijia Celje, bi slišal strašno 
ipenje, čudne glasove, vpit-
recitiranje Prešernove Vr-

j ,. Ne, nikomur se zaenkrat 
L radiu še ni utrgalo. Le go-
|ji-ne vaje smo imeli. Tomaž 
jjibenšek, igralec SLG Celje, 
pj jeseni dalje pa predavatelj 
^ govor na AGRFTV, nas je 
[pel v delu. Najprej skupin-

nato posamič. Zadeva bo 
^stala tradicionalna, privoš-
jli si jo bomo večkrat letno, 
jabi izboljšali radijski govor 
jseh, ki nastopamo pred mi-
jjofonom. 
Sna od vaj v skupinskem 

If/u je bila, da smo z enim 
iihom in izdihom zrecitirali 
fvo kitico Prešernove Vrbe. 
jo znamo vsi?« je vprašal 
'omaž. »Seveda!« se je glasil 
jomoglasen odgovor. Prvi dve 
Ktici sta še šli. A ko je bilo 
ttrebno priti do goljfive kače, 
o Luki, Dean in Primož le še 
mndali. »No gospodje, kaj 
wlite?« jih je pobaral Tomaž. 
Bojan Pišek je prišel do ge-

lialne ideje, kaj bi lahko pov-
račilo kihanje radij cev. Ne 
lergija na kaj ali kogarkoli, 
jitiveč klimatske naprave, ki 
laj bi menda prenašale ne-
akšne bacile po radijskih 
rostorih. Zato je naročil Na-
iši Gerkeš, naj direktorja Za-
oda za zdravstveno varstvo 
lag. dr. Ivana Eržena, ki je 
idi mestni svetnik, na eni od 
jj zasliši, ali je njegova hipo-
tea morda pravilna in ali bi 
^govi uslužbenci prišli vzeti 
[bris« naših klimatskih na-
pav. O Natašinih izsledkih in 
pvilnosti Piškove hipoteze 
lomo poročali prihodnji te-
len. 

Radio Celje preide na polet-
no radijsko shemo s 1. juni-
jem. Sašo Matelič je to storil 
že štirinajst dni prej. Glavo si 
je dal čedno postriči. Ali ga ob 
prihodu ciklona kaj zebe, pa 
ne vemo. 

O hozentregerjih prepevajo 
Čuki, od kdaj jih zelo pogosto 
nosi naš Tone Vrabl, pa prav-
zaprav ne vemo. Zdi se nam, 
tako po občutku, da ne more 
biti še dolgo. Zato ugibamo, 
ali ga je za to navdušil Marko 
Vozelj, prav tako še ugibamo, 
ali Toni že obvlada hozentre-
ger ples? 

Te dni so kar trije radijci, ki 
si s pospešenim tempom »rih-
tajo štalco«. Radečanka Ser-
geja Mitič to počne kar v rod-
nem kraju, kjer z Juretom že 
finiširata. Sredi gradbenih del 
sta bila minuli vikend Tomaž 
Lukač in Katka ter Primož 
Škerl in Polona. Ker so časi 
službenih stanovanj, žal, mi-
mo, so se vsi mladi radijci 
morali znajti sami. 

Izjava minulega tedna na 
Radiu Celje je gotovo prišla v 
petek iz ust Jureta Cekute, ki 
ga je Mateja Podjed vprašala o 
resničnosti navedb, da je vple-
ten v trgovino z orožjem. Ker 
je Jure to izvedel dan prej, 
preden je v Celju odpiral po 
dolgem času samostojno raz-
stavo, iz TV dnevnika, je naj-
prej mislil, da je nacionalka 
tolikšno pozornost posvetila 
njemu kot umetniku. Šele na-
to se je zavedel, da pravzaprav 
beseda gre o orožju in ne o 
razstavi. 

Pa še vic prejšnjega tedna, 
ki ga je radijcem povedal 
Dean: »Oprostite, gospod, ali 
vi res znate brati misli?«^ »Se-
veda«, je prepričjivo odvrnil 
vseved. »Potem pa oprostite.« 

PROSTA DELOVNA MESTA 
Območna enefa 

Celje 
Celje: pomožni delavec, zi-

dar za zidanje in ometavanje 
(5), varilec za varjenje v zaš-
čitnem plinu, poštni manipu-
lant, mizar, ključavničar, šivi-
lja (2), stavbni steklar, proda-
jalec živilskih - prehramb. ar-
tiklov, prodajalec tekstilnih-
usnjenih artiklov, gradbeni 
tehnik, gostinski tehnik, eko-
nomski tehnik (2), upravni 
tehnik (3), inženir gradbeniš-
tva, dipl. inž. gradb. za orga-
niz.-tehnolog. dela in zdrav-
nik. 

Šentjur pri Celju: voznik 
avtomehanik, prodajalec, tr-
govinski poslovodja. 

Šmarje pri Jelšah: delavec 
brez poklica (4), živilski dela-
vec v pekarstvu, vrtnar cvetli-
čar, mizar, zidar (3), kuhar, 
natakar in zdravnik. 

Žalec: gradbeni delavec (3), 
pomožni delavec (4), obdelo-
valec kovin, strugar, avtomo-
bilski klepar, strojni mehanik 
(5), prodajalec (4), ekonom-
ski tehnik, ekonomsko ko-
mercialni tehnik in predmetni 
učitelj za slovenski jezik. 

Podrobnejše informacije po 
telefonu, številka 442-630. 

Območna enota 
Velenje 

prodajalec (2), natakar (3), 
ekonomski tehnik, inženir ra-
čunalništva, plesalec, fiziote-
rapevt, akademski glasbenik 
profesor - učitelj violine, kon-
trabasa, flavte, oboe, klarine-
ta, saksofona, fagota, troben-
te, nauka o glasbi in soffegia, 
klavirja, klavirja - korepeti-
torja, violončela, roga, nizkih 
trobil, tolkal, kitare, harmo-
nike in harfe (skupaj 18 delov-
nih mest). 

Podrobnejše informacije 
po telefonu, številka 855-421. 

ROJSTVA I 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
14. 5.: Blaženka PAVIČ CE-

SAR iz Rogatca - deklico. Ro-
mana JELEN iz Celja - dečka, 
Marija HROVAT iz Zreč - deč-
ka in Dijana CVIJANOVIČ iz 
Celja - deklico; 

15. 5.: Mojca TORBENTAK 
iz Celja - dečka, Katica BUR-
KELC iz Prebolda - deklico, 
Alenka SENICA DIACI iz Žal-
ca - dečka, Evelin SIRC iz 
Slovenskih Konjic - deklico in 
Darja AJDNIK iz Celja - dekli-
co; 

16. 5.: Božiča .lURIČ iz Šent-
jurja - deklico, Klavdija 
TURNŠEK iz Rogaške Slatine -
dečka, Polonca SELIH iz Štor -
dečka in Anica ZADNIK iz 
Velenja - dečka; 

17. 5.: Saša KRAJNC SMA-
JILO iz Šempetra - deklico, 
Melita IRŠIČ iz Tepanja - de-
klico, Marjetica JOVAN iz 
Griž - dečka in Suzana GLO-
BOVNIK iz Celja - dečka; 

18. 5.: Metka SATLER s Pol-
zele - dečka, Tanja STOPIN-
ŠEK iz Kozjega - dečka, Blan-
ka VASLE s Polzele - dečka in 
Mirjam HABJAN iz Celja - de-
klico; 

19. 5.: Elvira STOPICA iz 
Šmarja - dečka, Anita DEBE-
LAK iz Kozjega - dečka, Nata-
lija CVIKL iz Celja - deklico in 
Bernarda BLATNIK iz Nazarij 
- dečka; 

20. 5.: Vera RAMOT iz Zg. 
Ložnice - dečka, Silva KINCL 
iz Grobelnega - deklico, Slav-
ka KREBS z Ljubnega ob Savi-
nji - deklico in Brigita MRŠIČ 
iz Prebolda - dečka; 

21. 5.: Urška BURJA ŽNI-
DARŠIČ iz Celja - deklico, 
Danica MUSI iz Laz v Tuhinju 

- dečka, Marija PLEVČAK iz 
Podplata - deklici, dvojčici, 
Natalija KRONEKER iz Slo-
venskih Konjic - dečka in Ma-
rija OMERZU iz Podčetrtka -
deklico. 

POROKE 
Celje 
Poročilo se je 11 parov: 

Matjaž GAJŠEK iz Šentjurja in 
Nataša INKRET iz Celja, Ro-
bert ŠTEPIHAR iz Celja in Ber-
narda SKALEJ iz Šentjurja pri 
Celju, Zdenko SKAZA in Po-

'lona KOROŠEC, oba iz Celja, 
Matej ZALUBERŠEK iz Vele-
nja in Marjeta MAROLT iz 
Mozirja, Miran ZUPANC in 
Mateja URH, oba iz Celja, 
Leon BORNŠEK in Barbara 
RAVIJEN, oba iz Celja, Stan-
ko BREŽNIK in Erika ČAN-
DER, oba iz Celja, Bogdan 
BLAZINŠEK iz Celja in Darja 
REMŠKAR iz Ajdovščine ter 
Nermin MAŠIČ iz Šentjurja in 

jlejhana MUSIČ iz Velenja. 

Šentjur pri Celju 
Poročilo se je 5 parov: Ro-

man FERLEŽ iz Grdine in Jel-
ka MASTNAK iz Lokarij, 
Aleksander VODENIK iz Vrh 
in Marija KUMBERGER iz 
Podgaja, Branko DOBERŠEK 
in Andreja VERK, oba iz Šent-
jurja, Robert VREČKO iz Pe-
čovja in Petra GOLEŽ iz Šent-
jurja ter Andrej FRECE iz Li-
boj in Klavdija LENART iz 
Zgornjih Selc. 

Šmarje pri Jelšah 
Poročili so se: Robert KLA-

SIČ in Anita ANDERLIČ, oba 
iz Tuncovca, Štefan POTOČ-
NIK iz Gabrnika in Andreja 
BAH iz Brezja pri Podplatu, 
Andrej ČEBULAR in Lidija 
FIDERŠEK, oba iz Sp. Negonj, 

Peter ŠKET iz Sp. Gabrnika in 
Ksenija Vrtovšek iz Cest ter 
Jože BELE iz Kočic in Martina 
VOLF iz Završ pri Grobelnem. 

Velenje 
Poročili so se Andrej HRO-

VAT iz Velenja in Andelka 
SUUIČ iz Vodnjana, Matjaž 
FRIŠKOVEC iz Škal in Lidija 
PRISTUŠEK iz Plešivca, Go-
rančo LOLOVSKI iz Velesa in 
Tatjana GOLUB iz Velenja, To-
maž BREZOVNIK in Barbara 
OCVIRK, oba iz Kal ter Jože 
STROPNIK iz Skornega pri 
Šoštanju in Anka ZAGORIČ-
NIK iz Florjana. 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Ana KOVAČ iz 

Lahomnega, 62 let, Jožef AN-
TOLINC iz Rogaške Slatine, 
88 let, Ernestina VIDENŠEK iz 
Zlateč, 62 let, Viktor GROBIN 
iz Grlič, 84 let, Jožefa VALEN-
ČAK iz Celja, 83 let. Barbara 
KOČNIK iz Spodnjega Grušov-
ja, 86 let, Mihael KOREN iz 
Celja, 91 let, Ljudmila GABER 
iz Svetelke, 66 let. Srečko 
PRATNEMER iz Celja, 77 let, 
Milan PAVIČ iz Podplata, 58 
let, Jožefa ZUPANC iz Celja, 
90 let, Janko BUKOVEC iz Pre-
bolda, 49 let, Elizabeta JAKO-
PIN, 49 let, Frančiška MRAV-
LAK iz Celja, 89 let, Marijan 
MASTNAK iz Prožinske vasi, 
59 let, Marija FINKŠT iz Ce-
lja, 88 let in Marija ADAMIČ 
iz Ivence, 92 let. 

Šentjur pri Celju 
Umrla sta Jožef TANŠEK iz 

Gorice pri Slivnici, 69 let, in 
Amalija MATKO iz Šentjurja, 
72 let. 

Šmarje pri Jelšah 
Umrla sta - Rajmund 

VIZJAK iz Vinskega Vrha pri 
Šmarju, 79 let, in Jožef 
GROBELŠEK iz Verač, 90 let. 

Velenje 
Umrli so: Marija VITANC iz 

Šmatevža, 82 let, Julijana 
MEDVED iz Radeč, 74 let, Ma-
rija GRAŠIČ iz Kristan Vrha, 
78 let. Anton VETRIH iz Vele-
nja, 36let, Marija ŠTEFANČIČ 
iz Paške vasi, 66 let, Neža 
KUŠER iz Velenja, 59 let in 
Mara LAZIČ iz Mislinje, 44 
let. 

Žalec 
Umrl i so: Bogomir POD-

GORŠEK iz Prebolda, 82 let, 
Vladimir OSTERMAN iz Ma-
lih Braslovč, 74 let, Leopoldi-
na DERČA iz Gomilskega, 74 
let, Martin BREŽNIK iz Galici-
je, 86 let in Frančiška KLEP iz 
Dobriše vasi, 83 let. 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
četrtek, 21.5. ob 11.00: VI 

sprašujete, inšpektor 
Klanjšek odgovarja 

Novi prometni zakon je na slovenskih 
'Cestah vsaj v prvih treh tednih nekoliko 
upočasnil in umiril večino slovenskih voz-
•̂ ikov. Res pa je, da zakon prinaša kup 
'Nejasnosti, dvoumnosti, kar kažejo tudi 
•^še oddaje, ko v studiu gostimo inšpek-
torja Franca Klanjška iz UNZ Celje, ki 
"Odgovarja na vaša vprašanja. Tudi danes 
^oste zopet poslušalci tisti, ki boste s 
^^ojimi vprašanji oblikovali oddajo. 

Od ponedeljka do petka ob 
11.05: Želeli ste, poslušajte! 
s 1. junijem pričnemo na Radiu Celje s 

['oletno shemo, ki prinaša veliko glasbe. 

nagradnih iger in zabave. Od ponedeljka 
do petka boste vse do septembra lahko 
poslušali glasbo po lastnem izboru. Ka-
ko? Na dopisnico napišite svojo glasbeno 
željo in izvajalca, mi pa vam bomo melo-
dijo zavrteli od ponedeljka do petka med 
11. in 12. uro. Po deset pisnih glasbenih 
želja dnevno bomo izpolnili. Kdaj bo na 
vrsti vaša, boste izvedeli, če nas boste 
redno poslušali! Dopisnico lahko napiše-
te že danes in jo pošljete na naslov: Radio 
Celje, Prešernova 19, 3000 Celje. 

od ponedeljka do petka ob 
16.30: Ližite z nami! 

Pet minutne oddajice, v katerih vam 
bomo zastavljali po eno nagradno vpra-
šanje, vi pa boste za pravilni odgovor 
prejeli slasten sladoled v slaščičarni Can-
non No.l na Prešernovi ulici v Celju. 

Dvakrat mesečno pa: če boste dobro po-
slušali Radio Celje, boste izvedeli geslo, s 
pomočjo katerega bo prvih deset, ki bo 
pridirjalo do omenjene slaščičarne, dobi-
lo brezplačen sladoled. Ližite torej z na-
mi! 

Vsak torek, ob 12.10 od 
junija do septembra: 
Zlatorogovo rolan je 

Skrili se vam bomo v eno od gostiln na 
Celjskem. Vam dajali radijske namige kje 
smo, vi pa boste uganjevali, kam smo se 
skrili. Prvi, ki bo po telefonu uganil, kje 
je skrita ekipa, bo prejel nagrado. Nagra-
jen bo tudi tisti, ki bo prvi nato pridrvel v 
gostilno in pocukal za rokav voditeljico 
ali voditelja oddaje, s simboličnimi na-
gradami pa bomo nagradili še prvih de-
set naslednjih obiskovalcev gostilne. 

Rolajte se z Radiom Celje in Pivovarno 
Laško! 
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Je res kriv sodnik? 
Končana pogajanja med vlado ter Adolfom Štormanom in Darkom Zupanom 

Darko Zupan, član Repub-
likancev iz Velenja, je pred 
vladino palačo v Ljubljani 
gladovno stavkal od 26. 
marca do 21. maja, ker naj bi 
ga država oškodovala s pro-
tipravnim odvzemom orož-
ja, ki sta ga s Štormanom na 
zakonit način nabavila v le-
tu 199L Zupan je nehal stav-
kati,, ko mu je država oblju-
bila povračilo v znesku 18 
milijonov 600 tisoč tolarjev, 
pravosodni minister pa je ob 
tej priložnosti priznal napa-
ko, ki da jo je storila država, 
istočasno pa s prstom poka-
zal na Celje, na tožilstvo in 
sodstvo. 

Po nabavi večje količine 
orožja (110 pušk Makarov) in 
kasnejši delni prodaji na Hr-
vaško, ki je takrat že bila v 
vojni, sta Štorman in Zupan 
januarja leta 1992-nameravala 
določeno količino orožja pro-
dati tudi nekemu hrvaškemu 
kupcu, predaja pištol in dveh 
pušk pa je bila dogovorjena v 
ljubljanskem Tivoliju. Takrat 
so ju v Tivoliju obstopili poli-
cisti - specialci, ju aretirali in 
jima orožje odvzeli, ker naj bi 
bilo pridobljeno na nezakonit 
način. 

Sledil je sodni postopek; 5. 
maja 1992"^e bila vložena zahte-
va za preiskavo, sodni spis pa se 
je iz Celja selil na sodišče v 
Velenje in nazaj v Celje na 
okrožno sodišče, da bi končno 
šele 12. februarja 1996 pristal 
na okrajnem sodišču. Tožilstvo 
je medtem obtožnico krčilo do 
te mere, da sta kot sporni ostali 
le še dve ostrostrelni puški. Ob-
tožena sta namreč med postop-
kom na sodišču razpolagala s 
številnimi materialnimi dokazi 
o zakonitosti nakupa orožja. 
Zadeva se je, tudi zaradi iskanja 
ključnih dokumentov (raču-
nov) ki naj bi jih iz tujine priba-
vila policija, na sodišču vlekla 
in junija lani zastarala ter s tem 
postala pravnomočna, pot do 
pravice oziroma odškodnine pa 
je Zupan poiskal in našel v 
gladovni stavki. 

Slovenski pravosodni mini-
ster Tomaž Marušič je v svoji 
izjavi za javnost s prstom po-
kazal na celjsko tožilstvo in 
sodišče, ko je dal pobudo za 
uvedbo disciplinskega po-
stopka zoper celjsko tožilko 
in okrajnega sodnika, ki je 
šele od februarja predlani vo-
dil postopek proti Adolfu 
Štormanu in Darku Zupanu. 

Kako so na to ministrovo 
(preslabo pretehtano) »obtož-

bo« reagirali na celjskem so-
dišču? Za izjavo smo prosili 
sodnika Vladimirja Klariča, 
predsednika Okrajnega sodiš-
ča v Celju, ki je dejal: »V tem 
primeru je naše sodišče odgo-
vorno kvečjemu za dve ostro-
strelni puški, ki sta še ostali 
kot predmet obtožnice, in 
zdaj naj bi naš sodnik disci-
plinsko odgovarjal za vse mo-
rebitne nepravilnosti v celot-
nem postopku! Očitki letijo 
na enega najboljših sodnikov 
na okrajnem sodišču, ne gle-
de na to oceno pa sem prepri-
čan, da ne morem sprejeti 
ministrove pobude za uvedbo 
disciplinskega postopka zo-
per tega sodnika. Sploh pa to 
ni noben eklatanten primer 
sodnika, ki bi ga bilo treba 
disciplinsko obravnavati za-
radi zastaranja zadeve. 
Spomnimo se jih nekaj: zade-
vi Hit, Elan, zadeva s sloven-
skim policijskim avtomobi-
lom na Hrvaškem, da o števil-
nih parlamentarnih postop-
kih, ki niso bili rešeni v man-
datu, sploh ne govorim. In 
zdaj naj bi bil naš sodnik pri 
tej obširni zadevi odgovoren 
zaradi golih dveh pušk, vred-
nih 50 tisoč tedanjih dinar-
jev!« 

MARJELA AGREŽ 

BRALCI SPRASUJETE, ! 
INŠPEKTORODGOVARJAi 

FRANCI KLANJŠEK 

Slavko iz Celja sprašuje, 
ali je počasna vožnja z mo-
tornim vozilom sankcioni-
rana? 

Zakon o varnosti v cestnem 
prometu predvideva ustrezne 
ukrepe tudi zoper tiste vozni-
ke, ki vozijo počasneje ali bis-
tveno počasneje, kot je to do-
voljeno s splošno omejitvijo 
hitrosti ali s postavljenim pro-
metnim znakom. 

Voznik, ki vozi na čela kolo-
ne s hitrostjo, ki je nižja od 
največje dovoljene hitrosti, pa 
se za takšnim vozilom nabere 
kolona vozil, ki takšnega vozi-
la zaradi prometnih razmer ne 
more varno prehiteti, mora na 
prvem primernem kraju zape-
ljati toliko izven vozišča, da 
ga kolona varno prehiti ali 
odpelje mimo. Nato se lahko 
takšen voznik ponovno vklju-
či v promet. Če je hitrost vozi-
la, ki vozi na čelu kolone za 50 
odstotkov nižja od dovoljene 
hitrosti, pa kolona vozil tak-
šnega vozila ne more varno 
prehiteti, mora voznik počasi 
vozečega vozila vklopiti vse 
štiri smerne kazalce in na pr-
vem primernem mestu zape-
ljati izven vozišča, da mimo 
odpelje za njim vozeča kolo-
na. 

Osnovni pogoji, ki vozniku 
nalaga obveznost, da se umak-
ne z vozišča so: 

-počasnejša vožnja od dovo-
ljene hitrosti in 

-za njim vozeča kolona vo-
zil, ki počasnega vozila ne 
more varno prehiteti. 

Za voznika, ki ne ravna v 
skladu s prej omenjeno vsebi-
no, je predvidena denarna ka-
zen 10.000 tolarjev. Izreče jo 
policist na kraju ugotovitve 
prekrška. 

Janez iz Žalca sprašuje, 
kako je z uporabo meglenk v 
prometu? 

Uporaba meglenk je z zako-
nom dovoljena le, kadar je 
vidljivost manjša od 50 m. 
Meglenke se v skladu z novo 
prometno zakonodajo lahko 
uporabljajo le izjemoma in 
bistveno bolj restriktivno kot 
v preteklosti. V praksi to po-
meni, da je luči za meglo pod-
nevi in ponoči v normalnih 
vremenskih razmerah ne sme-
jo uporabljati. 

Za nepravilno uporabo me-
glenk je predvidena denarna 
kazen 10.000 tolarjev. Izreče 
jo policist na kraju prekrška. 

utopitev 
Do nesreče s tragičnim 
>ncem je prišlo v nedeljo, 
i. maja popoldne na Žal-
;em. 
Tega dne je 26-letni Bojan 
iz Kamenč lovil ribe v poto-

I Trnavca. Ker ga do večera 
bilo domov, so ga pričeli 

^ati in ga našli v približno 70 
1 globoki vodi. Glede na to, 
I je bil pokojni bolnik, je 
'lo mogoče, da je bila smrt 
»sledica napada, značilnega 
I njegovo dolgotrajno bole-
in. M.A. 

Tatvina denarja 
v sredo, 20. maja popoldne, 

se je neznani storilec zadrževal 
v skladišču prodajalne Mladin-
ska knjiga na Linhartovi ulici v 
Celju, kjer se mu je ponujala 
odklenjena priročna blagajna. 
Iz blagajne je ukradel okoli 
400 tisoč tolarjev gotovine. 

Dirka Z ukradenim 
ciiom 

v ponedeljek, 25. maja zve-
čer, je bil s parkirišča na Tom-
šičevi cesti v Velenju ukraden 
osebni avtomobil Renault 
Clio, last Silva P. iz Velenja. 
Že okoli 20. ure so policisti PP 
Slovenske Konjice ukradeno 
vozilo opazili med vožnjo 
skozi Dražo vas. Ker se voznik 
ni hotel ustaviti, so mu poUci-
sti slediU do Brega pri Konji-
cah, kjer je voznik med divja-
njem zapeljal s ceste. Kljub 
temu, da je voznik zbežal, so 
ga policisti kmalu izsledili in 

ga prijeli ter ugotovili, da je 
ukradeno vozilo vozil 37-letni 
Franc H. iz Maribora. 

Izginilo gorsko kolo 
v sredo, 20. maja popoldne, 

je neznani storilec ukradel 
moško gorsko kolo znamke 
Scott, modre barve in s poseb-
nim karbonskim okvirjem. 
Kolo je stalo pred stanovanj-
skim blokom na Trubarjevi 
ulici v Celju, lastnik Vjekoslav 
J. pa je oškodovan za okoli 
450 tisoč tolarjev. 

Vlomil V pisarno 
Uroš F. je v ponedeljek zju-

traj ugotovil, da je ponoči nek-
do vlomil v njegovo pisarno 
na Stanetovi ulici v Celju. Sto-
rilec je odnesel prenosni raču-
nalnik Philips, steklenico vi-
skija, dve moški srajci in dva 
kompleta izvijačev. Škoda 
znaša okoli 300 tisoč tolarjev. 

Tat pred Peklom 
v noči na 25. maj je nekdo 

vlomil v kiosk Turističnega 
društva Šempeter, ki stoji pri 
Jami Pekel. Iz kioska je ukra-
del dve žepni svetilki in večjo 
količino sladoleda. Storilec je 
vlomil tudi v skladišče lokala -
brunarico in iz notranjosti od-
nesel več steklenic žganih in 
brezalkoholnih pijač, dele 
glasbenega stolpa, kavo, raz-
lične cigarete in sladkarije. 
Omenjeno turistično društvo 
je oškodovano za približno 
200 tisoč tolarjev. 

Oskrbel se je s 
pijačo 

v noči na 21. maj je nekdo 
vlomil v skladišče alkoholnih 
in brezalkoholnih pijač na 
Vrečar je vi ulici v Žalcu. Od 
tam je odpeljal več palet s 

pivskimi pločevinkami Zlato-
rog, več zabojev s steklenica-
mi Jeruzalemčana in Refoška, 
več zabojelt- brezalkoholnih 
pijač in 6 kilogramov kave. 
Lastnica Nada P. je oškodova-
na za okoli 700 tisoč tolarjev. 

Napadel zlatarno 
v noči na 21. maj je neznani 

storilec vlomil v Zlatarno Sa-
fir na Polzeli. Ukradel je več 
izdelkov iz zlata in srebra, 
okoli 80 kg težak prenosni 
trezor, v katerem je bil denar, 
razhčni dragulji in dva platoja 
z nakitom iz rumenega zlata. 
Lastnik Boris Ž. je oškodovan 
za približno 4 milijone tolar-
jev. 

izginila umetnina 
v četrtek, 21. maja med 

12.30 in 14. uro, je neznani 
storilec vlomil v stanovanjsko 
hišo v Ljubiji pri Mozirju. Tam 
je ukradel umetniško delo sli-
karja Jožeta Ciuhe, na kateri so 
upodobljeni liki škofov. Last-
nik Dominik M. je oškodovan 
za približno 300 tisoč tolarjev. 

Razbil izložbo 
Minulo soboto ali v noči na 

nedeljo se je neznani storilec 
lotil prodajalne Optika Fortuna 
na Šaleški cesti v Velenju. Razbil 
je izložbeno okno prodajalne in 
ukradel okoli 20 sončnih očal 
različnih znamk, ki jih bo zdaj 
vneto ponujal na črnem trgu. 
Podjetje Konsip je oškodovano 
za okoli 200 tisoč tolarjev. 

Zmikavt V vili 
v nedeljo, 24. maja je nez-

nani storilec kradel v Vili Her-
berstein na Kopališki cesti v 
Velenju. Ukradel je sestavne 
dele glasbenega stolpa Pio-
neer, videorekorder Koerting 
in nekaj zavojev cigaret Marl-
boro. Gorenje Gostinstvo Ve-
lenje je oškodovano za okoli 
100 tisoč tolarjev. M.A. 

Padel z 
lestve 

V torek, 19. maja po-
poldne, je prišlo do delov-
ne nezgode v Celju. 

Vincenc Š. (67) je na vrtu 
svoje stanovanjske hiše ža-
gal veje na drevesu, pri tem 
pa mu je na mokri lestvi 
zdrsnilo in je padel na tla. 
Pri padcu je z glavo udaril 
ob betonski robnih in utr-
pel posebno hude telesne 
poškodbe. 

Padec s 
tovorniaka 
v soboto, 23. maja okoli 

13. ure, se je pripetila de-
lovna nezgoda v podjetju 
Inntai v Petrovčah, 

Do nesreče je prišlo, ko 
je 52-letni Ivan O. na tovor-
no vozilo nalagal elemente 
montažne hiše. Med nala-
ganjem mu je spodrsnilo in 
je zato padel s tovornjaka 
na tla ter pri tem utrpel 
hude telesne poškodbe. 

M.A. 

pogubna 
ljubezen 
po poskusa umora je 
fi§lo v četrtek, 21, maja 

15.10 uri v bližini Vile 
^rberstein v Velenju, 
jorilca so kmalu prijeli, 
taljenje mlade ženske pa 
(viselo na nitki. 
Med srečanjem in prepi-

pn je Goran Ž., 31-letni 
(Žavljan ZRJ, iz žepa po-
gnil malokalibrsko pišto-
V obliki nalivnega peresa 
ustrelil v glavo svojo pri-

{eljico, 22-letno Selmo S. 
Velenja. Strelne rane so 

le tako hude, da je bilo 
rijenje mlade ženske 
K)čno ogroženo. 
iOsumljenca so policisti 
i prijetju pridržali v celj-
% Zaporih in mu orožje , 

^ze l i , s kazensko ovadbo -
^ so ga naslednji dan pri-
|dli k preiskovalnemu 
Idniku Ovadba ga breme-
^ kaznivega dejanja po-
kuša umora. 
iz neuradnih virov smo 

Ivedeli, da je Goran Ž. v 
felenju bival začasno in bi 
6 bil moral v kratkem vrni-
[nazaj v svojo državo. Kra-
ek obisk v Velenju je izko-
Btil tudi zato, da bi svoje 
bkle Selmo prepričal, naj 
I njim odpotuje v Jugosla-
^ in tam z njim ostane, 
lacionalna pripadnost je 
II glavni razlog, da se žen-
ka ni mogla odločiti za 
ikšen korak, ko pa je to 
Ipjo odločitev svojemu 
[ijatelju jasno povedala, 
t je zgodilo... 

I Goran Ž. je v Velenju bi-
la! že pred leti, bil je po-
flicni nogometaš in takrat 
e spoznal Selmo. Čez čas 
le je moral vrniti nazaj v 
irbijo, bil pa je prepričan, 
ia bo za njim prišla tudi 
legova izbranka. M.A. 
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NOČNE 
CVETKE 

• v torek, 19. maja popoldne 
je bila potrebna intervencija v 
bifeju trgovine na Lavi. Javni 
red in mir je kršil alkoholno 
razposajeni Marjan R. Ker ob 
prihodu policistov ni kazal zna-
kov, da se bo umiril, so ga 
odpeljali in pridržali do strezni-
tve. 
• Na Šaranovičevi je bil 20. 
maja ponoči vznemirljiv Dra-
gan F. iz Žalca. Ker mu njegova 
bivša soproga ni hotela odpreti 
vrat, je bil vse bolj glasen, njeno 
srce pa je poskušal omehčati 
tudi s tem, ko je tolkel po 
vratih. Ni mu uspelo. 
• V sredo ponoči je bilo nape-
to tudi v lokalu Vitis na Tehar-
jah, kjer sta se grdo gledala in 
prepirala Brigita M. in Darko T. 
Krajšo je potegnil Darko, ko ga 
je Brigita parkrat focnila. 
• V stanovanjski hiši na De-
lavski je bil 22. maja popoldne 
sosedski špetir, v katerem je 
Drago M. Idofnil Ljudmilo K. 
• Sobotna noč je bila za stano-
valce na Opekarniški nevzdrž-
na, ko so morali poslušati glas-
bo, ki jo je na vso jakost navijal 
Matjaž T. Na opozorilo patrulje 
je bil DJ Matjaž ubogljiv. 
• V nedeljo ob pol petih zju-
traj so se na parkirišču pred 
diskačem Jungle na vse prete-
ge drli Jože C., Dragan N. in 
Aleš B. M.A. 

Politik, ki je vabil z 
zvijačami 

Celjski kriminalisti sestavljajo kazensko ovadbo zoper Matjaža Gerlanca, prvaka 
Nacionalne socialne zveze Slovenije 

Govorice so se že lep čas 
širile,, pre jšnj i teden pa so 
na UNZ Celje potrdili infor-
macijo, da na j bi se Matjaž 
Gerlanc (32) iz Velenja uk-
varjal z nečednimi posli. 
Gre za goljufije, zb i ran je 
obvestil za skora jšn jo ka-
zensko ovadbo pa se nada-
l juje . 

Lani in tudi še letos naj bi 
Gerlanc v različnih časnikih 
in televizijskih oglasih ponu-
jal razne zaposlitve, vabil je 
na najrazličnejše tečaje, zbi-
ral prednaročila za Zastavine 
avtomobile Yugo, vabil na 
skupinske oglede zanimivih 
nogometnih tekem, ponujal 
je posojila, pripravljal turi-
stična potovanja in še kaj. 
Deloval je pod izmišljenimi 
imeni podjetij, npr. MEGA 
Salzburg, MEGA Dobrna ipd. 

Ker so bile te ponudbe izred-
no mamljive, je bil odziv pre-
cejšen. Tako so ljudje vplače-
vali določene zneske (kot 
prijavnino) na žiro račun, za 
katerega se je ugotovilo, da 
je Gerlančev. Denar je prite-
kal, osumljeni pa je ponujene 
»usluge« odpovedoval. Na 
tak način naj bi se na njego-
vem žiro računu nabralo za 
najmanj dva milijona tolarjev 
denarja naivnih oseb. Še 
pred kratkim so se v progra-
mih lokalnih televizijskih po-
staj na našem območju po-
javljale ponudbe, s katerimi 
je Nacionalna socialna zveza 
Slovenije vabila na nenavad-

no poceni letovanja ob mor-
ju, oglasi so občane vabili, 
naj se pridružijo akciji zbira-
nja stav o uvrstitvi moštev na 
bližajočem se svetovnem 
mogometnem prvenstvu v 
Franciji itd. 

Na upravi kriminalistične 
službe UNZ Celje so doslej 
prejeli dvajset prijav oškodo-
vancev, predvidevajo pa, da je 
bilo goljufij oziroma ogoljufa-
nih oseb še veliko več. Zato 
pozivajo vse, ki so bili na tak-
šen ali podoben način oško-
dovani, da goljufijo prijavijo 
na UNZ Celje, na tel. št. 442-
420. 

M.A. 

PROMETNE NEZGODE! 
Ni mu uspelo 

ustaviti 
Na magistralni cesti zuna j 

naselja Ločica pri Vranskem 
se je v torek, 19. maja do-
poldne, pripetila nezgoda, v 
kateri sta bila ranjena dva 
udeleženca. Škoda na vozi-
lih znaša okoli 1 milijon to-
larjev. 

Peter Š. (51) iz Domžal je 
vozil tovorni avtomobil iz sme-
ri Trojan proti Vranskem. Ko se 
je pred njim vozeči tovornjak 
začel ustavljati (voznik je rav-
nal po navodilih cestarjev, ki 
so kosili travo ob vozišču), se 
je poskušal ustaviti tudi voz-
nik Peter Š., to pa mu zaradi 
mokrega in spolzkega vozišča 
ni uspelo. Da bi preprečil trče-
nje s tovornjakom, je zapeljal 
levo, kjer je trčil v nasproti 
vozeči tovornjak, ki ga je vozil 
32-letni Franc N. iz Zaplanine. 
V nesreči je voznik Peter Š. 
utrpel hude telesne poškodbe, 
voznik Franc N. pa je bil lažje 
ranjen. 

Otrolc pritekel na 
cesto 

Na Trubarjevi ulici v Laš-
kem se je v četrtek, 21. maja 
popoldne, pripetila nezgo-
da, v kateri je hude telesne 
poškodbe utrpel otrok. 

Dragica Č. (38) iz Laškega 
je vozila osebni avtomobil po 
enosmerni Trubarjevi ulici v 
Laškem. Ko je pripeljala v ne-
posredno bližino osnovne šo-
le Primoža Trubarja, kjer se je 
igrala skupina otrok, je z nje-
ne leve strani nenadoma pri-
tekel na cesto 10-letni Gašper 
iz Marija Gradca. Vozilo ga je 
zadelo s sprednjim delom in 
ga zbilo po vozišču. 

Trčenje v križišču 
Na lokalni cesti v Trnov-

Ijah se je v soboto, 23. maja 
dopoldne, pripetila nezgo-
da, v kateri se je ena oseba 
hudo telesno poškodovala. 

Stanislav Z. (45) iz Iveiic^ 
vozil osebni avtomobil 
smeri Zadobrove proti u 
bečni. V križišču s Cesto' 
Ljubečno je trčil v 67-letnft 
kolesarja Vinka J. iz Trnovf 
ki je zavijal levo proti Zg, 
brovi in ki je pri trčenju utrp 
hude telesne poškodbe. 

Padel s 
kolesom 

Na Trški cesti v naseh 
Podčetrtek se je v soboto, j 
maja dopoldne, pripeti 
nezgoda, v kateri se je hui 
ranil kolesar. 

Iztok B. (17) iz Podčetn 
je vozil kolo po Trški cesti, 
je zapeljal čez betonski ri 
nik hodnika za pešce, se« 
je na kolesu zlomil nosili 
prednjih vilic, zato je padelj 
vozišču in se hudo telesi 
poškodoval. 

Prevračal se je p̂  
pobočju 

Na lokalni cesti zunaj n, 
selja Škedenj se je v sobot 
23. maja popoldne, pripeta i 
nezgoda, v kateri je ena os ^ 
ba utrpela hude telesne po i 
kodbe. 

Ervin K. (53) iz Škednjai 
vozil osebni avtomobil i, 
smeri Špitaliča proti Žičan 
Med vožnjo po klancu na\'! 
gor, je v desnem ovinku zap 
Ijal desno z vozišča, kjer sei 
na strmem pobočju vozilo n 
kajkrat prevrnilo. Voznik E 
vin K. je utrpel hude telesi 
poškodbe. 

Z mopedom 
v gozd 

Na lokalni cesti zuna j na 
selja Bele Vode se je v nede 
Ijo, 24. maja popoldne, pri 
petila nezgoda, v kateri sej 
hudo telesno poškodovj • 
voznik kolesa z motorjem. 

Andrej G. (18) iz Velenja), 
vozil kolo z motorjem iz sd 
ri Florjana proti Belim V( 
dam. Zunaj naselja Bele Vo£" 
je v levem preglednem ovii ^ 
ku zapeljal z vozišča desno i 
v gozd, kjer je padel in s ^ 
hudo telesno poškodoval, j, 

Trcilvškarpo |[ 
Na magistralni cesti v n i 

sel ju Hotemež se je v pon% 
deljek, 25. maja zjutraj , pff 
petila nezgoda, v kateri se) ^ 
ena oseba hudo telesno pô , 
kodovala. i 

Nedžad S. (24), državlja f 
BiH, je vozil osebni avtomobi 
iz Vrhovega proti Radečam j 
Ko je v naselju Hotemež pi* 
peljal v blagi desni ovinek (P* 
klancu navzgor), ga je na ITI" 
krem vozišču zaneslo na n̂ s j 
protni vozni pas, kjer je voZ j 
lo trčilo v kamnito škarpo ' 
cesti. V nesreči se je hud' 
telesno poškodoval sopotni' 
26-letni Emir S., državljan 
H. : 

Podlegel v 
bolnišnici 

Za posledicami prometu^ 
nesreče, ki se je zgodila 
maja v križišču Kersnikove 
Oblakove uUce v Celju, je 
maja v celjski bolnišnici 
dim poškodbam podlegel 
letni Simon Š., ki je bil v 
sreči udeležen kot sopotf', 
na motornem kolesu. 

GORELOJE 
Avtomobili v 

plamenih 
V minu lem tednu je priš-

lo do požara kar na štirih 
osebnih avtomobilih, v 
vseh pr imer ih pa je bil 
vzrok požarov dotrajanost 
naprav. 

V sredo, 20. maja dopold-
ne, je prišlo do požara na 
osebnem avtomobilu Zastava 
Jugo Florida, last Borisa T. iz 
Zlakove. Ogenj, ki so ga gasili 
gasilci iz Zreč, je vozilo po-
vsem uničil, tako da gmotna 
škoda znaša okoli 250 tisoč 
tolarjev. Do požara je prišlo 
zaradi dotrajanosti dovodne 
cevi za gorivo. 

Istega dne v popoldanskem 
času je zaradi kratkega stika 
nastal požar na osebnem vo-
zilu VW Golf, ki je bil parkiran 
na Prešernovi cesti v Velenju. 
Ogenj je uničil akumulator in 
izolacijo pokrova motorja. 
Lastnik Srečko V. iz Topolšice 
je oškodovan za okoli 10 tisoč 
tolarjev. 

Prejšnji četrtek zvečer je na 
lokalni cesti v Zbelovski Gori, 
zaradi kratkega stika na elek-
trični napeljavi, med vožnjo 
izbruhnil požar na starejšem 
osebnem avtomobilu, ki ga je 
vozil lastnik Jožef K. Ko se je 
ustavil in vozilo zapustil, se je 
ogenj razširil na vso vozilo in 
je, kljub posredovanju gasil-
cev iz Zbelovega in Sloven-
skih Konjic, v celoti zgorelo. 
Gmotna škoda znaša okoli 
300 tisoč tolarjev. 

V soboto, 23. maja popold-
ne, je prišlo do požara na 

osebnem avtomobilu Lada 
Sariiara, ki je bil parkiran na 
Gosposki ulici v Celju. Prei-
skovalci so ugotovili, da je 
požar nastal zaradi napake 
na električni napeljavi, gmot-
na škoda pa znaša okoli 100 
tisoč tolarjev. M.A. 

Radarske kontrole bodo... 
• v petek, 29. maja popoldne na območju Šentjurja, 
• v noči na 30. maj na območju Mozirja in Celja, 
• v nedeljo, 31. maja v popoldanskem času na območju 
Celja in Rogaške Slatine, 
• v ponedeljek, 1. junija dopoldne na območju Mozirja, 
popoldne Celja in Šentjurja, 
• v torek, 2. junija dopoldne na območju Rogaške Slatine, 
popoldne Žalca in Laškega, 
• v sredo, 3. junija dopoldne na območju Celja in Šmarja, 
popoldne na območju Mozirja, 
• v četrtek, 4. junija dopoldne na območju Žalca, popoldne 
Celja in Laškega. 

Laserski merilnik hitrosti bo do 1. junija »na preži« na 
območju Šmarja pri Jelšah in Laškega. «. 

30. tekmovali je Kaj veš o 
prometu 

Občina Žalec, svet za 
preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu, je 
pripravila 30. občinsko 
tekmovanje Kaj veš o 
prometu. 

Nastopilo je 72 učen-
cev in učenk iz devetih 
osnovnih šol občine, ki 
so se pomerili v testira-
nju ter spretnostni in 
ocenjevalni vožnji po 
prometnih površinah. 

V mlajši skupini je 
med posamezniki zma-
gal Jernej KnežeVič iz OŠ 
Griže, sledi Tina Kok iz 
OŠ Braslovče, Žiga Grič-
nik iz OŠ Griže itd. Ekip-
no je zmagala OŠ Bra-
slovče z 2115 točkami, 
sledi OŠ Griže z 2105, OŠ 
Šempeter z 2090 točk 
itd. V starejši skupini je 
posamezno zmagal Re-
nato Šporn pred Franci-
jem Lorgerjem, oba iz 
OŠ Braslovče, tretji pa je 
bil Aleš Uranjek iz OŠ 
Petrovče. Ekipno je 
zmagala OŠ Braslovče z 
2200 točkami, sledi OŠ 
Petrovče z 2140 in OŠ 
Žalec L z 2105 točkami 
itd. T. TAVČAR S spretnostne vožnje. 

Hitrost ubija! 
V času od 28. do 31. maja bodo policisti UNZ Celje na 

celotnem celjskem območju opravljali poostrene kontro-
le hitrosti vozil. 

Osredotočili se bodo na ceste oziroma dele cest, kjer je 
bilo v preteklem obdobju največ nesreč, katerih vzrok je 
bila prevelika hitrost. Vsakemu kršitelju bodo izročili pouč-
no zloženko z naslovom Hitrost ubija, seveda pa to ne 
pomeni, da jih bo zloženka obvarovala pred kaznijo, kot jo 
določa Zakon o varnosti v cestnem prometu. M.A. 
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Družabnost, 
pivo 

in prigrizki 
V pubih se Britanci še vedno radi zbirajo, zanimivi pa so tudi za turiste 

Public house oz. skrajšano pub je ena iz-
ed turističnih atrakcij Britanskega otoka, ki 
zagotovo obišče kar 90 odstotkov obiskoval-
V. Pub ni navadna gostilna, temveč je to 
užabni prostor in središče dogajanja marsi-
itere stanovanjske soseske, v katerem se ob 
vu in prigrizkih srečujejo domačini. To je 
avi kraj za počitek, druženje, igro, sklepa-
e poslov, pa tudi za širjenje lokalnih trača-

Ma deželi pubi po potrebi prevzemajo tudi 
ogo poštarjev, zdravnikov, mladinskih klubov 
celo cerkva. V njih je čutiti pridih zgodovine, 
starosti posameznih pubov najbolj zgovorno 
•ifajo značilne table pred lokali. Nekdaj so se 
Vnašale predvsem z zgovornimi risbami, saj je 
lo veliko gostov nepismenih. 

Hlače za preizkus piva 
Nastanek značilnih gostiln Britanci pravza-
fav dolgujejo osvajalcem, ki so pred dvema 
sočletjema s kopnega prinesli na otok tudi 

navado točenja in prodaje alkoholnih pijač, 
predvsem vina. Začelo se je z rimljanskimi 
tavernami, v katerih so ob najbolj prometnih 
poteh prodajali vino. Staroselcem je bilo to 
všeč, seveda pa so vino nadomestili z mnogo 
bolj priljubljenim alejem, vrsto angleškega pi-
va, ki so ga varili brez dodanega hmelja. Tekom 
stoletij so se razvile različne vrste gostiln glede 
na ponudbo, ki so jo imele (inn, alehouse, 
taverna). Gostišča so imela običajno več pro-
storov s točilnimi pulti, namenjenih različnim 
vrstam gostov, od najrevnejših pa do najpre-
možnejših. 

Zaslužki gostilničarjev vladarjev dolgo niso 
pretirano motili, saj so začeli točenje resneje 
kontrolirati šele v času Henrija VII. ob koncu 
15. stoletja. Od takrat izvirajo tudi preizkuše-
valci piva, ki so kontrolirali kakovost priljublje-
ne pijače. Takrat še niso premogli posebnih 
merilnih instrumentov, zato so se morali zane-
sti kar na izostren okus, vid in vonj. Edina 
»naprava«, s katero so si pomagali, so bile 
usnjene hlače. Preizkus kvalitete je potekal 
tako, da so pivo polili na leseno klop, se usedli 

nanjo in po določenem času so se morale hlače 
prijeti na mokro površino, sicer pivo ni bilo 
ustrezno. 

Gostišča za vsakršen okus 
Pubi so bili nekdaj zelo razširjeni, saj je bilo 

sredi 16. stoletja v Angliji in Walesu več kot 
17.000 razhčnih gostišč, kar pomeni, da je 
prišlo eno na vsakih 187 prebivalcev! Gostišča 
v tistih časih kljub počasnejšim transportnim 
sredstvom res ni bilo težko najti, če upošteva-
mo, da pride danes v veliki Britaniji en pub le 
na vsakih 1000 oseb. Nič čudnega, da so imela 
gostišča že od nekdaj velik vpliv na življenje 
vseh slojev prebivalstva. Pubom tekom stoletij 
niso prišli do živega »lažni moralisti«, uvajanje 
novih pijač (konjak, gin), pa tudi ne veliki 
požar v Londonu, v katerem je zgorelo veliko 
tovrstnih gostišč. 

Pubi kot središča družabnega življenja so 
začeli dobivati najhujšo konkurenco šele v tem 
stoletju. Pojavile so se različne športne priredi-
tve, kino, nočni klubi, diskoteke, restavracije, 
televizija, računalniki. Vse to je naenkrat zače-
lo nuditi zabavo po mestih pa tudi na domu. 
Toda pubi so se uspeli prilagoditi novim ča-
som, najbrž tudi na račun Britancev, ki radi 
ostajajo zvesti tradiciji. Danes je na voljo več 
vrst pubov kot kdaj koli prej. Gostje lahko 
izbirajo med pubi s hrano, z gledališčem, 
glasbenimi pubi, družinskimi, modnimi... Ta-
ko ostajajo pomembno zbirališče marsikatere 
skupnosti, obenem pa bistveno prispevajo tudi 
k ekonomiji posameznega kraja, saj letno nudi-
jo zaposlitev množici natakarjev in obrtnikov, 
ki skrbijo za nemoteno obratovanje priljublje-
nih lokalov. 

IGOR FABJAN 

Zunanjost enega od pubov. 
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Marko, boš kaj metal? 
Slovenski košarkarski ledolomilec je v ZDA spremenil odnos do igre - Sam še ni rekel zadnje besede, igranja v Evropi pa tudi ne izključuje 

Gorenjca, ki je v zadnjem letu postal simbol in idol mladih 
ter vseh, ki ljubijo šport, košarko in ameriški način življe-
nja, smo prestregli v Laškem, ko se je mudil na treningu 
mlajših selekcij. Lani v tem času je Milič, ki je v začetku 
maja napolnil 21 let, v Treh lilijah igral še v dresu prvakov iz 
Tivolija. Po tekmi je običajno podelil nekaj avtogramov, 
zdaj pa je zanimanje zanj neprimerno večje. Ko se je 
odpravil čez luža, so mnogi dvomili v uspeh 201 cm 
visokega in preko 100 kg težkega krila. Resnici na ljubo še 
ni v takšni podobi, kot bi jo Marko tudi sam želel, v novi 
sezoni pa vidi možnost za dokončno uveljavitev. 

»V ZDA je bilo zelo drugače. 
Najprej jezik, potem velikost 
mest in navade. Doma sreču-
jem znane obraze, v večmili-
jonskih mestih New Yorku, 
Chicagu, Philadelphiji, Phoe-
nixu in drugje pa sem deloval 
izgubljeno. Ameriko sem do-
živel kot zvezdnik, obravna-
vali so nas prvorazredno. Ni 
pa vse tako. Obstaja Amerika, 
ki jo živijo reveži. Pri nas 
pravih revežev ni, z izjemo 
tistih nekaj klošarjev, v ZDA 
pa ljudje spijo na cestah, drugi 
pa imajo vsak dan novega mer-
cedesa. Ob takšnih stvareh 
sem bil sprva šokiran, saj so 
prav ti reveži tudi mene skoraj 
pred vsakim treningom prosi-
li. Niso imeli niti za hrano. 
Razlike so ogromne in v začet-
ku sem to jemal osebno, ka-
sneje sem se navadil,« je Mar-
ko Milič nekoliko zagrenjeno 
pripovedoval o prvih zaznava-
njih na drugem kontinentu. 

Kje so največje razlike 
med ameriško in evropsko 
košarko? 

V fizični moči in hitrosti. 
NBA je milijonski stroj v do-
larjih, kjer so vpleteni še drugi 
dejavniki, tudi politika. Kar 
zadeva igro, je v ekipi tisti, za 
katerega so več plačali in ne 
tisti, ki se najbolj izkaže na 
treningu, kot je navada pri 
nas. 

Zmago Sagadin vas je že-
lel zadržati vsaj še dve sezo-
ni, tako da bi v ZDA lahko 

odšli kot najboljši evropski 
igralec. 

Gotovo še sedaj razmišlja 
tako. Toda lani sem odločil, 
da z 20. leti okusim vrh ko-
šarke, četudi bom za to dve 
ali tri sezone presedel na klo-
pi. Imel sem največji motiv in 
ga še vedno imam. Nisem še 
superzvezdnik, ki bi si že 
zdavnaj zagotovil eksistenco. 
Ne obžalujem odločitve in 
menim, da napake nisem na-
redil, saj me je tja gnalo srce. 

Si torej zadovoljen s prvo 
sezono v NBA? 

Glede minutaže, ko sem v 
povprečju zbral le 5 minut, 
gotovo nisem. Ni pa bilo tako 
slabo, kot je sprva kazalo v 
Philadelphiji. Prvo leto sem 
si rezerviral za učenje. 
Neumno bi bilo pričakovati, 
da nek slovenski košarkar ta-
koj postane zvezda, v Ameri-
ki gre vse postopoma. Izkuš-
nje je težko opisati - 80 poto-
vanj, toliko novih ljudi, 30 
tisoč gledalcev in 40 TV ka-
mer na vsaki tekmi - to je 
potrebno doživeti. Upam, da 
bom nekaj časa še ostal v 
NBA, kasneje pa se seveda 
vrnem v Evropo. 

V katerem od evropskih 
klubov bi potemtakem želel 
zaigrati, morda dopuščaš 
možnost vrnitve v Olimpi-
jo? 

Pred odhodom sem dejal, 
da je Union Olimpija vrhun-
ski klub. Grški, turški, itali-

janski klubi ... to je vse bolj 
tako. Vprašljiva je kvaliteta 
trenerja in dela v klubu, po-
sredi je samo več denarja. Če 
ne bi odplaval na ono stran, bi 
brez dvoma ostal v Ljubljani. 
Za naprej pa ne vem, nimam 
navade veliko načrtovati. Lah-
ko, da bom po dveh mesecih 
nove sezone že doma, tudi v 
Ameriki se veliko tega zgodi 
čez noč. Ko pa se tam enkrat 
dokažeš, se ve, kdo si. Rad bi 
tudi okusil, kako je biti tujec v 
Španiji, Italiji ali drugod in se 
hkrati naučil še kakšnega jezi-
ka. Želel bi zaigrati v ekipi, 
kjer bi nosil večji del pritiska. 
Zahteve klubov so v tujini res 
zelo velike, saj te dobro plača-
jo in želijo rezultate - prav to 
me najbolj privlači. 

Kriteriji za uspeh v ZDA so 
drugačni. Kaj vam še manj-
ka? 

Težave sem imel v obrambi, 
saj je v NBA cona prepoveda-
na. Namesto tega je v defen-
zivni postavitvi toliko različ-
nih rotacij in potreboval sem 
ogromno časa, da sem se jih 
navadil. Trener pravi, da je 
zadovoljen z mojo igro v 
obrambi in napadu, manjka 
pa mi izkušenj, a čas je na 
moji strani. Kar zadeva učinka 
- moje povprečje so 3 točke na 
tekmo - coach nima pripomb. 
Sprva sem samo podajal in 
asistiral, zato je mislil, da se 
bojim igrati na koš. Rekel je: 
«Daj, Marko, ali boš kaj me-
tal?« Pa sem odgovoril, da se 
želim bolj dokazati v obrambi 
in z asistencami, da me igralci 
ne bi imeli "za prepotentneža 
iz Evrope. Nato je trener zah-
teval, da z vsako žogo krenem 
na koš, nakar so me kolegi iz 
ekipe gledali, kot da se mi je 
zmešalo. 

Se boste na jesen vrnili k 
»Soncem« ali so načrti dru-
gačni? 

Skoraj zagotovo se vračam v 
Phoenix. Tudi sami so dejali. 

da me želijo nazaj. Najbrž ne 
veste - čez poletje bodo stav-
kali lastniki klubov, ker naj bi 
igralcem plačevali preveč. Ne 
vemo, kako dolgo bo stavka 
trajala in možno je, da se bo 
liga pričela kasneje. Poznaval-
ci menijo, da pred oktobrom 
zagotovo ne. No, podobno se 
je pred leti zgodilo z basebal-
lom in zanimanje za ta šport 
se je prepolovilo, pa tudi v 
hokeju letos ni bilo dosti bo-
lje. 

Kako boste preživeli čas 
do vrnitve v ZDA? 

Dokler bom doma, bom 
igral za reprezentanco, tudi 
mladinsko. V avgustu načrtu-
jem individualne priprave, 
predvsem pa bi se po 11 mese-

cih odsotnosti znova rad nau-
žil naše Slovenije. 

Opišite tekmo, ki ste si jo v 
NBA najbolj zapomnili. 

Zelo veliko mi jih je ostalo v 
spominu. Zato bi morda izd-
vojil prvo tekmo po selitvi iz 
Philadelphije v Phoenix. V pr-
vem klubu sploh nisem igral, 
pri Sunsih pa sem nemudoma 
dobil priložnost. Prvi koš, ki 
sem ga dosegel 26. novembra 
lani, mi bo za vedno ostal v 
spominu. Preigraval sem iz 
sredine igrišča, pod košem iz 
igre vrgel dva nasprotnika in 
zadel. Soigralci so se smejali. 
Niso doumeli, da sem poprej 
3 ure sedel na klopi povsem 
hladen, nato pa eksplodiral v 
prvem napadu. Takšnih ob-
čutkov je bilo kasneje vsaj še 
100. Na primer, stopiš na 
igrišče in vidiš Michaela Jor-
dana, igraš na telo z Reggiem 
Millerjem, skušaš zaustaviti 
Denisa Rodmana, prvih 30 te-
kem sem bil v transu. Trenerji 
to vedo, zato novincev ne po-
šiljajo v ogenj kar tako. 

Večina evropskih zvezdni-
kov je prvo leto v NBA... 

...vem, kaj vas zanima. Dra-
žen Petrovič, Toni Kukoč, Ar-
vidas Sabonis itn.. Veliko jih 
je, ki bi se prvo leto skoraj 
utopili. Precej ameriških tre-
nerjev o Evropi ne ve prav nič. 
Rečejo ti: «Če boš slabo igral 
in treniral, boš šel v Španijo 
ali Italijo.« Na Evropo gledajo 
posmehljivo, češ, tukaj ni mo-
gel več igrati, tam pa dosega 
toliko in toliko košev, zasluži 
veliko denarja, le kakšna sme-
šna liga je to. K temu pripo-
morejo razne zgodbice posa-
meznih igralcev, ki so nasto-
pali recimo v Turčiji in potem 
se vsi križajo. Vprašali so me, 
če to drži. In sem prikimal. Ko 
pa jim želim razložiti, jih ne 
zanima več. Raje si na glavo 

poveznejo vvalkman. Le n 
kim sem razložil, da tu in t; 
komu tudi pol leta niso pl̂ j 
li nič, na drugi strani pa j 
služeni veterani »potegne 
tudi po dva milijona dolarj 
pa niso vredni piškavega a 
ša. 

Gotovo ste v skladu, 
možnostmi spremljali do« 
janja v slovenski košaJ 
Kaj bi rekli? Morda vid 
koga, ki bi lahko šel 
vaših stopinjah? Kaj bi a j 
svetovali? , 

Ja, talentov je veliko. Vj 
dar prevladuje mnenje, naj i 
počakajo še leto ali dve, p | 
tem pa bodo že še odšli i 
Ameriko. Seveda Američaj 
ne čakajo nikogar, pač pa m 
raš priložnost izkoristiti 11 
koj, ko se ti ponudi. Nila j 
ne veš, kdaj se boš poško^ | 
val in tako vse zapravil. Ni r 
več možnosti za preskok lu ) 
je v reprezentančnih nasi | 
pih, katere običajno spremi 
veliko skavtov. Pogoj je, i j 
angleško govoriš tekoče, i, 
cer se hitro ohladijo. Meni > 
takrat obljubili, da bom i j 
draftu izbran v prvem krog, 
Ker se to ni zgodilo, sem ji, 
telefoniral, pa so rekli, 
imajo raje domačega igralca 
collegea, ki bo v ekipo 
tovo prišel. Evropejci pa sm 
zanje nezanesljivi, preve 
cincamo. Lani so tako tri(-
igralci iz Evro{5e draftirali a > 
lo visoko, si na tak nači' 
zvišali ceno in ostaU dom«' 
No, v Sloveniji bi izpostav 
Nachbara, Smodiša, Stepan' 
jo, Tuška ... veliko pa je odv' 
sno tudi od sreče in poznai 
stev. ' 

Kako izgleda dogovarji' 
nje? ^ 

Pogovarjal sem se z devet' 
mi ameriškimi klubi. Izgled 
nekako takole: njih 8 ali 9 ji' 
posede nasproti tebe in spr3' 
šujejo vse mogoče, tudi pr"! 
vokativno. Vprašanja kar df 
žujejo, ti pa si zbegan, koirti 
obvladaš jezik, potem pa bo 
di pameten, če lahko. 

Si jim kdaj poskušal raz 
ložiti, kako izgleda sloveo 
ska košarka in kje se naĥ  ^ 
ja naša država? ij 

Mami sem naročil 20 knji i, 
z veliko fotografijami o SlîSj 
veniji v angleškem jezik^?. 
Razdelil sem jih in razlag^' 
da mejimo na Italijo. ItaliF̂ , 
poznajo, saj pojedo veli!̂  
špagetov. Malo se jim že 
ta, toda na koncu vse skup^ p 
zamešajo z Rusijo, Slavonij' 
in drugim, o naši košarki ^ 
tam ne velja izgubljati bese''̂  • 
Slovenija po številu prebiv '̂ 
cev ne odtehta polovice Ph^̂  -
nixa, niti desetine New V'''' 
ka. Nato vprašajo, v katej 
četrti pa živite. Že nevvvorS"" 
četrti Bronx in Manhatta" 
imata več prebivalcev. Kon̂ '̂ 
sem jim pojasnil, da je Slo^^ 
nija razvlečena, da imamo 
di morje in gore, prav taK 
kot oni. , 

PRIMOŽ ŠKEBJ 
Foto: GREGOR KATI''. 

American way of life ... 

Marko Milič v gruči posnemovalcev v Treh lilijah. 
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Naslednji begunec 
Od danes, četrtka, si lahko v kinu Metropol ogledate film Zvezni šerifi, nekokšno nadaljevanje filma Begunec 

^veznega šerifa Sama Ge-
ifda (Tommy Lee Jones) se 
ljv gotovo spominjate iz 
^Šnice Begunec, kjer je 
jjzprosno obračunal s 
Ifivnostnim enorokim mo-
jn. Samuel namreč ne od-
(jia, vse dokler ne pride 
l̂ ri do konca. In prav zato 
I je Begunec potegoval kar 
I sedem oskarjev, ki ga je 
Inesel prav Tommy Lee Jo-fi. 
t — = 1 
V filmu Zvezni šerifi se Sa-
u Gerardu in njegovim po-
očnikom pridruži še La-
nya Richardson, skupaj pa 
laat lovijo novega begunca, 
beži pred zakonom, ker 

ij bi umoril dva vladna 
pnta. 
Marka Robertsa (Wesley 
lipes) odkrijejo po na-
jučju, ker je v Chicagu vple-
Q v prometno nesrečo, ki jo 

zakrivil nek nepazljivi 
idjetnik. Markovi prstni od-
li se ujemajo s tistimi s kra-
zločina, zato ga policaji 

b j aretirajo in pošljejo v 
;w York, kjer naj bi mu 
dili. Tako se Mark znajde 
letalu skupaj s kaznjenci, 

?d katerimi sta tudi dva, ki 

ju spremlja šerif Samuel Ge-
rard. 

Na letalu poizkusi eden od 
obsojencev Marka umoriti s 
pištolo, ki je skrita na straniš-
ču, vendar Mark nevarnost 
pravočasno zasluti. Krogla ta-
ko zadene okno, zaradi česar 
pritisk na letalu nevarno pa-
de, letalo pa konča v reki 
Ohio. Preživeli nimajo prav 
veliko časa, da se rešijo iz 
potapljajočega se letala. 

Ko je vsega konec, policija, 
ki prešteva preživele in pre-
minule, ugotovi, da nekdo 
manjka. Kdo drug bi lahko to 
bil kot Mark Roberts, za kate-
rim se poda Samuel Gerard, 
ki je trdno odločen, da bo 
tudi tokrat »svojega« begunca 
ujel... 

Za Marka se medtem izka-
že, da je bivši marinec in 
operativec CIE, Gerardu pa se 
med lovom pridruži še do-

mišljavi vladni agent Royce 
(Robert Downey, jr.), ki se s 
skupino ne ujame najbolje, 
kar še dodatno zaplete lov na 
ubežnika in razkritje umaza-

ne politične igre, ki se skriva 
za celotno zgodbo. 

Film je režiral Stuart Baird 
(Kritična točka). 

NMS 

Tommy Lee Jones je spet šerif, ki lovi begunca. 

SKRITAKAMER^ 
Medtem ko se komercialne 

televizije na slovenskem me-
dijskem prizorišču vse moč-
neje trudijo, da bi nacionalni 
televiziji z zakonsko prepo-
vedjo oglaševanja zadale 
smrtni udarec, si Ivo Milova-
novič, ki je na RTS najbolj 
odgovoren za zbiranje re-
klamnih oglasov, mane roke. 
Bližajoče se svetovno nogo-
metno prvenstvo v Franciji 
bo v prazno RTV-ejevsko bla-
gajno navrglo lep kup oglaše-
valskega cvenka. Poleg tega 
pa bo Ivo, ki je po stažu tudi 
eden najstarejših slovenskih 
športnih komentatorjev, v 
prenosu s tekem spet lahko 
blestel kot poročevalec in iz-
vrsten poznavalec nogometa, 
ki ga je kot kratkohlačnik 
pred mnogimi leti v Celju 
tudi sam igral. Njegovi prija-
telji iz tistih časov ugotavlja-
jo, da je Ivo vendarle boljši 
komeri^ator, kot je bil nogo-
metaš. 

Špeli Pretnar, ki se je po-
novno začela pojavljati na 
POP TV pa to, da je (bila 
včasih) odlična smučarka, 
prav nič ne pomaga pri vode-
nju športne rubrike v oddaji 
24 ur. Zanjo (in tudi za bivše-
ga skakalnega asa in amater-
skega komentatorja Francija 
Petka) zanesljivo velja, da je 
boljša smučarka, kot televi-
zijska voditeljica. 

Mario Galunič in Desa 
Muck vse bolj blestita v ne-
deljskem večernem shovvu na 
TVS. Njuna oddaja Zoom iz 
tedna v teden privablja več 
gledalcev, podatki iz anket pa 
kažejo, da Zoom podira vse 
rekorde gledanosti. Do zdaj 
je namreč veljalo, da na slo-
venskem medijskem prosto-
ru največ ljudi gleda televizij-
ski dnevnik. Njegovi vodite-
lji zato zadnje čase živijo v 
strahu, da bodo morali za 

dvig gledanosti žrtvovati re-
sni značaj oddaje in prikazo-
vati še več smešnic iz sloven-
skega parlamentarnega in 
strankarskega življenja. 

Morda je to tudi eden od 
razlogov, da voditeljica Tele-
vizijskega dnevnika Darja 
Groznik vse resneje razmiš-
lja o odhodu z nacionalke. 
Poleg tega si je Darja, tako 
kot že pred njo Matjaž Tan-
ko (zdaj ena od zvezd POP 
TV), nakopala jezo moža, ki s 
trdo roko vodi informativni 
program TVS. Na vprašanje, 
kako se razume z Ladom Am-
brožičem, je namreč javno 
dejala, da sicer govorita isti 
jezik, a povsem različni na-
rečji. Jezik pa je v tem pokli-
cu še kako pomemben za do-
bro sporazumevanje. In če je 
včasih veljalo, da je človek, 
ki je bil brez dlake na jeziku, 
izgubil službo, danes ni več 
tako. V demokraciji si pač 
lahko vsak poišče novo služ-
bo. 

Sicer pa je delo na televiziji 
več kot le služba. Voditelj 
Televizijskega dnevnika, 
znan po tem, da nima dlak na 
jeziku, ampak pod nosom, 
Janko Sopar, je ob tem izja-
vil, da komur televizija pred-
stavlja drugi dom, prvega 
sploh ne potrebuje. 

BUTAN PLIN 
Družba Butan plin d. d. Ljubljana 
Verovškova 70, Ljubljana 

išče novega sodelavca 

STROJNEGA TEHNIKA. 
Vas zanima razgibano terensko delo na področju 
širitve prodajne mreže plina za ogrevanje, ste mladi, 
komunikativni, dinamični in pripravljeni spoprijeti se 
z novimi izzivi? 

Če imate končano srednjo šolo strojne smeri, imate 
izkušnje na področju prodaje plinske tehnike in 
opreme za ogrevanje, se lahko sporazumevate v 
angleškem ali nemškem jeziku, imate opravljen izpit 
B-kategorije ter ste pripravljeni sprejeti pogoj trime-
sečnega poskusnega dela, vas vabimo, da se prijavi-
te na prosto delovno mesto 

TEHNIK V INŽENIRINGU 
za celjsko območje. 

Vašo prijavo z dokazili o izpolnjevanju pogojev priča-
kujemo v 8. dneh po objavi tega oglasa na naslov: 

BUTAN PLIN D.D. LJUBLJANA 
Verovškova 70, 1000 Ljubljana 

m o , 
Kino Union od 28. 5. do 3. 
ob 17.30 ameriška komedi-
Jackie Brown, ob 20.30 pa 
lanstveno-fantastični thril-
r Sfera. 
Mah Union 28. 5. do 3. 6. 
) 21. uri ameriška črna ko-
edija Jackie Brown. 
Metropol od 28. 5. do 3. 6. 
)I6., 18.30 in 21. uri ameriš-
akcijski film Zvezni šerifi. 

). 5. bodo film Zvezni šerifi 
teli tudi ob 10. in 23.30 uri. 
Žalec 29. in 30. 5. ob 20. uri 
r 31. 5. ob 18. in 20.15 
neriški film Mož z železno 
asko, v katerem igra glavno 
?go Leonardo Di Caprio. 

Gremo v kino! 
Režiser filma Sfera Barry Levinson je z Dustinom Hoffma-
3rn uspešno sodeloval že v filmu Rain Man, za katerega je 
ednji dobil oskarja. Pravilni odgovori so prinesli nagrado, 
^opnico za kino predstavo: Darji Škrabl, Vrtna 22, 3220 
tore. Petru Petroviču, Miklošičeva 3, Celje in Jožici Osolnik, 
od gabri 29, Celje. 
Tokrat vas sprašujemo, kdo je ob Tommyju Leeju Jonesu 
fed leti zaigral glavno vlogo v filmu Begunec? 
Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
®lje, do ponedeljka, 1. junija. 

V DRUŽBI S KANALOM A 
MOJ FILM, dva 
filma po izboru 

gledalcev: 
v petek, 29. maja, boste ob 

20. uri izbirali dva filma med 
štirimi. To bodo: Zvezdne 
steze: 25. obletnica, ameriški 
znanstvenofantastični film, 
1991 (tel. št. glasovanja: 
0909161 - 156 SIT/min.) Igra-
je Leonard Nimoy, Gene 
Roddenrry, VVilliam Shat-
ner. 

Ura morilca, ameriški tri-
ler, 1986, (tel. št. glasovanja: 
0909162 - 156 SIT/min.). Re-
žija: Luis Llosa, igrajo: Lour-
des Berninzon, Alfredo Al-
varez Calderon. 

Mlada trupla, ameriška čr-
na komedija, 1981 (tel. št. 
glasovanja: 0909163 - 156 
SIT/min.). Režija: Mickey 
Rose, igrajo: Kristin Ritter, 
Richard Brando, Joe Flood. 

Kralj dežja, ameriška ko-
medija, 1956 (tel. št. glasova-
nja: 0909164 - 156 SIT/min.). 
Režija: Joseph Antony, igra-
jo: Katharine-Hepburn, Burt 
Lancaster, Lloyd Bridges. 

Perry Mason: 
Prava umetnost 

v sobotni seriji Perry Mason 
si boste 30. maja ob 20. uri 
ogledali film Prava umetnost z 
Raymondom Burrom in Bar-
baro Hale v glavnih vlogah. 

Truman York je zaslovel kot 
slikar svetovnega merila, dela 
so mu prinesla slavo genija. 
Njegove slike so cenjene in 
kot take sinonim za zagotov-
ljeno bogastvo. Novica, da je 
bila Torkova smrt zaigrana, je 
položaj v temeljih spremeni-
la. Toda le nekaj kratkih ur po 
njegovi vrnitvi ga res ubijejo. 
V igri je kar nekaj možnih 
morilcev. 

Nori pes in Glorija 
v ponedeljek, 1. junija, ob 

20. uri se boste zabavali ob 
ameriški komediji režiserja 
Johna McNaughtona, v kateri 
so glavne vloge zaigrali Ro-
bert De Niro, Uma Thurman, 
BiH Murray in David Caruso. 

Dobie (Robert de Niro) je 
zadržan policist, zaposlen pri 
kriminalističnem odseku po-
licije v Chicagu. Ko slučajno 
naleti na rop bližnje špecerije, 
reši življenje Franku Miloju, 
lokalnemu gangsterju in tatu, 
s katerim se celo spoprijatelji-
ta. V zahvalo Milo povabi pla-
hega policista v nočni klub, 
kjer ga predstavi natakarici 
Gloriji.... 

Notranje zadeve 
Ameriški triler s tem naslo-

vom bo na sporedu v torek, 2. 
junija, ob 21. uri. Režija: Mi-
ke Figgis, igrajo: Richard Ge-
re, Andy Garcia, Nancy Tra-
vis. 

Proti oficirju Vanu Stretchu 
je bil izveden proces vprašlji-
ve kakovosti. Narednik Ray-

mond Avila in njegova kolegi-
ca Amy Wallace sta zadolže-
na, da primer ponovno raziš-
četa. Z vpletenostjo uspešnega 
in med policisti zelo spoštova-
nega policista Dennisa Pecka 
pa se začne labirint čudnih 
naključij pojasnjevati s čisto 
nove plati. 

Za mojega otroka 
še en film, ki vam bo segel v 

srce, bo sredina drama ob 20. 
uri. Režija; Waris Hussein, 

igrajo: Priscilla Lopez, Tony 
Perez, Robin Thomas. 

Komaj pri šestnajstih letih 
se za Anisso končajo sanje o 
lepem življenju. Preiskave 
namreč pokažejo, da boleha 
za hudo obliko levkemije. 
Edina rešitev njenega mlade-
ga življenja je presaditev 
kostnega mozga. Njeni starši 
se odločijo še za enega otro-
ka, kajti ta bi bil lahko daro-
valec dragocenega kostnega 
mozga... 

Prizor iz filma Za mojega 
otroka. 
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Druga godba '98 

t M ; 14. mednarodni festival etno glasbe v Ljubljani 

Glasbena mladina Slove-
nije (že štirinajstič po vrsti) 
organizira mednarodni 
glasbeni festival »Druga 
godba«. Letos bo tako kot 
prejšnja leta spet poudarek 
na etnični glasbi, dalo pa se 
bo slišati tudi nekaj zares 
prave »druge godbe«. Po za-
slugi prirediteljev, ki so festi-
val že leta 1995 uspeli uvrsti-
ti na listo mednarodnega 
združenja festivalov etnične 
glasbe EWFMF, se letos med 
30. majem in 11. junijem 
spet obeta zanimiv in razno-
lik program, saj bo mogoče 
slišati kar 15 izvajalcev s 
štirih celin. 

Večji del festivala bo, kot 
ponavadi, spet potekal v ljub-
ljanskih Križankah, začel pa 
se bo v soboto, 30. maja, z 
nastopom slovenske etno-
jazz-rock zasedbe Terry Myti-
ca. Na isti dan se bo zgodil 
tudi koncertni višek Druge 
godbe, ko bo pod žarometi 
Plečnikovih Križankah kon-
certiral »etno superzvezdnik« 
Voussou N'Dour (na sliki) s 
svojimi spremljevalci The Su-
per Etoile de Dakar. 39-letni 
Senegalčan je že od začetka 
sedemdesetih prisoten na 

afriški etno sceni, ko pa je 
sredi osemdesetih spoznal 
pop mojstra Petra Gabriela 
(ex- Genesis) in z njim nato 
nekaj let nastopal in snemal, 
so se mu odprla vrata tudi na 
svetovni trg takrat hitro razvi-
jajoče etno scene. Z nekaj od-
ličnimi albumi in vročimi 
koncertnimi nastopi si je 
kmalu prislužil sloves najbolj 
vzemirljivega afriškega glas-
benika, po megauspešnici »7 
Seconds«, ki jo je Voussou leta 
1994 posnel s pop zvezdo 

Nenneh Cherry, pa je postal 
znan tudi izven sicer precej 
zaprtih etno krogov. 

Festival se bo nadaljeval v 
petek, 5. junija, ko bo v Kri-
žankah z urbano tradicionalno 
bosansko in makedonsko god-
bo tam prisotne matrala slo-
vensko-bosansko-makedon-
ska naveza Dertum, za njimi pa 
bo godel veseljaški japonski 
big bend Shibusashirasu. V so-
boto, 6. junija, se bo Druga 
godba preselila na ljubljanski 
grad, kjer bo nastopila znana 
tibetanska pevka Vungchen 
Lhamo, dan kasneje pa bo v 
Slovenski kinoteki Newyor-
čan David Shea predstavil dve 
solo avdio in video deli. 

Ponedeljek, 9. junija, bo v 
znamenju balkanski viž - naj-
prej bo pod vodstvom znanega 
turškega tolkalca Okaya Tami-
za razbijala skupina Karsila-
ma, za njo bodo pod taktirko 
že omenjenega Davida Shea 
godli Nuestra Signora Ensemb-
le, večer pa bodo z balkansko 
romsko glasbo zaključili ro-
munski Taraf De Haidukus. 

V vroče ritme najboljše ku-
banske zasedbe Afro-Cuban 
Ali Starš vas bodo v torek, 9. 
junija, uvedla domača Prvačka 
pleh muzika, v sredo pa bo v 
Slovenski kinoteki Tomaž 
Grom Quartet v živo spremljal 
nemi film »Trpljenje Device 
Orleanske«. 

Festival se bo zaključil v četr-
tek s koncerti treh predstavni-
kov sodobne malijske godbe -
najprej bo igral najvidnejši 
predstavnik afriškega bluesa 
Boubacar Traore, za njim bo 
pela malijska kraljica ritma in 
plesa Didadi Nahavva Doum-
bia, za zabaven epilog Druge 
godbe pa bo pod vodstvom 
nasmejanega Hobiba Koitea 
poskrbel orkester Bamada. 
r — • : : STANE ŠPEGEL 

Vitezi na Titanicu 
Sonja in Vinko Šimek bo-

sta v sredo, 3. junija v mari-
borski dvorani Tabor pripra-
vila 10. Marjanco, ki bo za-
radi jubileja še posebej slo-
vesna in kvalitetna. Več kot 
250 nastopajočih bo pripra-
vilo za več kot tri ure progra-
ma, ki se bo odvijal na mo-
gočni sceni, ki jo pripravlja 
Jože Napotnik iz Šmartna ob 
Paki. 

Scena bo tokrat predstavlja-
la več kot 50 metrov veliko 
ladjo Titanic, na kateri se bo-
do vrstili glasbeni, plesni in 
drugi prizori, ki bodo v soju 
raznobarvnih luči prav gotovo 
prava paša za vse, ki se bodo 
takrat zbrali v dvorani. Vse 
skupaj bo posnela tudi televi-
zija in pripravila dve 80-mi-
nutni oddaji. 

Sonja in Vinko Šimek sta se 
za jubilej še posebej potrudila 
in povabila k sodelovanju 
pravzaprav vse najboljše, kar 
premore narodno zabavna in 
zabavna scena v Sloveniji. Kot 

poperček na vse dobro pa bo-
sta dodala še vrsto imenitnih 
gostov na čelu s slovitim Kar-
lom Moikom, voditeljem po-
pularne TV oddaje Senik god-
cev, ki je prav gotovo med 
najbolj gledanimi v Evropi in 
tudi izven nje. Še več: Kari 
Moik bo tudi v Mariboru po-
kazal vse svoje voditeljske in 
druge sposobnosti, prepričani 
pa smo, da mu bo dobro stal 
ob strani tudi »naš« Moik, Vin-
ko Šimek. Gost iz Nemčije bo 
v Mariboru praznoval 60. 
rojstni dan, pa čeprav ga bo 
imel dva dni kasneje med svo-
jo oddajo na Dunaju. 

V programu bodo nastopili 
svetovni prvak v komičnem 
plesu Feldas, soUstka mari-
borske opere Zorica Fingušt, 
eden najboljših slovenskih te-
noristov Branko Robinšak, 
Lolita bo pela mornarske pe-
smi, Štajerskih 7 pa priprav-
ljajo najlepše pesmi o najbolj 
znanih svetovnih pristaniščih. 
Nastopili bodo tudi Brendi in 

Korado, Slavko Avsenik, Ekai ( 
Frajkinclerji, Alfi Nipič s svoj J 
mi muzikanti. Slovenski mm i 
kantje. Alpski kvintet. Slapom' 
Vesele Štajerke, Igor in Zla' 
zvoki ter še mnogi drugi. ^ 

In med njimi se bodo pojav' 
tudi Vitezi polk in valčkov R' 
dia Celje (na sliki). V tej skup' 
ni igrajo Tone Videč, Boris Te \ 
glav. Vili Ograjenšek, Mirko Pif 
lutnik, Oto Rom, Franci Zem 
Viki Ašič, Ludvik Kos in Pav 
Knez. Za Viteze je to dosi 
njihov največji nastop, čepij 
so v štirih letih obstoja igralih 
v radijski oddaji Koncert iz na 
ših krajev, v televizijski oddaj 
Po domače, na Celjski televizij 
ter prireditvah v Vitanju, Šem 
petru. Laškem, Vojniku in dro 
god. Viteze bo spremljala td 
skupina 50 ljubiteljev domaži 
zabavne glasbe s Celjskega 
Marjanca v Mariboru bo pra 
gotovo osrednja tovrstna prire 
ditev letos v Sloveniji. 

TONE VRABl 

Grozdfe na Lopati 
Dvodnevi ročk festival s Petrom Lovšinom 

Ironično varirana ročk za-
sedba Grozdje se v sodelova-
nju s Pub teatrom podaja v 
donkihotovski boj z zarja-
velimi in škripajočimi celj-
skimi mlini, ki, razen obča-
snih svetlih prebliskov peš-
čice knežjih klubov (Barfly, 
ex-Pop teater, Kljub...), že 
nekaj let najraje meljejo z 
juga uvožene glasbene otro-
be in domačo sladkorno pop 
peso. 

Da bi bila dvodnevna bitka, 
ki se ima zgoditi 29. in 30. 
maja na športnem igrišču na 
Lopati pri Celju, vsaj delno 
uspešna, so na najhujše žrtve 
pripravljeni člani rosno mla-
dega benda Grozdje (Rok Dr-
novšek, Damjan Kobe, Filip 
Nebrigič, Matjaž Knez, Rajko 
Zvonar) rekrutirali skoraj tri-
deset bolj ali manj prekalje-
nih bendov, ki se na tak ali 
drugačen način dajejo z roc-
kovsko godbo. Poleg Grozdja, 
ki kani v začetku prihodnjega 
meseca objaviti v celjskem 

glasbenem ateljeju Goda po-
snet prvenec »Avstralski hob-
luk«, bodo na Lopati razgrajali 
še domači rockovnjači Kladi-
vo, konj in voda in Rifm sestre 
ter številni njihovi soborci iz 
ostalih še neosvobojenih slo-
venskih provinc (Abadon, Cal-
varija, Ellite...). Za dostojen 
konec tega blitz-kriega bo v 
soboto zvečer ob pomoči Kri-
žarjev poskrbel sam stari ata 
Peter Lovšin (na sliki). Og-
led bitke bo seveda brezpla-
čen, prav toliko pa vas bo stalo 
tudi kampiranje na samem 
prizorišču bojev. SŠ 

»Neki rabm da te ne pozabm« 
Težko pričakovani novi 

album novomeške glasbene 
skupine Društvo mrtvih pe-
snikov z naslovom Neki 
rabm, da te ne pozabm je 
pravkar izšel pri založbi He-
iidon. Na albumu je 14 
skladb ali 56 minut nadvse 
pestre avtorske glasbe mlade 
skupine. Na albumu ne 
manjka niti globoko osebno 
izpovednih tekstov in poča-
snejših balad, brez katerih 
bi si kar težko predstavljali 
pošteno ploščo. 

Alan Vitezič je kitarist ter 
glavni avtor besedil in glasbe 
na novem albumu in tudi pro-
ducent večinskega dela albu-
ma. Svoj avtorski del sta doda-
la še kitarist Borut Tiran kot 
pisec glasbe in besedil treh 
skladb ter basist Tomaž Kon-
cilija, ki se je predstavil kot 
soavtor dveh besedil. Četrti 
član skupine, bobnar Marko 
Zaje, še čaka na svoj avtorski 
debi, zato pa izdatno kot 
spremljevalni vokal pomaga 
omenjeni trojici. 

DMP-jevci so od lanskega 
oktobra do letošnjega januar-

ja snemali in pripravljali svoje 
skladbe za pohod na slovenski 
in morda še kakšen glasbeni 
trg. Snemali so v studiu Luca v 
Novem Mestu, kot koprodu-
centa pa sta se izkazala Tomaž 
Maras-Mot in Tomaž Borsan. 
Pri snemanju je sodelovalo tu-
di precej slovenskih glasbeni-
kov, tako vokalisti Leticia Ye-
buah, Sandra Tomovič, Tomi-
slav Jovanovič - Tokac in Sašo 
Dukič, pa tolkalist Frene 
Krevh, ki je stalni član DMP-ja 
na koncertih, godalni kvartet 
ljubljanske opere, klaviaturist 
Miran Juvan, Jani Golob kot 
pisec godalnih aranžmajev in 
drugi. 

Album Neki rabm, da te ne 
pozabm so zasnovali tridelno. 
Prvi, pretežno hitrejši roker-
ski del, sestavljajo skladbe 
Rabm, V tvojih rokah, Glavo-
bolček. Dež, Čutim te. Pridi in 
Ne joči. Drugi, ritmično in 
tudi sicer modernejši del, 
predstavljajo Pod oblakom, 
Cyberbabe in balada za zim-
ske mesece Ko ostanem sam. 
Tretji, tujejezični del, pa gra-
dijo latinsko-slovenska ročk 

predelava maturantske himne 
Gaudeamus, angleška Be my 
woman ter hrvaški Virtualna 
ljubav in Iči miči. Slednja je 
priredba čakovske istoimen-
ske skladbe, ki so jo DMP-
jevci uvrstili na album kot 
odraz prijetnih obmorskih 
priprav na snemanje plošče v 
Vrbniku na otoku Krku, Gau-
deamus pa je plod sodelova-
nja z ministrstvom za šolstvo 
in šport republiškim izpitnim 
centrom. 

Skupina DMP želi z novo 
ploščo osvojiti slovensko pub-
liko, zato med drugim pri-
pravlja niz koncertnih nasto-

pov po osnovnih in srednji 
šolah, kar se lepo povezuje tud 
s skladbo Gaudeamus in projek 
tom republiškega izpitnega 
centra. 

Posneli so tudi videospot ^ 
naslovno pesem albuma RabfH' 
v spotu pa se med drugim poĵ  
vita popularni voditeljici Mojĉ  
Mavec in Katarina Čas, ki ^̂  
poleg Oriane, Linde, Cind}' 
Naomi, Prešerna in Cankarja 
tudi junakinji besedila skladl3< 
Rabm. 

Fantom lahko pišete na n̂ ' 
slov: DMP - Fan club, Košenic« 
83, 8000 Novo mesto. S.B 



PETICA GLASBA ] Q 

GLASBENI EX-PRESS 

Mekdanja bosanska pop atrakcija PLAVI ORKESTER se je v 
jfetku tega meseca v nekoliko spremenjeni zasedbi (Saša 
psič - glas, kitara, Čera 1 - bas, Čera 2 - bobni, Saša Zalepugin 
.kitara) po šestletnem premoru v velikem slogu vrnila na 
|asbeno sceno. Plošča »Longplay« prinaša dvanajst solidnih 
pp ročk kreacij, s katerimi je Plavi orkestar že prepričal tudi 
fecej Slovencev. Jugo-nostalgiki so v ponedeljek in torek kar 
takrat zapored napolnil ljubljanske Križanke, podobno pa se 
(tegne zgoditi tudi v slovenskih mestih, v katerih bodo Saša 
/)sič in njegovi nastopili v prihodnjih dveh mesecih (20. junij 
ladrsahšču v Celju, IL julij na šolskem igrišču v Laškem...). 
»V imenu organizatorjev je 

Srektor koncerta Marijan Cr-
larič (Vinil Talent) zagotovil, 
la koncert zagotovo bo.« Tako 
mo pred 14 dnevi na teh stra-
leh Novega tednika zapisali o 
lastopu največje rock&roll 
kupine vseh časov THE 
lOLLING STONES v Zagrebu, 
toncert na veliko »veselje« 
keptikov, ki že nekaj let pravil-
10 napovedujejo, da pred le-
om 2000 na tleh bivše Jugosla-

vije ne bo zares velikega kon-
certa, odpade. Vendar tokrat 
ne zaradi premajhnega števila 
prodanih vstopnic ali pa zaradi 
nesposobnosti organizatorja. 
»Krivec« za tokratni fijasko je 
nihče drug kot slavni Keith Ric-
hards, ki je v knjižnici svoje 
hiše v ameriškem mestu Con-
necticut med iskanjem knjige 
padel z lestve in si zlomil rebro. 
Zaradi poškodbe tega 54-letne-
ga kitarista je na poznejši da-

tum prestavljeno kar 15 kon-
certov evropskega dela njiho-
ve svetovne turneje »Bridges 
To Babylon«.Vinil Talent je za 
zagrebški kotičert baje že pro-
dal več kot 60.000 vstopnic (od 
tega kar 15.000 v Sloveniji), ki 
skupaj z ostalimi aranžmaji, 
povezani ^tem koncertom, se-
veda zadržijo veljavnost za nov 
termin tega mega spektakla. 

Medtem ko je gospod Ric-
hards stokal v bolnišnici, pa 
se je njegov kolega Mick Jag-
ger zabaval na cannskem 
filmskem festivalu na jugu 
Francije, kjer je pripravljal te-
ren za prvi celovečerec, ki bo 
nastal v okviru njegove pro-
dukcijske hiše Jagged Films. 

Konec poletja se bo na trgo-
vinskih policah znašel »live« 
album s posnetki z letošnjih 
koncer tov skupine BOW 
WOV WOV, ki se je konec 
lanskega leta po štirinajstih 
letih spet zbrala v originalni 
zasedbi. Bow Wov Wov so 
pod vodstvom producenta 
Malcoma McLarena (Sex Pi-
stols) v začetku osemdesetih 
glasbeno javnost presenetili s 
serijo udarnih in inovativnih 
uspešnic, puritance pa šokira-
li s štirinajstletno burmansko 
pevko Annabello Lo Win. 

Na glasbeno sceno se vrača 
tudi legendarna art ročk zased-
ba JETHRO TULL. Vodja ben-
da, flavtist in pevec, 51-letni lan 
Anderson, je okoh sebe spet 

zbral ekipo odličnih glasbeni-
kov, ki bo to poletje na turneji 
po velikih ameriških klubih 
preigravala mini glasbene 
umetnije iz bogate, več kot tri 
desetletja dolge glasbene ka-
riere te angleške zasedbe. 

Dober mesec in pol po are-
taciji homoseksualnega 
GEORGEA MICHAELA, ki je v 
enem izmed javnih stranišč na 
Beverlyu Hillsu onaniral in 
tam prisotnim razkazoval 
svoje premoženje, je tamkajš-
nji sodnik angleškega super-
zvezdnika obsodil na 81 ur 
prisilnega dela v dobrodelnih 
ustanovah in pet enournih 
seans pri psihiatričnem izve-
dencu za spolne delikvente. 

Tri leta po izidu albuma »Let 
Your Dim Light Shine« je pred 
leti popularna ameriška ročk 
zasedba SOUL ASVLUM (pri 
nas jo poznamo predvsem po 
mega hitu »Runaway Train«) 
objavila svoj deseti studijski iz-
delek »Candy From A Stran-
ger«. Kritiki so njihov novi al-
bum, ki je bolj umirjen in aku-
stično obarvan od njihovih 
prejšnjih izdelkov, ocenili s 
»povprečno, a vseeno vredno 
poslušanja«. Precej bolj laskave 
ocene pa so nekateri najbolj 
znani ameriški ocenjevalci 
plošč namenili novemu albumu 
»A Thousand Leaves« legendar-
nih newyorških noiserjev 
SONIC YOUTH, ki so po skoraj 
dveh desetletjih drgnjenja sve-

tovnih odrov še vedno v odlični 
formi, kar bodo skušali dokaza-
ti tudi na nekaterih največjih 
letošnjih open-air festivalih. 

Prejšnji teden se je na poli-
cah trgovin z nosilci zvoka 
znašla nova plošča 38-letnega 
manchesterskega osladneža 
Micka Hucknalla, ki se že pet-
najst let skriva za blagovno 
znamko SIMPLV RED. Gre za 
šesti studijski izdelek tega rde-
čelasega kvazi-levičarja, ki je k 
nastajanju LP-ja »Blue«, poleg 
nekaterih svojih starih sodelav-
cev, spet povabil vrhunske stu-
dijske glasbenike. Hucknallove 
sprehode med avtorskimi 
skladbami - med temi je tudi 
prvi single »Say Vou Love Me« -
in priredbami že preverjenih 
zimzelenčkov (Neil Voung, 
Hollies...) odlikujejo predvsem 
dovršena produkcija, skladbe 
same pa so »brez jajc« in name-
njene zdaj že kar priletni prvi 
generaciji yuppijev. 

Na vedno daljšo listo ex-
zvezdnikov, ki jim je zmanj-
kalo denarja in bi si radi na 
račun stare slave spet napol-
nil žepe, se je vpisal tudi ko-
nec sedemdesetih zelo popu-
laren britanski ska band 
SPECIALS. Opogumljeni z 
velikim uspehom ameriških 
No Doubt, ki so jih citirali kot 
velike vzornike, so se Spe-
cials odpravili v Ameriko, kjer 
na turneji po manjših dvora-
nah predstavljajo svoj pred 
nedavnim posnet album 
»Guilty Til Proved Innocent!«. 

Po izjemnem uspehu, ki sta 
ga sestri Sorensen, Heidi in 
Line, skriti za imenom 
S.O.A.P. dosegli s popasto po-
skočnico »This Is How We 
Party«, je te dni izšel tudi njun 
istoimenski album. Debitant-
ski LP izdelek tega danskega 
dua je razveselil predvsem 
najstnice kontinentalnega de-
la Evrope, ki množično sode-
lujejo v široko zastavljeni na-
gradni igri, v kateri naj bi »žaj-
fastim« kraticam S.O.A.P. dali 
drugačen, bolj »cool« pomen. 

Južnokalifornijski dark me-
talci SLAYER bodo svoje po-

danike v začetku prihodnjega 
meseca razveselili z novim al-
btimbin »Diabolos In Musica«. 
Producent tega »satanistične-
ga« glasbenega projekta, ki je 
dobil ime po več kot 500 let 
stari in s strani cerkve prepo-
vedani glasbeni temi, je spet 
legendarni patron deviantnih 
glasbenikov Rick Rubin. 

Melanie Brown alias Mel B 
alias Scary Spice je druga izmed 
dekliškega pop kvinteta SPICE 
GIRLS, Id se je zaročila. Po za-
roki Victorie Adams alias Posh 
Spice z nogometašem Davidom 
Beckhamoin, se je za ta neob-
vezno predporočno formalnost 
odločila tudi Mel B. Tokrat je 
njena »žrtev« plesalec Jimmy 
Gulzar, ki je Mel B zaprosil v 
nekem pariškem baru le dober 
mesec zatem, ko se je ta razšla 
z islandskim mogotcem Fjolni-
rom Thorgeirssonom. 

V soboto, 6. junija, bo v ve-
lenjskem Mladinskem centru 
JANI KOVAČIČ predstavil svo-
je verzije »uspešnic« nepoprav-
ljivega pesnili , pevca, pianista 
in alkoholika Toma Waitsa. 

STANE ŠPEGEL 

Jutri se bo v šentiljski diskoteki Vucatan zgodila promocija 
najnovejše CD plošče in kasete »Če si upaš« skupine POWER 
DANCERS. Tretji LP izdelek tega mariborskega plesno-pevskega 
dekliškega kvarteta bo spet založil Megaton, poleg v domačem 
etru že preverjenih uspešnic »Pozor, pozor« in »SOS na pomoč«, 
bo na albumu še sedem novih skladb, med njimi so tri v 
angleškem jeziku, prikupna dekleta pa stavijo na priredbo deset 
leta stare hip-hop Idasike »Push It« temnopoltega tria Salt&Pepa. 
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Rojstni kraj 

Moj rojstni kraj je Celje, 
vlak vas v njega popelje. 
Trgovin je še in še. 
kupiti se da vse 
in parki so zeleni, 
s cvetlicami založeni. 
Če te je volja, ga obišči. 
a nikar težav ne išči! 
Ko boš odšel, 
boš žalosten, 
saj je lep kraj najti težko, 
a zapustiti ga ni vedno 
lahko. 

ANŽE VOH-BOŠTIC, 6.r. 
OŠ Križe 

Nabrala sem 
šopek 

Nekega dne sem se odločila, 
da grem na travnik nabirat diše-
či šopek. Oblekla sem si hlače, 
majico in odšla. Nabirala sem 

. različne cvetice. Dodala sem še 
travico. Bil je čas kosila, zato 
sem vzela šopek in odšla do-
mov Moja stara mama je ravno 
delila krožnike. Počakala sem, 
da je prišla v kuhinjo. Ko je 
vstopila, sem jo presenetila s 
šopkom. Vzela ga je, mi dala 
poljubček in pripravila vazo z 
vodo. Vanjo je dda šopek. Umi-
la sem si roke in odšla za mizo. 

SIMONA LOVAŠIČ, 3. b 
OŠ Hudinja 

Kdo je bralec? 
• Oseba, ki misli, da bere. 
(Klavdija) 
• Je kot ovca na paši, ki golta 
besede kot travo. (Tanja) 
• Bralec je oseba, ki najame 
knjige in se zanima, kaj se 
dogaja v njih. (Veronika) 
• Vsak, ki rad bere knjige, se 
z vso vnemo vanje poglobi in 
ne odneha do zadnje strani. 
Bralec rad požira kriminalke 
ali zapeljivke. Nobena knjiga 
mu ne more ubežati, čeprav 
je to Računski matematik. 
(Tinka) 
• Piflar. (Alma) 
• Knjižni molj. (Metka) 
• Tisti, ki golta knjige. Po 
vsaki knjigi pa izbruhne nje-
ne platnice. (Sandra) 
• Nezemljan, saj BERE knji-
ge. (Katja) 
• Fant ali dekle, ki z vese-
ljem prebira knjige. (Ida) 
• Knjigožer. Zagotovo na 
dan poje najmanj 20 knjig. 
(Brigita) 
• Bralec je iskalec, ki požira 
knjige s polic in pri tem ga ne 
ustavi noben možic. (Majda) 

NOVINARKE 
OŠ Polzela 

Violi 
Ko sonce mi zjutraj v sobo posije, 
ob misli na šolo v trebuha me zvije. 
Se umijem, počešem in hitro zdrvim, 
da šolskega zvonca ne zamudim. ^ 
V šoli učenci vsi že sedijo, 
na čelu z učiteljico vame strmijo. 
Hitro domače naloge na plan, 
pri tem te kar mine, da bil bi zaspan. 
Matematika, glasba in kaj še vse, 
nešteto predmetov nam živce tre. 
Pri testih imamo dolge nosove, 
da z njimi lahko kopali bi rove. 
Minute kot ure se nam zdijo, 
le misli o odmoru nas pokonci držijo. 
Ko pa končno je konec učenja, 
čas za neumnosti spet se pričenja. 

DOMINIKA PEGANC, 3. b 
OŠ Šempeter 

Odlični celjski mehaniki 
v sredo, 22. aprila, je bilo v Novem mestu srečanje strojnih 

šol Slovenije. V okviru srečanja je bilo tekmovanje avtomeha-
nikov, kjer so se dijaki pomerili v znanju teorije in prakse. 

Tekmovanja se je udeležilo 17 šol iz Slovenije in ena šola iz 
tujine. Naš tekmovalec Damjan Pungartnik je v hudi konku-
renci dosegle odlično drugo mesto. Čestitamo! 

Novinarji SFTSPŠ Celje 

Skrb za kužka 
Da so med nami še takšni, 

ki imajo srce ne le zase, tem-
več tudi za druge ljudi in živa-

li, so dokazali Peternelovi iz 
Podsevčnika v Andražu. Nji-
hovi hčerki Saša in Maja sta 
pred^dnevi v bližnjem gozdu 
slišali milo tožiti dve nebog-, 
Ijeni živalci. 

Izkazalo se je, da sta to dva 
pred kratkim skotena in zavr j 
žena psička. Prinesli sta ju do ^ 
mov, kjer so na hitro skleni^ 
da ju bodo oskrbeli s stekle-̂  
ničko. Sedaj znata že pridno,, 
vleči, kar se jima tudi pozna j 
saj sta, kot rečemo, bolj širok j 
kot dolga. T. TAVČAI 

Gost bo Tone Pavček 
Mladi literati osnovnih šol žalske občine bodo imeli ta 

teden tradicionalno srečanje. 
Letos ga poleg zveze kulturnih društev občine Žalec 

pripravlja OŠ Petrovče. Srečanje bo v četrtek (danes) ob IZ 
uri v dvorani zadružnega doma Petrovče, gost na njem pa 
bo pesnik Tone Pavček. 

T T 

Mladi gledališčnik 
Prejšnji teden je odbor za gledališko dejavnost pri Zvezi kulturnih društev Žalec 

pripravil skupaj s Kulturno umetniškem društvom Grifon Šempeter in Osnovno šolo 
Šempeter tekmovanje gledaliških krožkov z naslovom Mladi gledališčnik. 

Svojo ustvarjalnost je pokazalo enajst krožkov in priložnostnih skupin razredne in predmetne 
stopnje. Strokovni ogled je opravil igralec in režiser Iztok Valič iz Ljubljane, ki je po prireditvi 
pripravil razgovor z mentoricami gledaliških krožkov Nastopajoči so tekmovali za najboljši odjski 
nastop skupine in posamezniki. Odločitev o najboljšem bo znana konec maja. T. TAVČAR 

Gledališka skupina Mavrica OŠ Šempeter, ki je pripravila pod vodstvom Vere Kaučič 
dramski prizor Pika Nogavička med svojimi. 
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Otroci med modno 
pomladjo in poletjem 

ste morda prav v teh dneh 
pravili »selitev« v gardero-
i vaših najmlajših? Zame-
ijava zimskih oblačil na 
gornje police in lahkih po-
;tnih -v preglednejše dele 
mar pa zna biti hudo štre-
no opravilo. Saj veste, pre-
ratke hlačnice, preozki ro-
^vi... in pot v trgovino je 
leizogibna. Kaj kupiti vaše-
Bu otroku, da se bo v novih 
iblačilih prijetno počutil in, 
la bo nenazadnje vsaj malce 
udi po želji najnovejše mo-
le? 
fc;. 
Med otroškimi modnimi 

rendi za letošnjo pomlad in 
loletje pravzaprav ni opaziti 
akšnih revolucionarnih 
prememb, kar pa je navse-
adnje čisto prijazno, kajne? 
Kot običajno se vsa modna 

godba plete okrog novih 
larv, pravzaprav barvnih 
Iruženj. Že marca je bilo v 
nilanskih otroških butikih 
la Via Della Spiga kot je de-
limo sloviti Pinko Pallino 
ipaziti veliko temno modre 
>arve, v kombinaciji s svetlo 
dečo. Včasih kot aplikacije, 
Irugič kot obrobe. Tudi tem-
10 modra in olivno zelena, 
'a travniško zelena in oranž-
la ter - za romantične dekli-
ce roza in' bela, so nadvse 

aktualne barvne sestavljan-
ke. 

Kroji so nekoliko manj širo-
ki kot v preteklih letih, vendar 
čeprav včasih že skoraj oprije-
ti, še vedno udobni po zaslugi 
novih, elastičnih in zračnih 
materialov z obvezno dodano 
nitko lycre, seveda. Zato, če-
prav z ožjimi oblačilci, bo lah-
ko naš kratkohlačnik veselo 
poskočil v zrak ali prevrnil ko-
zolec, brez strahu, da bo po 
kakšnem šivu kaj počilo... 

Najmlajši bodo še vedno 
najbolj zadovoljni v hlačkah z 
oprsnikom po vzoru delav-
skih kombinezonov, malce 
večji sredinčki pa se bodo ne-
mara navdušili nad kroji hlač, 
ki so spuščene na boke. No, 
glede na to, da se tudi majčke 
krajšajo in da ostaja na ta 
način predel okrog pasu bolj 
ali manj odkrit, se te novosti 
skoraj ne bi drznila povzdigo-
vati pod modno nebo. Saj ve-
mo, kako mamice poskočimo 
v strahu pred prehladom, ko 
vidimo golo kožo na otroš-
kem hrbtu... 

Detajli? Ja, »hozentregerji«, 
seveda. Res se je našim Ču-
kom s tisto pesmico posrečilo 
ujeti tudi trenutni modni 
utrip. Torej naramnice, živo-
pisane, enobarvne - na kav-
bojke, na bermudke, na dolga 
in kratka krilca. In še nekaj. 

predvsem za deklice. Očitno 
je priljubljena risanka o indi-
janski princesi Pokahontas 
pustila vtis tudi na modnih 
oblikovalcih, saj se v otroško 
modo vračajo indijanska 
vzdušja. Ne le na oblačilih, 
tudi v obliki tistih tipičnih, kot 
makrame pletenih zapestnic 
in ovratnic v tipični geometrij-
ski indijanski figuraliki. 

Utrinki z revije Modni navdihi v Celjskem domu: otroški program Sisley 999 za pomlad-
poletje 1998. 

Anketno nagradno vprasanfe ma|a 
KATERO PRAVILO JE ZA DOBRO OBLAČENJE NAJPO-

MEMBNEJŠE? 
a) preprostost je ključ do elegance; 
b) trendi se spreminjajo, stil pa ostaja; 
c) mladost se nadomešča s šarmom; 

Modni navdilii Celjskega doma 
Na gala modni reviji so 

sredi maja organizatorji 
zdaj že tradicionalne prire-
ditve združili najboljše iz 
trenutne tekstilne ponudbe 
na Celjskem in predstavili 
modne smernice za pomlad 
in poletje, 1998. 

V režiji Vladimire Skale, pri-
českah Darje Podlinšek in 
make upu Ksenije Pehlič so 
oblačila in modne dodatke iz 
desetih trgovin oziroma bu-
tičnih prodajaln predstavile 
vrhunske slovenske mane-
kenke, vključno s priznano 
Vesno Dolenc. 

Revija je bila preplet pro-
jekcije senc in revialnih vho-
dov, ki so ponazarjali podobo 
drzne, samozavestne ženske 
in moških, ki so nevpadljivi, 
vendar samozavestni in dru-
gačni. Ta smernica individua-
lizma nam želi jutri prinesti 
drugačen dan, da bomo pri-
jaznejši in morda tudi modno 
izbirčnejši. 

Dvorana Celjskega doma, 
ki je bila ta večer prepolna, je 
dokaz, kako ljudje potrebuje-
mo - ne le druženje, temveč 
tudi navdih mode, ki lahko še 
kako polepša naše življenje. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Modni navdihi pred nabito polno dvorano Celjskega doma. 
Na modni stezi: eleganca in ekskluzivnost - blagovna znamka 

Elegance. 

Svetlobo kot 
modna 

inspiracija 
Kot je že dobro desetletje 

običaj, so se dijaki četrtih 
letnikov ljubljanske srednje 
šole za oblikovanje tudi to-
krat ob zaključku šolanja 
predstavili na modni reviji v 
Viteški dvorani. Pod vods-
tvom mentorice in profeso-
rice, akademske slikarke 
Darje Vidic, je 38 noyopeče-
nih slovenskih modnih 
kreatork in (samo!) en krea-
tor izdelalo izvirna oblačila 
na temo Svetloba. 

Sporočilnost kreacij, ki so 
vključevale domiselne mod-
ne detajle, nenavadne mate-
riale in obdelave le-teh ter 
istočasno zajemale tudi tre-
nutne modne trende, je bila -
vizija svetlejše prihodnosti. 
Belina oziroma svetloba je 
ponazarjala luč, ki naj bi v vse 
bolj depresivnem času tudi za 
tekstilno industrijo osvetlila 
mlade modne ustvarjalce in 
jih popeljala v lepšo prihod-
nost. 

Za zaključni defile pa se je 
belina spremenila v zeleno -
kot spektakularna kreacija 
Zelena nevesta, ki je pred-
stavljala simbol uresničenih 
želja. Zares dobra modna pri-
reditev, ki ni nudila le estet-
skih užitkov, temveč vabila 
tudi k razmišljanju. 

Z modne revije Svetloba 
Srednje šole za oblikovanje. 

Foto: Stane Jerko 
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Freelander na slovenskem trgu 
Konec lanskega leta je bri-

tanski Land Rover, ki je se-
stavni del skupine Rover, ta 
pa v lasti nemškega BMW, 
postavil na trg novega lah-
kega terenca freelanderja. 

Čeprav je bilo tedaj rečeno, 
da bo avto prav kmalu naprodaj 
tudi na slovenskem trgu, se je 
zgodilo drugače, saj ljubljanski 
Tehnounion Avto prav v teh 
dneh začenja prodajati prve 
freelanderje. Avto se torej na 
slovenski trg pelje tudi ob pet-
desetletnici obstoja Land Rover-
ja, ki je svoje prvo vozilo pred-
stavil leta 1948 na amsterdam-
skem avtomobilskem salonu. 

Tovarna je seveda vso svo-
jo dosedanjo slavo »skovala« 
na dejstvu, da je pionir pri 
izdelavi terenskih avtomobi-
lov, kajti range roverji, defen-
derji, discoveryji so garancija 
kvalitete, trpežnosti in teren-
ske uporabnosti. Freelander 
ob tem dokazuje novo filozo-
fijo tovarne, ki se je morala 
prilagoditi ponudbi tako ime: 
novanih manj resnih teren-
cev, ki postajajo v zadnjih le-
tih vse priljubljenejši. Free-
lander je narejen kot osebni 
avtomobil, tudi voziti ga je 
mogoče tako, je pa po svojih 
zmogljivosti povsem pravo 
terensko vozilo. 

Land Rover ponuja dve iz-
vedenki in sicer s tremi in 
petimi vrati, pri čemer je va-

rianta s tremi vrati na voljo 
tudi z mehko oziroma platne-
no in plastično streho (pri nas 
za sedaj samo varianta s peti-
mi vrati). V vseh teh primerih 
je freelander enako dolg (438 
centimetrov), prav tako je 
enaka medosna razdalja, ne-
kaj razlike je le pri višini. Sa-
monosna karoserija je pri 
land roverjih nekaj novega, 
podvozje pa je ob tem moder-
no, saj so vsa kolesa obešena 
posamično. Zanimiva je za-
snova pogona. Seveda ima 
freelander stalen štirikolesni 
pogon, vendar nima reduk-
torja ali zapore diferenciala, 

Land rover freelander 
pač pa HDC (Hill Descent 
Control) v kombinaciji z ABS 
in traction controlom. HDC je 
Land Roverjeva iznajdba, na-
menjena pa je lahkotnejšemu 
in varnejšemu spustu, vklopi 
pa se s stikalom na ročici 
ročnega petstopenjskega me-
njalnika. Omeniti je treba, da 
je sistem pri nas na voljo sa-
mo v bolje opremljeni izve-
denki freelanderja, pri osnov-
ni pa ga je treba doplačati. 
Motorja sta dva, bolj ali manj 
znana že od prej. Bencinski z 
gibno prostornino 1,8-litra je 
prevzet iz roverja MGF in je 
nekoliko prirejen. Ponuja 120 

KM pri 5500 vrtljajih v minuti, 
s tem pa zmore freelander 
največ 165 km/h in do 100 
km/h pospeši v dobrih 11 se-
kundah. 

Drugi motor je dizelski z 
gibno prostornino 2,0 litra in 
močjo 97 KM pri 4200 vrtljajih 
v minuti (155 km/h in 14,6 
sekunde do 100 km/h); opre-
mi sta dve, menjalnik za sedaj 
samo ročni. Tehnounion Av-
to, ki je uradni predstavnik 
Land Roverja v Slovenija, me-
ni, da se mu bo letos posreči-
lo prodati kakšnih 100 free-
lander j ev - te bo tovarna do-
bavljala tako, kot je obljubila. 
Znane so tudi cene, pri čemer 
je treba za najcenejšo izve-
denko avtomobila odšteti 3,9, 
medtem ko je dizelska izve-
denka s petimi vrati naprodaj 
za 4,2 milijona tolarjev. 

Fiat seicento pri nas še 
pred poletjem 

Fiat seicento, novi mali avtomobil ome-
njene italijanske avtomobilske korporacije, 
naj bi bil slovenskim kupcem po sedanjih 
napovedih na voljo že pred poletjem. Po-
nujali naj bi praktično vse izvedenke tega 
malčka, ki ga Fiat izdeluje na Poljskem 
(Bielsko Biala). Avto Triglav, uradni pred-
stavnik Fiata pri nas, meni, da se mu bo 
letos posrečilo prodati kakšnih 400 avto-
mobilov. Cene za sedaj še niso znane, vse 
pa kaže, da bo seicento cenovno uvrščen 
nekje med Seatovo aroso in Daevvooja tica. 

Skupaj tudi Daimler in 
Nissan Diesel? 

Po tistem, ko je nemški Daimler Benz obja-
vil, da se bo skupaj z ameriškim Chryslerjem 
združil v koncem z imenom Daimler Chry-
sler (to je, mimogrede, tudi največja tovrstna 
združitev v avtomobilski zgodovini, vredna 
kakšnih 160 milijard nemških mark), je po-
stalo jasno, da se Daimler ogreva tudi za 
tesnejšo povezavo z Nissanom Diesel. 

To je tovarna v sklopu Nissana, vendar 
specializirana za izdelavo gospodarskih vozil. 
Tako naj bi nemška tovarna kmalu postala 
lastnica 50 odstotkov Nissan Diesel, vendar se 
zdi, da je trditev nekoliko preuranjena. S tem 
bi nemška avtomobilska tovarna laže prodrla 
na japonski trg, seveda pa tudi v Azijo, kjer je 
Nissan Diesel dokaj uspešen. 

Uspeh volvoja 850 
oziroma S/V70 

Pred skoraj sedmimi leti je švedski Volvo 
prvič pokazal srednjevelikega volva z oz-
nako 850 GLT. Avto je bil tedaj opremljen s 
kar štirimi pomembnimi (za Volvo) tehnič-
nimi novostmi: zadnjo premo delta link, 
nov je bil vrstni petvaljni motor, predstavili 
so SIPS zaščitni varnostni sistem, ki ščiti v 
primerih trka v bok avtomobila, četrta no-
vost pa so bili tako imenovani samodejni 
zategovalniki varnostnih pasov. 

Avtomobil so pred skoraj dvema letoma 
preimenovali (serija S/V70), vendar je osno-
va ostala skoraj nespremenjena. Pred nedav-
nim je tako tovarna izdelala milijonti avtomo-
bil te »vrste«, pri čemer je v razvoj te serije 
Volvo vložil kar 16 milijard švedskih kron. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prodaj 44« 
avtomobilov. Prodanih je bilo 11 vozil, organizatorji pa so izdali 
kompletov kupoprodajnih pogodb. Na sejmu je bilo 1,500 obiskovalce '̂ 

Opozorilo treh uvoznikov 
Težave, s katerimi se sre-

čujejo južnokorejske tovar-
ne zaradi zadolženosti vsega 
južnokorejskega gospodars-
tva, se utegnejo po svoje po-
kazati in poznati tudi na slo-
venskem avtomobilskem tr-
gu. 

Tako so trije uradni uvozni-
ki južnokorejskih avtomobi-
lov, torej Hyundai Avto Trade, 
pa Daevvoo Motor in Kia Im-
port, pred nedavnim objavili 
skupno sporočilo. V njem 
pravijo, da podjetje Eternity 
2000 uvaža in ponuja omenje-
ne avtomobile vseh treh juž-
nokorejskih znamk, ki ne us-
trezajo evropski homologaci-
ji. Gre za avtomobile, ki so bili 

narejeni le za ameriški in juž 
nokorejski trg, v njem pa so 1 
posamezni deli in tudi motor S 
ji, ki ne ustrezajo specifikacijii 
za slovenski tržni prostor. Za- • 
radi tega uradni uvozniki tudi 3 
ne morejo priznavati garancij,' 
poleg tega pa na zalogi nima- ^ 
jo niti nekaterih rezervnih de-' 
lov. Cene avtomobilov, ki jili' 
ponuja omenjeno podjetje, so' 
precej nižje od cen pri ura(t || 
nih uvoznikih. So prenizke^ 
da opozorilo ne bi bilo srni ^ 
selno? 
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Po limuzini še druge 
izvedenice 

Pisali smo že o novem 
y(W serije 3, ki v teh dneh 
iroma tednih pospešeno 
ei na slovenski avtomo-
bki trg. 
Za sedaj tovarna ponuja sa-
D limuzinsko izvedenko, za 
e druge napoveduje, da bo-
ina trg pripeljale v prihod-
h letih. Bolj ali manj se ve, 
naj bi bila družina leta 

01 popolna, kar naj bi po-
jnilo, da bodo kupcem po-
dili še compacta, pa tourin-

(karavan), kabrioleta, 
»dvsem pa športno izveden-
z oznako M. 
Fako naj bi točno čez leto 
i ponudiH kupejevsko iz-
ienko, pri čemer je jasno, 
računajo na večjo prodajo 

nuzine kot kupeja. Nekaj 
sneje bo torej na voljo tudi 
aring, ki pa bo kljub kara-

vanskemu zadku po tej strani 
ne preveč razsežen (v osnovni 
varianti naj bi ponujal vsega 
430-litrski prtljažnik). Novi 
M3 bo seveda na voljo kot 
limuzina in tudi kot kupe, vse 
pa kaže, da se bo v nosu vrtel 
bolj ali manj znani bencinski 
šestvaljnik, vendar z nekaj po-
večano gibno prostornino ter 
zato z močjo 330 KM. Kabrio-
let pride na vrsto povsem na 
koncu, pri čemer je zanimivo, 
da je bil v zadnjih dveh ali treh 
letih pri kupcih manj priljub-
ljen in zato tržno manj uspe-
šen kot denimo touring. BMW 
bo torej svojo novo družino 
širil počasi, kar pa je po svoje 
tudi logično, saj je nova trojka 
za to sicer zelo uspešno avto-
mobilsko tovarno tako rekoč 
izjemnega pomena. 

Na sliki: novi BMW serije 3. 

Zamenjava pri Hondi 
Pri japonski Hondi bodo kmalu opravili menjavo na vrhu. 
iko bo junija novi predsednik postal 58-letni Hirojukija 
)šina, s tem pa bo na tem mestu zamenjal 62-letnega 
bbuhika Kavvamota. Ta bo postal član upravnega odbora in 
?etovalec omenjene delniške družbe. 

Se vedno nejasno, icdo bo lastniic RR 
Zgodba s prodajo slovitega 

Rolls Roycea se nikakor no-
če odviti do kraja. Pisali smo 
že - pa ne enkrat - o tem, da 
naj bi britanska družba Vic-
kers, ki je lastnica RR, pred 
meseci že sprejela ponudbo 
nemškega BMW. Tedaj si je 
vodstvo Vickersa vzelo ne-
kaj časa za premislek in zde-
lo se je, da je pogodba že 
sklenjena. 

Bavarska tovarna naj bi ime-
la prednost predvsem zaradi 
tega, ker dobavlja kakšnih 30 
odstotkov sestavnih delov za 
nekatere rollse, poleg tega pa 
bo dobavljala motor za silver 
serapha, povsem novega roll-
sa, ki ga še niso začeli prodaja-
ti. No, sedaj se je na sceni 
znova pojavil Volksvvagen, ki 
naj bi za nakup RR ponudil 
430 milijonov funtov oziroma 
dobrih 90 milijonov funtov 

več kot BMW. Vodstvo Vic-
kersa te ponudbe seveda ni 
zavrnilo, v obrazložitvi pa je 
bilo med drugim rečeno, da 
se sami (torej vodstvo) bolj 
nagiba k BMW, delničarji pa 
seveda pričakujejo zgolj de-

nar m so zato (.verjetno) bolj 
navdušeni nad Volksvvag-
nom. Vse pa naj bi bilo jasno 
do 4. junija, ko bo izredna 
skupščina delničarjev druž-
be Vickers. Ob tem pri Roll-
su upajo, da BMW, če mu ne 

bi uspel nakup, ne bo uresni-
čil svoje grožnje, kajti reče-
no je bilo, da bodo Bavarci v 
tem primeru prenehali do-
bavljati tako sestavne dele 
kot motor za silver serapha. 
Bomo videli. 

Bentley Azure 
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KUITURA BIVANJA 

Soba odraščajočega fanta 
Bralka Mirjam želi na pod-

strehi urediti sobo dvanajst-
letnemu sinu. Prostor je ve-
lik 24 m^ in ima poševen 
strop, oblikovan po strehi. 
Stena, ki je v nižjem delu, je 
visoka 1,2 m, od tu se strop 
dviga do višine 3 m. 

Soba sem opremljala z mi-
slijo na odraščajočega fanta. 
V takšni fantovski sobi je 
sedaj že kar del »obvezne« 
opreme računalnik, zato 
sem namestila po celotni ši-
rini stene z oknom delovno 
mizo, ki naj bo opremljena z 
različnimi predalniki, polica-
mi in omaricami. V nižjem 

delu prostora naj se delovna 
miza poviša do višine 120 
cm ter izdela kot regal s po-
licami, te naj bodo odprte, 
lahko pa se zapirajo z rolo 
vrati. 

V drugem delu sobe je v niž-
jem delu nameščena postelja, 
za njo pa je omara s policami, ki 
je hkrati tudi nočna omarica. Ob 
njej sta omara višine 120 cm s 
policami ter omara višine 200 
cm za visečo garderobo. Če se 
odločite za izdelavo po naroči-
lu, se lahko omara oblikuje po-
ševno ter poviša do stropa. V 
sobi je tudi dovolj prostora za 
dva polfotelja ali stola ter majh-
no mizico, ki je lahko na kole-
sih. Ker je mobilna, lahko v hipu 

naredimo prostor za igranje. 
Pohištvo je lahko v lesu bukve 
ter ponekod kombinirano z 
modro, zeleno ali oranžno bar-
vo. Temu primerno uskladite 
tudi dekorativne tekstilije in 
mehko preprogo. 

Tudi vi lahko naši stro-
kovnjakinji zastavite vpra-
šanje o urejanju vašega do-
ma. Skico prostora, ki ga 
želite preurediti, pošljite na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
Celje. 

Glede obdelave prostora pa 
vam svetujem, da strop oblo-
žite z mavčnimi ploščami ter 
da v najvišjem delu sobe na-

redite sekundarni, spuščen 
strop v višini 3 m. 

Strop in stene obarvajte v 
enako barvo, ta naj bo svetla, 
a ne bela. Talna obloga je 
lahko parket ali kvaliteten la-
minat. Ker je prostor velik, 
vam svetujem, da namestite v 
prostor strešno okno s pre-
zračevalno loputo, tako bo 
soba dovolj svetla in s tem 
tudi prijetnejša, 
v,̂  • KLAVDIJA SITAR 

LEPOTA IN ZDRAVJA 
Sindrom kronične utrujenosti 

Motnja, ki na nasprotni strani Oceana pesti precejšen odst 
tek populacije Nove celine, se je razširil tudi v Evropo. Pqk 
Nemčije se z CFS (Cronic Fatigue Syndrom) pospešeno ukvat 
ta tudi Velika Britanija in sosednja Italija. Po mnenju poznaval, 
profesorja Umberta Tirellija, primarija onkološke klinike 
Aviana, v Italiji trpi zaradi kronične utrujenosti najmanj 50 tî  
pacientov. Pričujoče obolenje nekateri smatrajo kar za specjĵ  
no obliko socialne bolezni. Nekaj tovrstne problematike' 
prisotne tudi v Sloveniji. 

DomaČa gnojila za loncnice ^ 
• Lončnice lahko zalijemo z vodo, v kateri smo kuhali jajc^ 
Tako bodo dobile dovolj mineralov. ] 
• Kozarec mleka na teden je odlično gnojilo za sobn? 
rastline, pa tudi za cvetoče okenske in balkonske lončnice" 
• Kadar koli spirate meso, lahko uporabite to vodo ^ 
zalivanje. • 
• Vodi dodajte nekaj zrnc soli. 
• Imenitno gnojilo je tudi sirotka. 
• Rastline bodo lepše uspevale, če jih boste tu in tam zaliH^ 
čajem. j 
• Lesni pepel je najboljše gnojilo za tulipane. 
• Posušene jajčne lupine in posušene grahove stroke po 
mešamo z zemljo. Uporabljamo pri presajanju lončnic. . 
• Cvetje na balkonu bo lepše, če ga bomo zalili z mineraliK 
vodo. Mil 

« KOZMETIČARKA SVETUJE 

Zakaj se lomijo nohti? 
Od treh žensk ima ena te-

žave z nohti. Sleherna žen-
ska bi sicer rada imela svetle, 
prozorne in rožnate nohte z 
gladkimi in pravilnimi obli-
kami, toda ti nohti včasih 
brez vidnega razloga pokajo, 
se lomijo ter dobivajo motno 
in celo grdo temno barvo. 
Kaj moramo ukreniti? 

Predvsem je potrebno do-
jeti naravo težave. Vsakdo ve, 
da obstajajo bolezni nohtov 
in da utegne biti spričo tega 
sleherna sprememba njihove 
barve ali kakovosti znamenje 
bolezni nohta ali pa bolezni 
organizma. Če trajajo spre-
membe dlje, se le odpravimo 
k zdravniku! Nohti se lahko 
lomijo po vsej dolžini ali pa 
samo na konicah. Nagnjenost 
k pokanju je lahko začasna, 
občasna ali trajna. Načeti 
nohti so lahko posledica dela 
z močnimi sredstvi; tako ima-
jo npr. ženske, ki delajo v 
krznarstvu, pogosto poško-
dovane nohte. Enake možno-
sti, da si uniči nohte, pa ima 
dandanes sleherna gospodi-
nja, če uporablja različne de-
tergente, praške in tekočine. 

ne da bi si pri delu z njimi 
nataknila rokavice. Krivci pa 
so lahko tudi drugi: način pre-
hrane, suh zrak, utrujenost, 
pomanjkanje vitamina A, kal-
cija, železa... 

Kaj pa lak? Ne glede na 
barvo varuje nohte, vendar 
pod pogojem, da je kakovo-
sten in da ga nanašamo preko 

sredstva za zaščito in 
nohtov. 

Potrudite se, da boste svoj" 
nohte okrepili in jih naredi 
bolj trdne. Dvakrat ali trikri ^ 
t edensko jih namaž i te s sredi 
tvom za okrepitev ter masir^ ^ 
te vršičke z mlačnim olivnii ^ 
ali mandeljnovim oljem, ^" 
nohte hrani in jih obnavlja. ^ 

Masiranja nohtov z limoH! 
nim sokom ne priporočal" 
saj jih izsušuje in se zaraii ^ 
tega še bolj lomijo. Mimo 
kislina razjeda kožo in odpif' 
vrata za različne infekcije. 
nes imamo glede preparati 
za nego nohtov veliko izbif 
v drogerijah, lekarnah in tû  
v kozmeričnih salonih. 

Kozmetičarka VESN̂ ^ 
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PREHRANA ZA ZDRAVJE r 
Zastrupitve s iirano 

jjužitje mikrobiološko 
Prečnega živila v zelo krat-
j, času povzroči bolezen-
^težave. V vsakem živilu je 

mikroorganizmov, 
^ r je izbruh okužbe od-
ijH od števila in vrste teh 
jtterij v določeni hrani. 
^rayje ogrozi sama okuž-
Itelesnih tkiv, ki jo povzro-
jo bakterije, virusi, paraziti, 
j pa jo povzročijo strupene 
pvi, ki jih bakterije ustvar-
p v živilu. Nekatere bakte-
{lahko preživijo toplotno 
delavo pri proizvodnji ali 
pri pripravi živil in v njem 
jrijo strupene snovi. Naj-
jj se kvarijo beljakovinska 
iila (meso, jajca, ribe, mor-
j sadeži, mleko in mlečni 
lelki). Za razvoj bolezen-
3i klic so potrebni ugodni 
goji, kot so ugodna hranil-
sestava živila, prisotnost 
pa odsotnost kisika, vlaž-
st, zadostni čas. 

Najpogostejše bakterije, ki 
povzročajo zastrupitve, so 
salmonele, šigele, klostridiji, 
kampilobakter, stafilokoki, E. 
coli. Redkeje so vzrok zastru-
pitve virusi. 

Med škodljive snovi v živi-
lih štejemo tudi produkte pre-
snove nekaterih plesni, ki 
dolgoročno delujejo karcino-
geno. Najdemo jih v nepri-
merno skladiščenih arašidih, 
lešnikih, žitih, suhem sadju, 
mleku in mlečnih izdelkih, 
sadnih sokovih. Prav tako 
škodljivi so toksini (strupi) 
nekaterih školjk. 

Znaki zastrupitve s salmo-
nelo se pojavijo v 6 do 48 
urah. Te zastrupitve so zelo 
pogoste tam, kjer so slabe 
higienske razmere. Pojavijo 
se slabost, bruhanje, vročina, 
driska, trebušni krči, glavo-
bol. Izvor so jajca, majoneza, 
ribe, mesni izdelki, raki, deli-
katese, čokolada. 

Zastrupitev s šigelo pov-
zroči podobne simptome -
drisko, vročino, vnetje potre-
bušnice. Tudi ta se rada naha-
ja v mleku, rakih, ribah, pe-
rutnini, pa tudi v vodi in suro-
vi zelenjavi. 

Bacillus cereus povzroči 
hude zastrupitve z znaki dri-
ske, krčev v trebuhu, slabosti 
z bruhanjem, nahaja pa se v 
mesnih in zelenjavnih jedeh, 
mleku, kremah, pudingih, ku-
hanem in praženem krompir-
ju, rižu, testeninah. 

Clostridium botulinum se 
nahaja v pomanjkljivo kon-
zervirani hrani, doma pre-
delanem mesu. Pri zastrupi-
tvi z njim se pojavijo dvojni 
vid, težave pri govoru, diha-
nju in gibanju. Bakterija iz-
loča živčni strup in povzroča 
botulinizem, ki je najnevar-
nejša vrsta zastrupitve s 
hrano, vendar je danes zelo 
redka. 

Staphylococcus aureus 
povzroči po pol ure do 8 urah 
slabost, bruhanje, drisko, kr-
če. Nahaja se v mleku in 
mlečnih izdelkih, mesnih iz- * 
delkih in jedeh, v sladicah. 
Najvažnejši izvor stafiloko-
kov so nos, grlo, roke ljudi, ki 
so zaposleni v živilski indu-
striji. Ti ljudje morajo zato 
vsakih 6 mesecev na obvezen 
živilski pregled, kjer jim vza-
mejo bris grla, nosu in vzorec 
blata. Tisti, ki so okuženi, ne 
smejo na delo, dokler se ne 
znebijo te bakterije. 

Živila, ki jih kupimo v trgo-
vinah, so kontrolirana od os-
novne surovine do polic v tr-
govinah. Zato bi ta živila mo-
rala biti varna živila. Najpogo-
stejše so zastrupitve v gostin-
skih obratih, obratih družbe-
ne prehrane, gospodinjstvih. 
Vzrok okužb je lahko tudi 
nepravilno shranjevanje, pri-
prava več ur pred postrežbo, 
nezadostna toplotna obdela-
va (kuhanje, pečenje...), oku-
ženi pripravljavci hrane in 
okužena oprema ter delovne 
površine (slaba higiena). 

NATAŠA JAN, 
dipl. biol. 

ZDRAVILNE RASTLINE 
Paprika 

Piše: BORIS JAGODIČ 

Paprika (Capsicum an-
num L.) spada v družino raz-
hudnikov. Je skoraj pol me-
tra visoka enoletna rastlina. 
Njeno steblo je pokončno, 
kratko vejnato in nosi raz-
lično oblikovane liste, ven-
dar prevladujejo dolgopec-
Ijati, ozko jajčasti in ošiljeni 
bleščeče zeleni listi. Cvetovi 
so beli, včasih vijoličasti. Iz 
njih se razvijejo plodovi, ki 
so jagode raznih velikosti in 
najrazličnejših oblik. 

Velike so od 4 do 20 cm, 
včasih so okrogle, pa podol-
govate in tanke, drugič pa 
kratke in debele, rdeče, ru-
mene, vijoličaste ali skoraj čr-
ne barve. Votli plodovi imajo 
zelo močno, gladko in blešče-
čo zunanjo steno in vsebujejo 
številna drobna semena. Plo-
dovi so lahko sladkega ali os-
trega, pekočega okusa. Cveti 
poleti konec julija in v avgu-
stu. 

Raste gojena po vrtovih in 
njivah, kot okrasna pa v cvet-
ličnih lončkih. Paprika vsebu-
je veUko vitamina C in P, pa 
tudi karotinoide, glikozide, 
flavonske glikozide, sladkor-
je, hlapno in mastno olje ter 
alkaloid kapsaicin, ki daje ka-
rakteristični pekoči okus. 

Sladka paprika vsebuje ve-
liko vitamina C in je primeren 
del naše prehrane. Posušeilb 
uporabljamo kot začimbo, ki 
omogoča, da bolje prebavlja-
mo hrano. Uživanje sveže pa-
prike poveča izločanje urina, 
zato jo lahko uživajo ledvični 
bolniki. To je pomembno za-
to, ker lahko pripravimo s 
papriko neslano ali malo sla-
no hrano bolj okusno in raz-

novrstno. Zato sodi paprika 
med naše najboljše začimbe. 

V zdravilne namene upo-
rabljamo pekočo papriko. Iz 
nje pripravljamo tinkturo, ta-
ko da vzamemo 1 utežni del 
posušene pekoče paprike in 
namočimo v 9 utežnih delih 
90-odstotnega alkohola. Na 
toplem pustimo stati 14 dni, 
nato precedimo in tinkturo 
spravimo v temni steklenici. 

Tinktura draži kožo. V za-
četku postane koža bolj pre-
krvavljena zaradi razširitve 
arterijol in kapilar. Zato po-
stane koža topla in rdeča. 
Kapsaicin prodre skozi kožo 
do živčnih končičev in se veže 
na receptor na živčni mem-
brani in tako zmanjša boleči-
no. To izkoriščamo pri rev-
matičnih bolečinah, kroničnih 
nevralgičnih bolečinah in bo-
lečinah po prebolelem pasav-
cu ali pri sladkorni bolezni. 

Pri tem ne smemo uporab-
ljati čiste tinkture, temveč 
močno razredčeno (1: 10) ozi-
roma v obliki primernega ma-
zila ali obliža. Premočna tink-
tura lahko povzroči opeklini 
podobno stanje - pojavi se 
mehur in tudi gnojno vnetje. 

Učinek paprike pa lahko 
okrepimo s pitjem primernih 
čajev iz določenih zdravilnih 
rastlin. V jeseni in pozimi uži-
vamo brinove jagode, tako da 
začnemo s trikrat na dan po 
eno jagodo in vsak dan povi-
šamo za eno jagodo do trikrat 
na dan po 30 jagod. Nato koli-
čino postopoma zmanjšamo 
na trikrat po eno jagodo na 
dan. To kuro nato za nekaj 
časa prekinemo in pijemo čaj, 
ki si ga namešamo iz enakih 
delov regratovih korenin,.ko-
priv in korenin vražjega 
kremplja. S tem spodbujamo 
tudi presnovo ter olajšamo 
bolečine pri kroničnih obli-
kah revmatizma, ko nas boli-
jo sklepi na kolčnem in ra-
menskem zgibu ter nam 
škripljejo kolena. Pri tem se je 
potrebno zavedati, da kronič-
ne bolezni tudi kronično 
zdravimo. 

Pekoča paprika kot začim-
ba, spodbuja v majhnih količi-
nah izločanje prebavnih so-
kov, spodbuja prebavo in po-
življa krvni obtok. Že ko jo 
dobimo v usta, njen pekoč 
okus poveča izločanje sline, ki 
je tudi bolj bogata s fermenti. 
Poleg tega pa se v njej izloči 
tudi več nevraminske kisline 
in heksozamina, ki ščitita sluz-
nico prebavnega trakta pred 
mehanično in kemično poš-
kodbo in tudi pred bacili. Pe-
koča paprika draži nekatere 
živčne končiče v ustni sluznici 
in se s tem refleksno poveča 
izločanje prebavnih sokov. 

Če pa z uživanjem pekoče 
paprike pretiravamo, lahko 
pride do zelo močnega vnetja 
želodčne in črevesne sluznice. 

POMLADNA ZELENJAVA 

Šparglji 
ipargelj daje zelo priljub-
no zelenjavno jed. Neka-
i ga imenujejo tudi kralja 
enjave. Njegova prvotna 
novina je Rusija (kraji 
3li Kazana). Pri nas ga 
^amo že 400 let. Na trgu 
lega dokaj visoko ceno. 
ipargelj zahteva sončno le-
in rahlo zemljo. Če se bo-
) odločili za gojenje, mora-
) prostor (vrt ali njivo) že 
eni zreguliti 80 cm globoko 
jo dobro gnojiti s hlevskim 
Djem. Spomladi naredimo 
pripravljeni gredi po dol-

in 25 cm globoke in 30 cm 
oke jarke, po 1 m narazen, 
ciljo, ki smo jo dobili, ko 
K) kopali jarke, zmečemo 
mesto med jarki. Po jarkih 
sadimo špargljeve sadike, 
si naj bodo 50 cm narazen, 
vO da bo vsaka sadika, ki 
de v sledečo vrsto, stala 
Jd dvema iz prve vrste. Me-
I. kamor smo sadili šparg-
ve sadike, zaznamujemo z 
enimi količki. Sadike nato 
skrijemo z zemljo. Sadike 
Jrgljev kupimo pri vrtnar-
Triletne so dražje .od dvo-

nih. 
^ez leto rahljamo zemljo 
oli rastlin, če je suša, jih 
livarno, jeseni pa odreže-
^ vsako steblo 10 cm nad 
•nljo in pokrijemo rastline v 
l̂ ih s preležanim gnojem. 
Naslednjo pomlad zasiplje-
^ jarke do vrha z zemljo, ki 
ležala med vrstami. V po-
dlem času je priporočljivo 
Zijati zemljo okoli sadik, je-
f̂ i pa zopet porežemo steb-
lo cm nad zemljo in vrste 
'l^rijemo z gnojem, 
tretjo pomlad potegnemo 
'oj z vrst na mesto med 
^̂ ami ter oprezno prerah-

zemljo okoli rastlin z 
'ojnimi vilami. Ker se je 
^Ija usedla in se je greda 
^ l a , navozimo na gredo 
Miko rahle, z drobnim pe-
pn pomešane prsti. S tem 
^ m o gredo. 

Ko začno mladike bosti iz 
zemlje, jih skrbno osipava-
mo, da ostanejo pod prstjo in 
da ostanejo blede in nežne. 
Najmočnejše izmed njih po-
režemo, slabše pa pustimo, 
da rastejo kvišku. To leto 
smemo šparglje rezati le do 
konca meseca maja. 

Četrto jesen in vsako na-
slednjo jesen porežemo steb-
la in pokrijemo špargljevo 
gredo z gnojem. Vsako na-
slednjo pomlad snamemo 
gnoj z vrst špargljev, zemljo 
oprezno prerahljamo z gnoj-
nimi vilami in osujemo mladi-
ke, ko začno poganjati iz 
zemlje, da so vedno pod njo. 
Šparglje režemo aprila in ma-
ja. Tak postopek kot to leto 
ponavljamo vsako naslednjo 
leto. ^ 

Špargljeve grede oziroma 
nasadi trajajo 20 do 25 let (če 
vsako leto pravilno postopa-
mo). 

Nekateri špargljeve mladi-
ke pokrivajo s posebnimi lon-
ci, da ne ozelenijo. Bolj pripo-
ročljivo pa je, da jih osipava-
mo z rahlo oziroma peščeno 
zemljo. 

Če šparglje napade šparg-
Ijeva muha, začnejo šparglje-
vi vrhi zgodaj bledeti in se 
sušiti. Take šparglje moramo 
odkopati do korenin in bolna 
stebla pri korenini porezati 
ter sežgati. 

Šparglji so zelo .cenjena in 
okusna zelenjava, zelo dobre 
so juhe iz špargljev, lahko jih 
ocvremo, lahko jih vlagamo v 
kis in pripravljamo še na veli-
ko drugih načinov. Ker je go-
jenje pri nas nekoliko zamrlo, 
velja znova poskusiti s pride-
lavo špargljev. 

BOJAN SEŠEL 

RECEPTTEDNA 
Musaka iz stročjega fižola 
če ob sredah dopoldan po-

slušate Radio Celje, ste gotovo 
že slišali kakšen recept za ka-
tero od zanimivih jedi, ki jih 
pripravljajo in svetujejo po-
slušalke oddaje Izbiramo re-
cept tedna. Poslušalka Majda 
iz Laškega je na primer pred 
kratkim povedala recept za 
musako iz stročjega fižola. 

Potrebujemo: pol kg mle-
tega mesa, nekaj stročjega fi-
žola (lahko tudi zmrznjene-

ga), čebulo, krompir ali dva 
na osebo, lonček kisle smeta-
ne, eno jajce, sesekljan peter-
šilj, sol in začimbe po okusu. 

Priprava: mleto meso pre-
pražimo na sesekljani čebuli. 
Solimo in začinimo. Na čebuli 
podušimo še stročji fižol, 
krompir pa skuhamo in nare-
žemo na lističe. Lahko upora-
bimo tudi surovega, vendar 
bo čas peke zato precej daljši. 
V namaščeno posodo naloži-
mo najprej plast krompirja, 
nato zdušeno oziroma pre-
praženo mleto meso, čezenj 

.stročji fižol, nato spet krompir, 
meso, fižol itd. Jed prelijemo s 
kislo smetano, v katero smo 
vtepli jajce, preliv še nekoliko 
posolimo, dodamo sesekljan 
peteršilj in jed nato pečemo 
približno pol ure pri 200 stopi-
njah. IVICA BURNIK 
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Avto je ob nizkih plačah za 
večino še vedno razkošje, vož-
nja z njimi pa za nekatere 
prava zabava, kljub temu, da 
so cene bencina nekaj višje 
kot pri nas. Med avtomobili je 
moč zaslediti prav vse znam-
ke, daleč najbolj priljubljeni 
pa so veliki avtomobili, še po-
sebno stari mercedesi. Nič 
manj pestro ni med množico 
sveže uvoženih avtobusov, 
kombijev in tovornjakov. Uva-
žajo jih prav iz vseh koncev 
Evrope, o čemer pričajo raz-
novrstne mednarodne nalep-
ke, ki jih ponosni lastniki obi-
čajno niti ne poskušajo prele-
piti ali celo odstraniti. Enako 
velja za reklamne napise v tu-
jih jezikih, ki krasijo kombije, 
kesone kamionov in rahlo do-
trajane avtobuse, ki so svoje 
že odslužili v večjih in manj-
ših evropskih mestih. Med vo-
zili je menda tudi precej ukra-
denih širom po Evropi. 

Ko padejo tabuji o 
spolnosti 

Na provizoričnih stojnicah 
mi med kopico časopisov, ki 
jih mnogi samo prelistavajo, 
ne da bi se odločili za nakup, 
pade v oči albanski Playboy. 
Drobceni črno beli časopis, ki 
obsega le nekaj strani, seveda 

nima prav nič skupnega s slav-
nim vzornikom. Toda po-
membno je, da se z naslovne 
strani smehlja napol razgalje-
na prsata lepotica. 

O spolnosti se v tradicional-
no konservativni Albaniji že od 
nekdaj ni govorilo. Z odprtjem 
države zahodnim vplivom pa 
je prišlo tudi do pravcate sek-
sualne revolucije. Tako je po-
leg nedolžnih časopisov pri 
uličnih prodajalcih mogoče 
najti tudi pornografske revije, 
nekateri kinematografi pa pri-
kazujejo samo pornofilme. Le-
ta 1992 so prvič prikazali film-
ski poljub z albanskimi igralci, 
prek satelitskih anten pa mno-
gi spremljajo erotične filme tu-
jih zasebnih postaj. V šole so 
kljub protestom staršev uvedli 
spolno vzgojo in začeli izdajati 
knjige o spolnosti, da bi izo-
brazili neuko prebivalstvo. Po-
sledica nenadne seksualne 
svobode pa se kaže tudi s tem-
nejših plati. Naraslo je število 
posilstev, v večjih mestih se je 
razbohotila prostitucija, mno-
ga mlada dekleta pa končajo 
kot prostitutke na italijanskih 
ulicah, kamor jih zvabijo pre-
begli rojaki s pretvezo, da jim 
bodo priskrbeli spodobno 
službo. Posledica zahodnih 
vplivov so tudi ločitve in veliko 
število splavov. 

Seksualna revolucija je pov-
zročila velik prepad med starej-
šo in mlajšo generacijo ter med 
mestnim in podeželskim prebi-
valstvom. Mlada generacija se-
veda noče več prisegati na de-
viškost, napol ilegalno pa se 
prek raznih organizacij družijo 
tudi Albanci s homoseksualni-
mi nagnjenji. Nekdaj sta odkri-
to spolnost prepovedovala in 
zatirala tako albansko izročilo, 
kot kasneje tudi komunistični 
režim. Mladi so se vedno poro-
čali preko posrednikov, svo-
bodna izbira partnerjev pa sko-
raj ni bila mogoča. Tradicional-
ne vrednote so postavile moške 
v vlogo absolutnih gospodarjev 
nad ženami. V severni Albaniji 
je ženinova družina na poročni 
dan nevesti izročila kroglo kot 
simbol, da jo mož lahko tudi 
ubije, če ga ne uboga. Tašča je 
smela po poročni noči pregle-
dati nevestino rjuho, da se je 
prepričala, če je bila res devica. 
Komunistična vlada je z zakon-
skimi predpisi še bolj pripomo-
gla k ohranitvi patriarhalnega 
izročila. Splav in kontracepcija 
nista bila dovoljena. Družina je 
veljala za glavno vrednoto in 
zato se je bilo zelo težko ločiti. 
Prepovedana je bila zunajza-
konska in predzakonska spol-
nost, zakonski pari pa naj bi 
imeli čim več otrok. Poročeni 

moški, ki so jih zalotili pri iz-
venzakonski zvezi, so bili ob 
službo in poslani na prevzgojo 
na deželo. Komunistična pro-
paganda je prikazovala zahodni 
način svobodne ljubezni za mo-
ralno izprijenost. Seveda je bila 
prepovedana vsakršna porno-
grahja. Še več! O ljubezni je bilo 
prepovedano pisati in tako ni 
čudno, da je bil spisek prepove-
danih knjig neskončen, Freud 
pa je veljal za enega največjih 
pokvarjencev Zahoda. 

Bližnja srečanja 
albanskih 
magistral 

Oslički so za večino domači-
nov s podeželja še vedno naj-
pomembnejše prevozno 
sredstvo in dragocena delovna 

pomoč. Vpreženi v vozove, se-
stavljene iz vseh mogočih ma-
terialov, služijo za prevoz po 
boljših, asfaltiranih cestah, ki 
pa so še vedno preozke za 
vedno gostejši promet. Tako 
je, celo v primerjavi z našimi 
cestami, spoznavanje alban-
skih magistral prava pusto-
lovščina. Prve dni smo si ob 
številnih kočljivih situacijah 
na avtobusu skoraj zatiskali 
oči, potem pa se človek nava-
di. K slabemu cestnemu 
omrežju veliko pripomorejo 
tudi neugodne naravne raz-
mere, saj je večji del države 
gorat, ceste, med katerimi so 
asfaltirane le najpomembnej-
še prometne poti, pa so bile 
zgrajene za veliko redkejši 
promet. Asfaltni trak je mar-
sikje že precej dotrajan in ve-
činoma preozek za normalno 

srečevanje večjih vozil. V tal 
šnih primerih je potrebu 
močno upočasniti vožnjo, p 
gosto pa se mora eden izme 
udeležencev umakniti na rc 
cestišča. Še bolj živce parajoj 
pa so prehitevanja, za katei 
je nujno potrebna brezhibn 
hupa. Voznik, ki namera? 
prehitevati, se najprej nasloi 
na hupo, potem pa hupajo 
zdrvi mimo avtobusa, kamio 
na ali drugega avtomobila, n 
glede na slabo vidljivost, bliž 
no mostu ali celo nepreglec 
nega ovinka.-Kljub vsemu, pi 
je na cestah videti izjemni 
malo nesreč, kar je ob kaotio 
nem prometu in dejstvu, di 
večina voznikov premore vo2 
niški izpit šele nekaj let, saj s 
bila v prejšnjem režimu dovc 
Ijena le službena vozila, videl 
prav neverjetno. 

Oslički so za mnoge še vedno edino »prevozno sredstvo«. 

Ko sem pismo prebral, sem v grlu začutil grenak okus. Strica 
torej ne bom nikoli več videl, nikoli več njegovih častitljivo 
velikih mustač, s katerimi se je le redkokdaj zmrdoval. Komaj 
dobre tri mesece je minilo, odkar seje šalil, kako se bo s slivovko 
zaščitil pred hladom Matilde. Kje je le zdaj? Je res na kakšnem 
drugem, lepšem svetu? Bogve, kako je z Matildo potoval na oni 
svet, ko pa revež ni imel časa popiti niti kapljice tako ljube mu 
slivovke. Kot že večkrat, se mi je tudi ob njegovi smrti vsililo 
vprašanje, čemu človek živi tisto, nasproti vesoljskemu času, 
neizmerljivo kratko dobo v pogoltnosti, nečimrnosti, smrtnem 
sovraštvu, v vseh mogočih vrstah fanatizma, neumnosti in še 
nešteto drugih slabostih; skratka v temi. Čemu in kdo, ali kaj 
mu je dalo takšne lastnosti? Zakaj mu še vedno ni dalo živeti v 
svetlobi, v ljubezni do vsakega ih vsega? 

Zaradi stričeve nenadne in mnogo prezgodnje smrti sem bil 
nekaj dni zelo potrt. Rosi je začelo skrbeti za moje zdravje. 
Tipala me je po čelu, če je vroče, mi segla v roke, če niso morebiti 
potne, celo uho je naslanjala na prsi in poslušala srce. če bije 
premočno ah preslabotno. Kaj hitro sem spregledal njeno preve-
liko skrb za moje zdravje in vneto iskanje vzroka mojega 
nenavadnega vedenja. Ko sem jo nazadnje vprašal, kam naj jo 
jaz potipam, da bi mogel ugotoviti vzrok njene ganljive skrbi 
zame, je užaljeno menila, da sem eden redkih človeških primer-
kov nehvaležnosti - zamerila pa mi ni. 

Neko lepo nedeljo zjutraj, malo pred začetkom spravila krom-
pirja, smo se odpeljali v šestdeset kilometrov oddaljeno mesto 
Gefrees na obisk k dekletom, ki so prav tako delala na kmetih, 
stanovala pa v baraki kot mi; torej Landdienstlager kot naš. Pri 
vstopu v sila dolgo barako ni bilo moč spregledati, da v njej 
bivajo dekleta; bilo jih je nekaj čez petdeset, vse Nemke. Mize so 
bile pogrnjene s kvačkanimi prti neštetih vzorcev in velikosti. Na 
oknih lične ročno vezene zavese. Voditeljica lagerja se je zdela 
kakšni dve ali tri leta starejša od drugih deklet, prikupna in 
prijazna, a ni mi ušlo. da zna biti tudi zelo stroga. Dekleta se 
nekaj časa niso mogla sprostiti, mi pa smo se tudi nekako leseno 
prestopah in narejeno nasmihali. Po kosilu, ki so ga imenitno 
pripravila, pa so nenadoma oživela. Povod za tako hitro in 
prijetno spremembo sta dala voditeljica lagerja in Rittmayer z 

nenadnim izginotjem neznano kam. Kdo bi vedel, zakaj. Ali 
predvsem zaradi lastne zabave ali tudi zato, da sta nam 
omogočila prisrčno spoznavanje. 

Sedeli smo ob dolgi vrsti skupaj postavljenih miz, na katerih 
so bile razvrščene steklenice nadomestne limonade in nekaj 
pletenih pladenjčkov skromnega peciva, kar je predstavljalo že 
majhno razkošje. Dekleta so postajala vedno bolj nasmejana, tu 
in tam je že bilo slišati glasen smeh. Ni bilo težko dognati, da so 
lačna fantovske družbe. Nekaj jih je začelo peti. kmalu so jim 
pritegnile menda vse. Prijeli smo se pod pazduhe in se zibali sem 
in tja. Neko dekle je sedlo na sredo dolgega omizja in z veliko 
klavirsko harmoniko začelo spremljati petje. Olenšek, Krupelj in 
Pihler so zapeli nekaj slovenskih in poželi burno ploskanje. 
Dekletom so bile pesmi tako všeč. da so jih morali ponovno 
odpeti, nekatere še tretjič. Storilo se mi je milo, ko sem sredi 
Nemčije poslušal slovensko petje, kije bilo doma strogo prepove-
dano. 

Ob približno vsakem petem dekleta je sedel eden od nas. Na 
moji levici je sedela debela in vesela brinetka. na desnici pa 
vitka blondinka. velikih in otožnih oči. Po njeni brezhibni in lepi 
nemščini sodeč je bila iz boljše družine. Ko seje družba že precej 
razvnela, je vstala in odšla - ni se več vrnila. V Koršetovega 
Jožeta, sedel je meni nasproti, je rinilo drobno dekle kot klop v 
kožo. Rudi, kije šel mimo, seje sklonil k njemu in mu rekel: 

»Jože. ne bodi no tako štorast in jo odvedi v kak skrit kotiček.« 
Ta pa ga je pogledal navzgor, potegnil sapo skozi zobe in 

pritajeno zarežal: 
»Kaj pa vem, če bo dobra gospodinja.« 
Rudiju je odgovor najprej zaprl sapo, potem je nejeverno 

pogledal okoli sebe, kot bi iskal pojasnitevza tako zabit odgovor, 
se začel smejati in prešel v režanje. ki mu je zapiralo sapo. V 
trenutku je omizje utihnilo in hotelo izvedeti, kaj se je tako 
smešnega zgodilo. Prišel je Rafasinov Ivan. zvedel za kratek 
dialog med njima in ga prevedel v nemščino celemu omizju. 
Večina deklet se je smejala, nekatera pa so Rudija imela za 
neolikanega in celo za prostaka, kar pa sploh ni bil. 

Nikakršen pustež nisem bil, kot je oče morda mislil, da bom 
postal, saj sem z užitkom opazoval tovariše, ki so si vneto 

prizadevali za naklonjenost deklet, posebno še Ivan, ta pa so jin 
v zahvalo za dvorjenje vračala s stiski rok in s pritiskanjem 
svojih teles ob njihova; nekatera so se pustila celo poljubljati 
Tudi meni se je zahotelo, da bi svoji debelušni sosedi segel okol 
ram in jo s kakimi šaljivimi besedami pritisnil k sebi, kar b 
verjetno z dopadljivostjo sprejela, toda preden sem namej\ 
uresničil, so rni misli nehote poletele k Ivanki; za trenutek sen 
zagledal njene modrosive oči. ki so me vprašujoče gledale i; 
roka mi je zastala, jezik odrevenel. Nič več bi me ne pripravilo di 
tega, da bi se ji izneveril, tudi v najbolj nedolžni obliki ne. DraSi 
Ivanka! Si res Vesta, ki vnaprej budno skrbi za čistost prihodnje 
ga ognjišča, ali pa je Ona tam gori tvojo prošnjo uslišali 
Gabrijel bi rekel • res imaš preveč pološčeno vest. 

Odšel sem na zrak in se odpravil okoli barake. Okolje je biln 
vzorno urejeno. Skrbno pokošena tratnica z vzorno porezani^ 
robovi ob stezi, ki je krivuljasto obkrožala barko, gredice i 
pisanimi cveticami ter veliko raznovrstnih nizkih in srednji 
visokih grmičev. med katerimi je bila tu in tam kakšna klof^ 
narejena iz brezovih vej. je pričalo o marljivosti in dobrem ok0 
stanovalk. Primerjal sem notranjo ureditev barake ter njent 
okolice z rmšo; razlikuje bila porazna, kajti mi nismo imeli ni'' 
enega samega okraska v prostorih, okoli barake pa je bili' 
steptana ilovica z zaplatami grde zeli. Počasi sem se s p r e h a j a l i ^ 
preden sem prišel do konca barake, sem zagledal plavoloi^ 
sosedo z moje desnice. Sedela je na klopi, v senci sredm 
velikega hibiskusovega drevesa, polnega velikih rožnatih cvetovi 
Napravil sem se. kot da je nisem videl. Tik preden sem /cflfi« 
kreniti za vogal, se je oglasila: 

»Si si tudi ti zaželel svežega zraka?« 
Obrnil sem se v njeno smer in ji odvrnil: 
»Ne bi rekel. Prav nič slab ni tam notri, celo ljubek se mi zdi ' 
»Majhno prošnjo imam. upam. da mi jo boš izpolnil.« 
»In ta je?« 
»Bodi tako prijazen in mi prinesi kozarec limonade!« 
» Z veseljem!« 
Ko sem ji jo prinesel, si je z njo komajda ovlažila ustnic^\ 

postavila kozarec blizu nog na travo in me povabila 
prisedem. V naročju ji je ležala zajetna knjiga, katere naslo^ 
Modrosti sveta me je presenetil. Začuden sem jo vprašal: 

»Ah ni vsebina te knjige velikokrat nerazumljiva? In rni^^' 
protislovne?« 

»Prav imaš. res je!« 
»Jo prebiraš za kratek čas?« 
Trenutek je pomislila in rekla: 
»Včasih morda tudi to.« 
»Zakaj pa predvsem?« 
Moje vprašanje je že mejilo na netaktnost in pričakoval 

podoben odgovor; odgovorila pa je vljudno: 
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VITEZI BELEGA MESTA 

TRAČNICE 
Antinostalgin 

Zdravilo, ki ga Socialdemokratska 
mladina priporoča ob obujanju spomi-
nov na dan mladosti in druge bivše 
praznike, se imenuje Antinostalgin. 
Menda »nevtralizira težnje po organizi-
ranju in zapravljanju denarja za priredi-
tve in spominske obeležitve že preživelih 
časov«. Kontraindikacij ni, vendar zdra-
vila v redakciji kljub temu nismo upali 
preizkusiti, saj smo prebrali, da so med 
stranskimi učinki »začasno nezaznava-
nje rdeče barve, kratkotrajne težave s 
smerjo (ne levo - ne desno), trenuten 
občutek praznine in potencirana želja po 
dobrodelnosti.« 

Veliki so med 
nami 

Hari Flis: »Kdo si je upal 
zadnjič zapisati, da ima celj-
ska TV majhne kamere in te-
mu ustrezen program?« 

Bio 
nasvet 

Ivan Grobler, direktor Izbi-
re Laško Marjanu Podobni-
ku: »Marjan, če boš pridno 
jedel sadje in zelenjavo, boš 
pa morda tudi ti kdaj pre-
mier!« 

Za ene ja, za 
druge ne 

v času simpozija o Celjskih 
grofih stbodo lahko samo nje-
govi udeleženci ogledali raz-
stavo v Pelikanovem stolpu 
na Starem gradu. Ta namreč 
še ni v celoti prenovljen in 
navadnih smrtnikov ne spu-
stijo vanj, zgodovinarjem pa 
bo verjetno bolj zanimivo, če 
jim bo med ogledom padel na 
glavo še kak srednjeveški ka-
men. 

NASMEH, PROSIM! 
Oglasilo se nam je nekaj zvestih šaljivcev, ki so že bj 

nagrajeni z izletom (Viktorija Tovornik in Vinko Aristo 
nik), vendar vseeno objavljamo nekaj njihovih šal. Nagraĵ  
jemo pa Anico Naraks iz Tomaža 8 pri Vojniku za ša| 
Zvestoba. 

V spovednici 
Mlajši moški je prišel k spo-

vedi. Župnik mu reče: »no, 
prijatelj, kar povejte grehe!« 

Moški začne: »Ukradel sem 
avto...« 

Župnik ga prekine: »Za to 
morate pa v drugo spovedni-
co. Jaz imam belo tehniko.« 

Nesreča 
Dudek je s kozami prečkal 

cesto. Izza ovinka pridrvi avto 
z nemško registracijo in povo-
zi kozo. Voznik ustavi in po-
nudi Dudeku odškodnino v 
devizah, ta pa noče vzeti. Mi-
mo pride sosed in mu svetuje, 
naj le vzame marke. »Kaj 

bom pa z njimi? Saj nikain 
ne pišem!« 

»Dudek, ti si pa res ^J 
stal!« pravi sosed. 

»Še dobro, da sem zaostl 
drugače bi povozil mene,« g, 
govori. 

Zvestoba 
Ančki je umrl mož. Ker j 

vedno letal za drugimi, ga 
iz maščevanja dala nagega 
krsto. Ker se je zunaj močj^ 
ohladilo, jo je zapekla vest j 
je nesla na grob obleko. Izk^ 
pali so krsto, v njej pa je bi 
samo listek: »Draga Ana 
Sem dva groba naprej, še Ijn 
bim naprej, obleko pa sanu 
imej!« 

(Od)kloni 
Če sklepate mednarodne pogodbe, 
pazite dobro, kaj počnete, 
kaj hitro doletijo vas obsodbe, 
okolje pa vas v kepo niča zgnete. 

Sicer je tu spet dan mladosti, 
namesto s palico, štafeta 
prinaša s škatlo nam radosti, 
vsemu manjka le JLA še četa. 

POPEVKAI 


